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l  Na Černokosteleckou  
se vrátila auta

l  Srdečně vás zveme 
na bohatý adventní 
program



Když vystoupila z večerní tramvaje, prudký vítr jí do očí vehnal obrovské vločky mok-
rého sněhu. Hustý sníh, který se na chodníku měnil v šedivou břečku, a kýčovitá 
výzdoba ve výkladech okolních obchodů jí připomněly, že se opět blíží Vánoce. Ne-
bylo se na co těšit. Doma ji čeká jen prázdný byt a žádná perspektiva.

Když se vydala svažujícím se chodníkem směrem domů, uklouzla a při pádu se jí 
vysypal z tašky nákup. Na chvíli zůstala otřesená. Náhle nad sebou uviděla postavu 

mladého muže. Bledá pouliční lampa ozařovala jeho siluetu. Podával jí ruku a pomohl 
posbírat rozsypané mandarinky. Smutný pohled, na tváři lehký úsměv. Pak se otočil a beze slova odešel. 
Hustý sníh dál zasypával cestu i chodníky.
„To světlo svítí ve tmě a tma ho nepohltila.“ (Evangelium podle Jana 1:5)
Všichni jste srdečně zváni na vánoční bohoslužby ve sboru Českobratrské církve evangelické  
Praha-Uhříněves. Ve čtvrtek 26. prosince od 11 hodin se bude konat v DPS Říčany. 

Pavol Bargár, kurátor Farního sboru Českobratrské církve evangelické v Uhříněvsi a Říčanech

… a na zemi pokoj lidem dobré vůle

Stuhu s tímto nápisem drží anděl nad Betlémem na většině vyobrazení.

Narození Ježíška, které se chystáme oslavit, nebylo na první pohled načasováno 
příliš šťastně. Maria s Josefem museli opustit svůj domov kvůli sčítání lidu. Ani 

na místě, kam dorazili, nenašli nikoho, kdo by byl ochoten jim pomoci v jejich těžké 
situaci. Museli se uchýlit až za město.
Chlév, kde se Ježíš narodil, proměnili Maria a Josef v nebe. Čím? Svojí hlubokou vzájemnou láskou, vzá-
jemnou pomocí a ochotou vytvořit pro druhého místo, kde se mohl cítit bezpečně. Určitě jim spousta 
věcí chyběla, ale přesto měli vlastně vše. Opřeni o důvěru v Boha a o vzájemnou podporu vytvořili místo, 
do kterého se mohl narodit Ježíš, kde nacházeli radost ti, kteří přicházeli, a kde i dnes nacházíme naději 
a pokoj – pokud si uchováme dobrou vůli k vzájemné lásce.
To všem lidem dobré vůle vyprošuje a k tomu žehná. 

P. Konstantin Petr Mikolajek, O. Praem, farář Římskokatolické církve

Jaký dar přináší Ježíš Kristus?

Vánoce jsou pro mnohé svátky klidu a míru, ale příběh, na který odkazují, se ode-
hrál v naprosto jiných podmínkách. Ježíš se narodil ve chlévě chudé rodině v bez-
významné vesnici Betlém. Izrael okupovala římská armáda a provincii vládl král 

Herodes. Když se dozvěděl, že se narodil „král židovský“, nařídil vraždu všech 
chlapců do dvou let v oblasti Betléma. Rozhodně žádný klid a pohoda.

Ježíš Kristus, Boží Syn, mohl zůstat v nebeském království plném pokoje, ale rozhodl se 
přijít mezi nás. Tolik nás miloval, že chtěl přinést Boží pokoj do našich nejistot, strachů a zápasů.
Tento pokoj není závislý na vnějších okolnostech, na našem snažení nebo na chování ostatních lidí.   
Pokud dáme Ježíši místo ve svém srdci, může proměnit náš pohled na svět, druhé i nás samotné.
Pravý pokoj není jen sváteční atmosféra, která rychle pomine, ale hluboký klid, který přetrvá i v těžkos-
tech. Dovolíš Ježíši vstoupit do svého srdce? To je ten nejlepší dar, který můžeš o Vánocích přijmout – pro 
sebe i pro celý svět. Karel Fáber, kazatel Církve bratrské
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Krátce z jednání rady 5. 9. 2024
rada přijala celkem 26 usnesení

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo se společnos-
tí Zahrady Green, s. r. o., na realizaci stavby s názvem Solná 
stezka – zpevněná cesta a výsadby a následná pětiletá péče 
o výsadby za cenu 3 477 558,15 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na rekon-
strukci hřiště Strašínská s firmou Fair game, s. r. o., za cenu 
3 224 040,89 Kč. Hlasy pro: 5; nepřítomno: 2

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na rekon-
strukci školní jídelny 2. základní školy Bezručova Říčany 
za cenu 5 872 027,06 Kč včetně DPH. Podpis smlouvy pod-
mínila schválením rozpočtového opatření zastupitelstvem.

Hlasy pro: 4; nepřítomno: 3

l Rada schválila veřejnoprávní smlouvu s obcí Strančice 
na poskytnutí finančního příspěvku ve výši 20 000 Kč městu 
Říčany na zajištění školního autobusu pro děti z Otic od  
1. 9. 2024 do 30. 6. 2025. Hlasy pro: 4; nepřítomno: 3

l Rada schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy s obcí 
Mukařov, jejímž předmětem je výkon dohledu Městské 
policie Říčany na území obce Mukařov nad bezpečností 
a plynulostí provozu na pozemních komunikacích, a to 
v souvislosti s uzavírkou silnice I/2 v katastru města Říčany.

Hlasy pro: 4; nepřítomno: 3

l Rada schválila uzavření smlouvy na zajištění technické 
produkce a multimediální show se společností Pragosound, 
s. r. o., za celkovou cenu 870 786,15 Kč včetně DPH, v rám-
ci Říčanských slavností, které proběhly 13.–14. 9. 2024 
na Masarykově náměstí v Říčanech.

Hlasy pro: 4; nepřítomno: 3

Krátce z jednání rady 12. 9. 2024
rada přijala celkem 16 usnesení

l Rada schválila uzavření smlouvy bez poptávkového ří-
zení se společností Mereta, s. r. o., na rekonstrukci plynové 
kotelny budovy čp. 62 na Masarykově náměstí v Říčanech 
za cenu 2 292 346, 21 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada schválila dohodu o ukončení nájemní smlouvy s orga-
nizací Junák – český skaut, středisko Lípa Říčany, z. s., na ne-
bytové prostory na adrese Olivova 1800. K ukončení nájmu 
dojde k datu 30. 9. 2024. Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s navýšením kapacity Základní umělecké 
školy Říčany o 120 žáků na 1150 žáků, a to k 1. 9. 2025.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s místem poskytovaného vzdělávání 
ZUŠ ve Svazkové základní škole LOŠBATES, Horní náves 
6 Louňovice, a to k 1. 9. 2025. Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

Krátce z jednání rady 19. 9. 2024
rada přijala celkem 13 usnesení

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy s K+K Technology, 
a. s., na technologické vystrojení uskladňovací nádrže č. 2 
na ČOV Říčany za cenu 3 937 439 Kč.

Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

l Rada schválila vzorovou smlouvu na dlouhodobý proná-
jem krytých sportovišť v majetku města, kterou se nahradila 
předchozí vzorová smlouva. Hlasy pro: 7; nepřítomno: 0

l Rada schválila darovací smlouvu, kterou uvolnila ze 
své rezervy částku 100 000 Kč jako finanční dar pro město 
Jeseník postižené povodněmi.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

l Rada schválila darovací smlouvu, kterou uvolnila ze 
své rezervy částku 100 000 Kč jako finanční dar pro město 
Opavu postiženou povodněmi.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 1

Jednání  Zastupitelstva 9. 10. 2024
Zastupitelstvo přijalo 17 usnesení

l Zastupitelstvo schválilo podle § 6 odst. 5 písm. c) zá-
kona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním 
řádu (stavební zákon), v souladu s § 54 odst. 2 zákona 
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu 
(stavební zákon), za použití § 43 odst. 4 zákona č. 183/2006 
Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební 
zákon), za použití § 334a zákona č. 283/2021 Sb., stavební 
zákon, v souladu s § 13 vyhlášky č. 500/2006 Sb., o územně 
analytických podkladech, územně plánovací dokumentaci 
a způsobu evidence územně plánovací činnosti, za použití 
§ 171 a následujících zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, 
v souladu s § 35 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. y) zákona 
č. 128/2000 Sb. (o obcích) opatření obecné povahy, kterým 
se vydává změna č. 9 územního plánu Říčan.

Hlasy pro: 16; nepřítomno: 5

l Zastupitelstvo vydalo v souladu s § 6 odst. 5 písm. d)  
a s § 69 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu a podle § 171 a násl. zákona č. 500/2004 
Sb., správní řád, v souladu s § 84 odst. 2 písm. y) zákona  
č. 128/2000 Sb., o obcích, za použití § 334a zákona  
č. 283/2021 Sb. v platném znění opatření obecné povahy, 
kterým se vydává změna č. 2 regulačního plánu centra měs-
ta Říčany. Hlasy pro: 16; nepřítomno: 5

l Zastupitelstvo schválilo uzavření dohody o spolupráci 
mezi městem Říčany a městem Dainville dle přílohy.

Hlasy pro: 15; nepřítomno: 6

l Zastupitelstvo schválilo rozdělení finančních prostřed-
ků na žádosti podané v Programu Sociální služby 2024 
dle doporučení Sociální a zdravotní komise v celkové výši 
434 300 Kč.

Hlasy pro: 16; nepřítomno: 5
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l Zastupitelstvo vydalo obecně závaznou vyhlášku o re-
gulaci hlučných činností a nočním klidu, která upravuje 
regulaci hlučných činností o nedělích a státních svátcích, 
vymezuje dobu nočního klidu a stanovuje výjimečné přípa-
dy, při nichž může být doba nočního klidu kratší nebo při 
nichž nemusí být doba nočního klidu dodržována.

Hlasy pro: 16; nepřítomno: 5

l Zastupitelstvo schválilo uzavření veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí dotace a o spolupráci s Tělocvičnou jednotou 
Sokol Říčany a Radošovice, která se uzavírá na dobu neur-
čitou, a T.  J. Sokol Říčany a Radošovice se poskytují finanč-
ní prostředky ve výši 680 000 Kč a od roku 2029 pravidelný 
finanční příspěvek ve výši 100 000 Kč. Víceúčelové sportov-
ní hřiště bude zpřístupněno veřejnosti a pro výuku tělesné 
výchovy.  Hlasy pro: 16; nepřítomno: 5

l Zastupitelstvo schválilo uzavření veřejnoprávní smlouvy 
na dočasnou finanční výpomoc pro 2. ZŠ Bezručova, p. o., 
v částce 2 374 951 Kč na realizaci projektu Pořízení vybave-
ní učeben pro rozvoj digitálních kompetencí a uvolnilo tuto 
částku dočasně z rezervy FRM.

Hlasy: pro: 16; nepřítomno: 5

PoZVánKy Pro VeřeJnosT
u Zastupitelstvo
středa 11. 12. od 18 hodin 
Zasedání zastupitelstva města Říčany se uskuteční  
v zasedací síni radnice na Masarykově náměstí  
53. Podrobný program bude zveřejněn na úřední desce 
a na webu města.

u veřeJné proJednání dopravního  
řešení JiZersKá
středa 18. 12. od 17.30
V zasedací síni radnice na Masarykově náměstí 53.

u setKání ve strašíně
pondělí 9. 12. od 18 hodin 
Setkání starosty a dalších zástupců města s osadním 
výborem a s občany se uskuteční v obecním domě  
ve Strašíně. 

Klidný čas adventu a vánoční svátky 
plné lásky a radosti s těmi, 

kteří vnášejí světlo do vašich životů
vám všem přeje  

vedení města Říčany.

ŠŤASTNÉ A VESELÉ VÁNOCE.
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Černokostelecká od prosince průjezdná,  
další opravy začnou v březnu
na opravovaný úsek Černokostelecké se vrací auto-
mobilový provoz. v termínu byly dokončeny všechny 
náročné práce, včetně úpravy nestabilního podloží 
a opravy kanalizace. pokud to počasí a technologické 
postupy dovolí, budou do poloviny prosince probíhat 
práce na opravě chodníků a úpravě veřejné zeleně. 
tyto práce již ale do provozu na ulici Černokostelec-
ká výrazně nezasáhnou. od poloviny prosince 2024 
do začátku března 2025 budou práce přerušeny zimní 
přestávkou. na opravované části testujeme zdravou 
a příjemnější barvu veřejného osvětlení. po vyhodno-
cení bude vo sjednoceno.

Autobusy se vrátí na obvyklé trasy
První etapa rekonstrukce Černokostelecké ulice byla 
úspěšně dokončena a autobusy MHD a PID nyní opět 
jezdí podle jízdních řádů platných před uzavírkou. Tyto 
jízdní řády však zůstávají v platnosti pouze do 7. prosin-
ce 2024, kdy dojde k jejich aktualizaci. Nemusíte se však 
obávat žádných zásadních změn – jízdní řády městských 
autobusů zůstanou v roce 2025 prakticky stejné. Jedinou 
drobnou úpravou bude posun jednoho ranního spoje 
z Kuří o tři minuty dopředu, aby děti lépe stíhaly začátek 
školy na náměstí.
aktuální jízdní řády najdete na webu www.ricany.cz 
nebo si je můžete nechat vytisknout v turistickém in-
formačním centru na Masarykově náměstí.

Postup prací na Černokostelecké:

l Prosinec 2024
l Na Černokosteleckou se vracejí auta.
l  Zrušení všech dopravních opatření související 

s uzavírkou. Ulice Domažlická, Bezručova, Mírová 
v Pacově a Vojkovská ve Strašíně průjezdné z obou 
směrů.

l  Zrušení semaforu na křižovatce Strašín x Vojkov 
(Tehov).

l Pokud to počasí a technologické postupy dovolí, 
dojde k dokončení chodníků a úpravě zeleně na opra-
vovaném úseku. Zbytek prací bude dokončen na jaře.

l březen 2025
Zahájení úseku ul. B. Němcové – točna Olivova.

l Květen 2025
Zahájení úseku ul. K Památné lípě – Smiřických.

l Září 2025
Zahájení úseku ul. U Disku – K Památné lípě.

l Prosinec 2025
Předpokládané dokončení celé stavby.

aktuální jízdní řády 
městské hromadné 
dopravy říčany
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Černokostelecká a další důležité dopravní stavby
na únorovém setkání s občany v KC 
labuť jsem za řsd, s. p., prezen-
toval tři důležité projekty v okolí 
říčan, jejichž cílem je zvýšit bez-
pečnost, zlepšit plynulost dopravy 
a komfort života obyvatel. všechny 
projekty byly v té době ve fázi přípra-
vy a termíny, které jsem představil 

občanům říčan, se v průběhu letošního roku postupně 
naplnily či naplňují.

Největší dopad na život občanů Říčan má aktuálně rekon-
strukce ulice Černokostelecká. Podařilo se nám společně 
s městem Říčany vysoutěžit dodavatele stavby s výrazně 
kratším termínem realizace (325 dní), než předpokládal 
projektant, a v létě stavbu zahájit. Byla dokončena výstav-
ba nové přístupové komunikace, která zajistila bezpečný 
přístup obyvatel k jejich nemovitostem, a byly provedeny 
práce na cca 900 m dlouhé části ulice Černokostelecká, a to 
mezi ulicemi Smiřických a Modřínovou, což představuje víc 
než třetinu z rekonstruované trasy. Zde byly odfrézovány již 
nevyhovující kompletní asfaltové vrstvy a byla vybudována 
nová dešťová a splašková kanalizace, dokončena byla rekon-
strukce vodovodních přípojek, nainstalovány byly nové dre-
náže, položen byl nový asfalt a zrekonstruována byla parko-
vací stání, chodníky atd. Na tuto zrekonstruovanou část se 
vrátil provoz, protože začíná zimní technologická přestávka 
bez dopravních omezení. Práce probíhaly za vysokého na-
sazení zhotovitele i během víkendů, svátků, a to od brzkých 
ranních do pozdních nočních hodin. Práce na zbylé části 
stavby budou zahájeny již v březnu dle klimatických podmí-
nek dokončením horní části a přibližně ve druhé polovině 
dubna začnou práce v dolní části ul. Černokostelecké a do-
končení celého projektu je plánováno nejpozději v listopadu 
2025.
poděkování říčanům i sousedním obcím
Moc děkuji všem občanům z Říčan a okolí za trpělivost, 
zejména těm, kteří snášeli nárůst dopravy na oficiálních 
i neoficiálních objízdných trasách anebo mají bydliště či 
provozovny na ul. Černokostelecké. Děláme vše pro to, aby 
se tato kompletní a rozsáhlá rekonstrukce dotkla veřejnosti 
co nejméně a všem účastníkům stavby za vysoké nasazení 
děkuji.
nové, bezpečné napojení na dálnici a na okruh
Druhým, sice malým, ale pro plynulost a bezpečnost do-
pravy důležitým projektem bylo dokončení stavební úpravy 
exitu 12 na dálnici D1 ve směru na Prahu. Původní napojení 
nebylo bohužel dostatečně komfortní, což vedlo ke zvýše-
né nehodovosti a tvorbě kolon zejména v dopravních špič-
kách. Nově jsme proto vybudovali připojovací pruh dlouhý  
245 metrů. Už první den provozu upravené křižovatky uká-
zal, že se touto stavbou výrazně zlepšila plynulost provozu 
a bezpečnost v tomto frekventovaném místě. Řidičům tento 

úsek začal sloužit začátkem listopadu, o dva týdny dříve, než 
jsme původně plánovali.
dostavbu okruhu chceme zahájit ještě letos
Třetí projekt, svým významem jednoznačně největší, je 
dostavba Pražského okruhu v úseku D1 – Běchovice, kde 
v současné době probíhá záchranný archeologický výzkum. 
Tento úsek bude po dokončení stavebních prací důležitou 
součástí Pražského okruhu, která zajistí lepší propojení 
a plynulost dopravy v Praze a ve východní části pražské aglo-
merace. Všichni na tuto stavbu čekáme dlouhé roky a mám 
obrovskou radost, že po letech soudních a dalších třenic se 
podařilo získat právní moc stavebního povolení bez podání 
odvolání a mohu vám slíbit, že se konečně stavby dočkáme 
a směrem na Černý Most ale i k D1 se nám bude jezdit ne-
srovnatelně lépe. Na realizaci stavby jsme právě vybrali zho-
tovitele, pokud dokončení výběru v zákonem stanovených 
lhůtách nezdrží odvolání některého z účastníků výběrového 
řízení, chceme začít stavět ještě letos před Vánocemi. Pokud 
vše pak proběhne podle plánu, otevřeme tento úsek pro mo-
toristy v závěru roku 2027, v horším případě v průběhu roku 
2028.
Pokračujeme v realizaci všech těchto pro Říčany důležitých 
projektů a věříme, že po jejich dokončení bude doprava v na-
šem městě a jeho okolí nejen plynulejší, ale také bezpečnější. 
Všem občanům našeho města a okolí přeji krásné Vánoce 
a hodně štěstí a zdraví v novém roce a dost trpělivosti s na-
šimi stavbami.

Radek Mátl 
generální ředitel Ředitelství silnic a dálnic

Nové bezpečné napojení na dálnici a na okruh
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mladí jsou v říčanech aktivní. Žáci a studenti 
přihlásili přes 20 originálních projektů do Změň To!
v pondělí 18. listopadu 
představili v kinosále 
na Fialce zástupci mladé 
generace inovativní pro-
jekty v rámci participativ-
ního rozpočtu Změň to! na pódiu se vystřídalo přes 30 
dětí, které většinou v rámci školních týmů prezentovaly 
celkem 19 námětů. Z původně přihlášených 23 projektů 
se ze setkání omluvili nebo nedorazili 4 autoři. Ke kaž-
dému nápadu se vyjádřili koordinátoři za město, kteří 
doporučili menší či větší úpravy projektů. Musí být v sou-
ladu s územním plánem, realizované na majetku města 
a odpovídat rozpočtu.

Kinosál na Fialce byl téměř plný. Prezentující přišli podpořit 
rodiče a kamarádi a v sále byli i hosté z řad veřejnosti.

A jaké jsou návrhy v kategorii do 200 tisíc korun? Úpravy 
na komunikacích řeší například projekty Barevné přecho-
dy pro chodce nebo lavičky na autobusové zastávce po-
litických vězňů. V rámci vodních atrakcí je zájem o vodní 
skluzavky na Marvánku a Jurečku nebo aquazorbing 
na Mlejňáku. Děti si přejí také novou Fontánu či sdílenou 
zahradu. Stolní tenis si chtějí studenti zahrát na nových 

pingpongových stolech na Marvánku i u gymnázia. A fi-
nanční příspěvek žádají u vybavení studovny nebo na příští 
ročník Majálesu. Během přestávky bylo pro hosty připrave-
né vynikající občerstvení. 

Moc hezký proslov měl směrem k mladé generaci starosta 
města David Michalička. „Až mě dojalo, jak i ti nejmladší 
navrhovatelé měli dokonalé prezentace, vystupování a hlavně 
nápady! Fakt jsem zvědav, které z návrhů letos získají podpo-
ru mladých.“

Mezi návrhy s rozpočtem do 600 tisíc korun patří spor-
tovní aktivity jako discgolf park v říčanech nebo trail 
v říčanském lese. Netradičním nápadem je Fotobudka  
u Mlýnského rybníku. V Říčanech chybí také Živé bludiště 
nebo automat na bubble tea. Velký zájem projevili studenti 
o vybudování legální graffity stěny. 

Žákovský starosta Matyáš Fořt, který stál za kampaní Změň 
To! hlavně na sociálních sítích, sám vystoupil stejně jako 
v loňském roce s několika návrhy.

Adéla Ambrožová
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FOTOVOLTAIKA 3. ZŠ – HOTOVO

Projekt řeší opatření ke snížení spotřeby elektrické energie prostřednictvím fotovoltaické elektrárny (FVE). Vyrobená elek-
třina se bude spotřebovávat primárně v rámci základní školy a bude doplňovat konvenční elektřinu z distribuční sítě, čímž 
dojde k úspoře primární energie i nákladů na nákup elektřiny. Na projekt se podařilo získat dotaci. 

BEZPEČNÝ PŘECHOD V ULICI BŘEZSKÁ – HOTOVO

Z důvodu zvýšení bezpečnosti jsme vybudovali v ulici Březská zpomalovací práh, včetně přechodu, chybějícího chodníku 
a osvětlení. Cena zakázky činila 1 080 000 Kč včetně DPH.

✔

✔
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✔

REPORT ZE STAVBy ŠKOLy

Na budově školy je dokončena dřevěná konstrukce prvního nadzemního podlaží. K hotové monolitické betonové konstrukci 
se již realizují vnitřní zděné příčky. Technologické postupy zhotovitele respektují meteorologické podmínky, takže občasné 
téměř již mrazivé dny stavbu nebrzdí. Souběžně se stavebními pracemi město pečlivě připravuje zadávací řízení pro výběr 
dodavatelů souvisejících zakázek, například na regálový systém spisovny úřadu, která bude umístěna v suterénu tělocvičny.

CESTA VEDLE RAGBy – HOTOVO

Nová cesta u cvičného hřiště ragby je hotova. Vede podél potoka od cyklostezky až ke koním. Zároveň bylo dokončeno i oplo-
cení a schody hned vedle mostku. Na hřiště se dá vstoupit brankami a také mezerami v plotě.
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✔

BEZRUČOVA ULICE

Rozsáhlá rekonstrukce ulice Bezručova v úseku mezi ulicemi K Podjezdu a K Nádraží (od „knedlíkárny“ dolů) bude dokon-
čena v předstihu. Podle smlouvy je konec stavby naplánován na duben 2025, ale podle zhotovitele by mohlo být hotovo již 
v závěru roku 2024.  V současné době je hotov vodovod, kompletní výměna splaškové a dešťové kanalizace. Probíhají práce 
na rozvodech veřejného osvětlení, na úpravě parkovacích míst a na kompletní rekonstrukci vozovky.  Stavbu provádí společ-
nost Walco CZ, projekt vyjde téměř na 30 milionů korun.

NOVÉ KOLUMBÁRIUM – HOTOVO

Na říčanském hřbitově vyrostlo nové kolumbárium. Pietní místo je doplněno lavičkami a také jsme vysadili nové stromy. 
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Dopravní značení pomohlo zpřehlednit i křižovatku Olivova x Krameriova x Thomayerova. Na přednost zprava z ulice Thomayerova se často zapomíná.

na začátku listopadu bylo na základě schváleného 
dopravního projektu zavedeno vodorovné dopravní 
značení v části ulice olivova, mezi ulicemi thomayerova 
a rýdlova.

Cílem tohoto opatření bylo zklidnění dopravy v této frek-
ventované části města. Nová úprava zahrnovala vodicí čáry, 
které opticky zužují jízdní pruhy, a souvislé příčné čáry (V 5), 
jež vyznačují hranice křižovatek a připomínají řidičům po-
vinnost dát přednost zprava. Po zavedení opatření bylo 
provedeno vyhodnocení, které potvrdilo jeho přínos pro 
zklidnění provozu a celkovou funkčnost. Některé prvky však 
byly vyhodnoceny jako nadbytečné. Tyto budou z vozovky 
odstraněny.

Přednost zprava
V Olivově ulici si řidiči často neuvědomují povinnost dát 
přednost zprava, což může vést k nebezpečným situacím. 
Přednost zprava platí na křižovatkách bez dopravního 
značení – pokud není umístěna značka „Hlavní silnice“ 
nebo „Dej přednost v jízdě“, jste na rovnocenné křižovatce 
a musíte dát přednost vozidlům přijíždějícím zprava. Řidiče 
na nutnost zpomalit a být pozorný často upozorňuje právě 
i vodorovné dopravní značení (příčné čáry). Pokud na křižo-
vatce není svislé značení (značka) a platí pravidlo přednosti 
zprava, není nutné na čáře V 5 zastavit, ale řidič by měl při-
způsobit rychlost a být připraven dát přednost.

Poděkování za ohleduplnost
Ačkoliv na přednost zprava mnoho řidičů zapomíná, k neho-
dám většinou nedochází, a to díky ohleduplnosti, nadhledu 
a pozornosti ostatních řidičů, kteří na chyby svých kolegů 
reagují pohotově. 

opatření ke zklidnění dopravy v ulici olivova

„Mnoho obcí ve Středočeském kraji přichází v poslední 
době na svých obslužných místních komunikacích k návra-
tu na přednost zprava na svých křižovatkách. Důvodem 
je zpomalení a zklidnění průjezdu přímím směrem, lepší 
možnosti napojení z okolních ulic a samozřejmě i vyčištění 
uličního prostoru od „lesu“ značek,“ vysvětluje doprav-
ní projektant Jiří Sobol, autor projektu vodorovného 
dopravního značení v Olivově ulici. „Po zavedení těchto 
dopravních opatření se ukazuje, že klesá nehodovost a sni-
žuje se rychlost vozidel. To přispívá k bezpečnosti provozu 
na těchto místních komunikacích. Rychlost všech účastní-
ků (chodců, cyklistů, vozidel) se přibližuje stejné hodnotě 
a doba na reakci před případnou kolizní situací je dosta-
tečná pro její bezpečné vyřešení, samozřejmě v rámci pra-
videl provozu."
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pracujeme na chybějícím vodovodu a kanalizaci v loka-
litách ryba, u dubu, otavská a také v pacově. v rámci 
staveb dojde k vyvedení přípojek sítí k hranicím sou-
kromých pozemků. na realizaci veřejné části vodovodu 
a kanalizace se budou podílet majitelé nemovitostí 
v dané lokalitě, a to na základě smlouvy o spolupráci 
a finančním příspěvku. individuální přípojky majitelé 
nemovitostí vybudují na vlastní náklady. 

Vodovod a kanalizace ryba
Firma Stavitelství Řehoř, s. r. o., pracuje v současné době 
na výstavbě hlavní kanalizační stoky a vodovodního řadu. 
Celkem bude vybudována kanalizační stoka v celkové délce 
1734 metrů, včetně přípojek. Nová vodovodní síť bude mě-
řit 1565 metrů. Předpokládaný konec realizace je září 2025. 
Na akci se podařilo získat dotaci, která by měla pokrýt 70 % 
ceny stavby.

Vodovod a kanalizace U Dubu a otavská 
Vodovodní řad v ulici Otavská je již hotov a firma Mraku-
lastav, s. r. o., se přesunula do ulice Jordánská. Budou ná-
sledovat ulice Nad Cihelnou, Ploučnická a Štěchovická. 
Předpokládaný konec realizace je květen 2025. Na akci 
se podařilo získat dotaci, která by měla pokrýt 70 % ceny 
stavby. 

Vodovod a kanalizace Pacov
Práce firmou MBM trade cz, s. r. o., zahájeny na začátku 
listopadu a v současné době se buduje vodovod a kanalizace 
v ulici Kopanina. Následně se práce budou posouvat po uli-
cích směrem k silnici Říčanská. Předpokládaný konec reali-
zace je červen 2025. Na akci se podařilo získat dotaci, která 
pokryje 60 % uznatelných nákladů. 

stavíme nové kanalizace a vodovody
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Dýňování ve Voděrádkách
Oblíbené dlabání, vyřezávání a zdobení dýní uspořádal pro 
místní děti Osadní výbor Voděrádky. Nevyužité dýně daroval 
OV mateřské škole Zahrádka. 

Podzimní úklid ve strašíně
Do podzimního úklidu Strašína se zapojilo 17 dospělých 
a 13 dětí, přičemž nejmladší účastnicí byla teprve 20měsíční 
Miriam. Tato akce opět ukázala, jak silná je naše komunita 
a jak společně dokážeme zlepšit prostředí, ve kterém žijeme.
Účastníci se vydali do různých částí obce. Mimo jiné jsme 
se pustili do úklidu Pirátova hřiště, kde jsme odstranili ne-
funkční a rozbité hračky, aby si děti mohly bezpečně hrát. 
V příkopě u lesa na ulici Vojkovská jsme objevili i odhozenou 
sedací soupravu. Odstranili jsme také staré použité oplocen-
ky z lesa a vysbírali dva pytle skla a střepů u lesní pěšiny, jen 
kousek od vstupu do lesa z ul. V Březině. Celkově jsme napl-
nili 10 m³ odpadu. I když je to skvělý výsledek, byli bychom 
rádi, kdyby odhozeného odpadu ubývalo a naše úsilí neby-
lo potřeba. Věříme, že společně můžeme motivovat ostatní 
k odpovědnému chování a ohleduplnosti k životnímu pro-
středí. Děkujeme všem, kteří se do akce zapojili. 

Osadní výbor Strašín

Dýně a draci ve strašíně
Dýňování a pouštění draků ve Strašíně přilákalo téměř stovku 
dětí a jejich rodiče. Počasí nám přálo a my jsme společně moh-
li strávit nádherný den na čerstvém vzduchu. Rádi bychom 
srdečně poděkovali všem, kteří se podíleli na organizaci akce, 
a těm, kteří přispěli svými nápady a pomocí. Bez vás by se tato 
akce nemohla uskutečnit. Těšíme se na další setkání.

Osadní výbor Strašín 

Zprávy z našich obcí (místních částí)
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Voděrádky
Na kraji Říčan vzniká nová stezka s mlatovým povrchem, 
která vede od parkoviště u hřbitova přes pole ke křížku u Vo-
děradské ulice až na cestičku vedoucí do Světic kolem letiště. 
Nová cesta pro pěší v šířce 1,5 metru kopíruje trasu původ-
ní stezky. Bude ji lemovat výsadba více než stovky ovoc-
ných stromů – například třešně, hrušně, jabloně či slivoně.  
Ozdobí ji bohatá zeleň okrasných keřů a květnatá louka. 
Podél trasy budou k vidění i prostory pro ptáky či plazy 
a posedět bude možné na několika odpočinkových místech. 
Výstavba probíhá podle plánu s tím, že pokud bude přízni-
vé počasí, po nové stezce se budeme moci projít už na konci 
roku. V rámci tohoto projektu byl doplněn mlatový povrch 
na polní cestě vedoucí podél Voděradské ulice.

Jažlovice
Město ve spolupráci s osadním výborem vybudovalo novou 
cestu, která vede z centra Jažlovic z ulice Zděbradská ko-
lem rybníku a roklí u dálnice přes pole podél oplocenky až 
ke hřbitovu. Jažlovičtí měli na starost úsek podél dálnice, 
kde bylo potřeba odstranit náletové dřeviny a vyrovnat po-
vrch. Odbor životního prostředí upravil stezku přes pole. 
Jažlovická cesta se napojuje na trasu přes Otice, kterou vy-
budovaly Strančice.  

Vedení města podporuje vznik přírodních cest, které spo-
jují různé části Říčan. „Fandíme cestám, které spojují, a to 
hned z několika důvodů,“ uvedl starosta David Michalička. 
„Lidé, kteří bydlí v okrajových částech Říčan, mají možnost 
dostat se do centra pěšky nebo na kole. Pro nás všechny to 
znamená další cíle procházek a příležitosti lépe poznat 
město, ve kterém žijeme. Oceňuji i vzájemnou spolupráci 
mezi městem a místními lidmi. Realizovat takovou cestu 
není tak jednoduché, jak by se na první pohled mohlo zdát. 
Je nutné domluvit se s odborem správy a údržby města, od-
borem životního prostředí či s odborem rozvoje města. Nej-
důležitější je ale zajistit majetkové vztahy k pozemkům, přes 
které stavba vede. Důležitá je i následná údržba. O to větší 
radost máme z každé nové cesty,“ dodává starosta.

Cesty, které spojují
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v listopadu jsme pro vás připravili novinku – říčanské 
huso-víno-Braní. společně jsme si užili dobré jídlo, 
víno a spoustu zábavy. 

Velké díky patří všem, kteří se na akci podíleli: Jezdeckému 
klubu Říčany a Kristýně Pánkové za poskytnutí koně pro  
sv. Martina, panu Václavovi z Říčan, Odboru správy a údrž-
by města, Sboru dobrovolných hasičů Říčany, Městské po-
licii Říčany, Pekařství Frydrych za svatomartinské rohlíčky, 
SSŘ Kunice a Drobečkoff – coworking s možností hlídání, 
za přípravu dílniček a soutěží. A také skvělým vinařům a re-
stauracím, kteří do toho šli s námi.

První říčanské HUso-Víno-brAní
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report starosty města Celé znění reportů 
najdete na 

 @michalickadavid

na radnici finišujeme letošní projekty, připravujeme 
práci na rok budoucí a pomalu se začínáme těšit na vá-
noce. i v tuto hektickou dobu však nezapomínáme na to 
nejdůležitější, totiž na lidi. veškerou naši práci opravdu 
děláme kvůli tomu, abychom se v říčanech měli všichni 
dobře a mohli žít v klidu. Čím jsem starší, tím více si 
uvědomuji, že nejen chodníky, silnice, školy či vodovody 
dělají dobré město. důležitá je i dobrá nálada, sounále-
žitost, důvěra a propojení lidí i komunit. důležitá je pří-
roda kolem nás, voda, lesy, ale i veřejný prostor ve městě. 
i když tedy opravdu odpovědně pracujeme na velkých 
infrastrukturních záměrech, které říčany prostě potře-
bují, snažíme se nezapomínat na ty drobnosti, které nám 
mohou zpříjemnit každodenní život. obrovskou radost 
mám také z mladých, našich dětí. 15. listopadu se jich 
sešly stovky na náměstí k připomenutí výročí sametové 
revoluce, o pár dní později představili své projekty v par-
ticipativním rozpočtu Změň to! no a jejich nápady? 
Jeden lepší než druhý! 

Nová cesta (zkratka) z parkoviště pod hradem u Lá-
zeňské louky k náměstí podél ragbyového hřiště.

Již téměř dokončené molo přes Mlýnský rybník.

Zeď u Sokoláku. Myslím, že velmi povedená práce 
žáků Magic Hill Říčany.

Finišují práce v nové kuchyni 2. ZŠ Bezručova.

Dětská knihovna na Komenského náměstí – tady to 
tedy žije. Chodím sem teď s dcerou a moc se mi tu líbí. 

Super atmosféra, skvělé knihovnice a aktuálně největší láka-
dlo Lovci perel. Hledáme možnosti pro zvětšení a vylepšení 
prostor.
Krásné vánoční svátky přeje starosta města Říčany, 

David Michalička
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Zprávy ze Žákovského zastupitelstva
s radostí vám představujeme letošní Žákovské zastupi-
telstvo. sešli jsme se ve složení z mnoha známých tváří 
z předchozích let, ale i z tváří nových a těšíme se na nad-
cházející spolupráci. dne 4. 11. 2024 proběhly volby, 
ve kterých si zastupitelé zvolili své vedení.

Žákovským starostou byl už potřetí zvolen Matyáš Fořt 
z Gymnázia Říčany. Od Matyho můžeme očekávat ještě víc 
než předešlé roky. Je totiž cílevědomý, chce posouvat a také 
posouvá věci dál, a jak se nám již potvrdilo, skvěle umí vést 
tým. Ani tento rok rozhodně nezklame. 

Místostarosty se tento rok opět stali David Vašek (Gymná- 
zium Říčany) a Linda Nykodýmová (3. ZŠ u Říčanského 
lesa). David i Linda jsou moc spolehliví a nápadití. Oba mají 
skvělé plány, velké představy a spoustu zkušeností. 

Naše předsednictvo zůstává nezměněno, ale buďte připrave-
ni na změny, co s námi přijdou.

Stejně jako minulý rok se náš tým dělí do tří komisí – mediál-
ní, sportovní a kulturní. Každá komise má svého předsedu. 
Mediální se zabývá tvořením mediálního obsahu a předsed-
kyní byla zvolena Eliška Rychtová (2. ZŠ Bezručova Říča-
ny). Ve sportovní komisi se řeší převážně sportovní akce, 
předsedou se stal Mikuláš Bělohlávek (Masarykovo klasické 
gymnázium). Pozice předsedkyně kulturní komise se ujala 
Viola Malinová (1. ZŠ Masarykovo nám. Říčany), která se 
bude s ostatními členy zabývat kulturními akcemi. 
Troufáme si říct, že v následujícím roce se máte na co těšit. 
Chystáme pro vás velké věci, na kterých už nyní pracujeme.

Žákovské zastupitelstvo

Protidrogový vlak zavítal do říčan již potřetí
ve čtvrtek 17. 10. na říčanské vlakové nádraží zavítal 
speciální protidrogový vlak revolution train (jedná se 
již o třetí ročník). v rámci primární prevence jej pře-
vážně v dopoledních hodinách navštívili žáci a studenti 
říčanských základních a středních škol. odpoledne 
bylo k dispozici široké veřejnosti (vstup zdarma). 
o přibližně stominutový program je stále velký zájem. 
letos byla nově možnost rezervace termínu nejen 
telefonicky, ale také prostřednictvím Qr kódu. 

Speciální poděkování patří dobrovolným lektorům z řad 
říčanské městské a státní policie, kteří se akce ochot-
ně účastní vždy, když jim to pracovní povinnosti dovolí. 
Všichni lektoři jsou předem vyškoleni k tomu, aby skupiny 
zájemců vlakem provedli, poskytli jim potřebné vysvětle-
ní k programu a informace týkající se problematiky drog 
a závislostí.
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Listopadové události 1989
na Masarykově náměstí se demonstrovalo a zatýkalo. 
naštěstí jen v rámci vzpomínkové akce k 35. výročí 
listopadových událostí 1989. na programu se podíleli 
žáci a učitelé ze všech říčanských základních škol a gym-
názia. Moderovali eliška rychtová a david vašek ze 
Žákovského zastupitelstva. 

Na pódiu na náměstí zazněly ikonické písně Karla Kryla, 
Jaroslava Hutky, Spirituál kvintetu, včetně včetně Modlitby 
pro Martu napsanou pro Martu Kubišovou. Děti si připravily 
transparenty a tematické scénky, nechyběl ani „Václav Ha-
vel“, cinkání klíči, trikolory a červené karafiáty. Poklidnou 
akci narušili příslušníci veřejné bezpečnosti, kteří se snažili 
studenty rozehnat, a dokonce došlo na zatýkání. Děkujeme 
technickým službám za přípravu pódia a městské policii 
za ochotné ztvárnění příslušníků VB. 
Součástí vzpomínkové akce byla i výstava prací žáků a stu-
dentů na Masarykově náměstí u Mariánského sloupu. 
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Městská galerie Me Ga říčany zve všechny příznivce 
umění na poslední výstavu letošního roku. těšit se 
můžete na společnou výstavu čtyř umělců s názvem  
to Místo. vernisáž se uskuteční v sobotu 14. prosince  
v 16 hodin v koncertním sále ve staré radnici na Masa-
rykově náměstí. vernisáž doprovodí hudební vystoupení 
saxofonisty Františka Kopa, hudebníka, který dopro-
vázel hanu hegerovou a působí v dechové sekci J.a.r. 
Jazzové skladby budou inspirované tématem výstavy. 
nebude chybět vánoční svařák a punč. výstava potrvá až 
do 25. ledna 2025.

to Místo je setkáním umělců s diváky v galerii. Může být 
zároveň i metaforou k hledání nás samotných, naší identi-
ty ve světě plném výzev, prožitků a informací. Čtyři umělci 
různých generací a zcela odlišných inspiračních přístupů 
propojuje téma hledání MÍSTA. Spojuje je abstraktní způ-
sob vyjádření, kladení důrazu na barevný akcent a na práci 

s instalací v prostoru. Výstava je doplněna úvahou filozofa 
Ondřeje Váši nad zpracovaným námětem TO MÍSTO.

Kristýna šormová zpracovává ve své strukturální malbě 
hlubiny přírodních a vnitřních prožitků.

sofie švejdová nás zavede svými monumentálními obrazy 
do intimního dramatu každodennosti.

Filip švehla reflektuje ve své tvorbě urbanismus světa dneš-
ní doby s důrazem na rytmus a barevnou skladbu.

Kateřina štenclová zachycuje světelné proměny v obra-
zech inspirovaných intuitivními zážitky ovlivněných hudbou 
a digitálním světem.

Kurátorka výstavy: Kateřina Štenclová
Spolukurátorka a galeristka: Lenka Babíčková

srdečně zveme na poslední výstavu v tomto roce

to––––––
místo

vernisáž:
so 14/12/2024, 16.00

kateřina štenclová 
kristýna šormová

sofie švejdová 
filip švehla 

společná výstava 4 autorů, 
1  kurátorky a 1 galeristky

14/12/2024
–25/1/2025

Masarykovo n. 83
út–pá 15–17 hod. 
sobota 9–12 hod.

MeGa_To místo_150x106_v2.indd   2 25.11.2024   9:16



Informace z radnice

23

Fo
to

: R
ud

ol
f F

la
ch

s

Zvonohra petra rudolfa Manouška patří mezi největší 
zvonohry ve východní evropě. v rámci Českých vánoc, 
které již tradičně proběhnou 23. 12. od 17.00 na Masa-
rykově náměstí, se rozezní 57 zvonů – největší zvon váží 
860 kg a nejmenší 5 kg. 

Na zvonohru v Říčanech zahraje světová nizozemská caril-
lonistka Rosemarie Seuntiëns, která vystudovala zvonohru 
na Netherlands Carillon School v Amersfoortu, což je jediná 
ze dvou škol na světe, kde se toto umění vyučuje. 

Zvonohra zavítá před domovy seniorů, aby si krásnou hudbu 
mohli vychutnat i lidé, kteří nemohou přijít na Masarykovo 
náměstí. 

l 13.00–13.20 Domov seniorů Říčany ve Voděrádkách
l 14.00–14.20 DPS Senior Komenského náměstí
l 15.00–15.20 Domov pod Kavčí Skálou
l 18.30–19.30 Masarykovo náměstí 

Celé Česko a říčany  
zpívají koledy
přijďte si užít vánoční atmosféru 
a zapojit se do tradičního celorepub-
likového projektu Česko zpívá koledy 
s deníkem. ve středu 11. 12. v 17.45 
se sejdeme na Masarykově náměstí 
a společně se zbytkem republiky si za-
zpíváme ty nejznámější české vánoční 
koledy. například: nesem vám noviny, 
pásli ovce valaši, půjdem spolu do bet-
léma, Jak si krásné, neviňátko, štěstí, 
zdraví, pokoj svatý, vánoce, vánoce 
přicházejí…

Zvonohra se rozezní na náměstí
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Volné pozice pro město říčany
Chcete, aby vaše práce měla smysl? 
Staňte se součástí našeho týmu. Získáte:

l stabilní práci na dobu neurčitou; l 5 týdnů 
dovolené + 5 dnů placeného volna navíc (sick 
days); l stravenky v hodnotě 150 Kč/den, kde 
zaměstnavatel hradí 130 Kč/den;   
l příspěvek na penzijní připojištění ve výši  
3 % ze mzdy; l výhodné tarify pro mobilní tele-
fony i pro členy rodiny; l školení pro zvyšování 
kvalifikace v ceně až 30 000 Kč; l příspěvek při 
životních a pracovních výročích; l možnost umís-
tit dítě do městské školky; l možnost rekreace 
v městských objektech v Kořenově (horská cha-
lupa) a Lutové (jihočeský statek). l plně hrazená 
karta Multisport; l služba uLékaře – online lékař-
ská poradna 24/7 a objednávání k lékařům. 

Údržbář na správě budov
Co práce obnáší: údržba budov, drobné opravy, organizace 
stěhování, odvoz materiálu.
Co k tomu potřebujete: vyučení a manuální zručnost.

organizátor investičních akcí ve stavebnictví 
pro město říčany
Co práce obnáší: práce na investičních projektech pozemních 
staveb, výběr zhotovitele, koordinace činností v průběhu stavby.
Co k tomu potřebujete: SŠ s maturitou, praxe  
ve stavebnictví.

referent registru řidičů – přepážka
Co práce obnáší: práce na přepážce registru řidičů.
Co k tomu potřebujete: SŠ s maturitou, zkušenost s admi-
nistrativou, vstřícný přístup ke klientům.

Pracovník technické správy
Co práce obnáší: údržba města, drobné opravy.
Co k tomu potřebujete: základní vzdělání a manuální 
zručnost.

V případě zájmu volejte anebo rovnou posílejte 
životopisy na kontakt: 
Jana Žďárská, 602162037,
jana.zdarska@ricany.cz.

Aktuální		
volné	pozice	najdete		

zDe:

Nová verze vaší 
oblíbené aplikace!
již brzy si budete moci stáhnout 
aktualizovanou aplikaci říčany v mobilu.

Možnost přímé platby 
poplatků (svoz odpadu, 
pes) přes QR kód či 
bránu GoPay.

Lepší a intuitivnější 
ovládání aplikace 
díky přehlednějšímu 
grafickému rozhraní.

Možnost zapnutí  
režimu zpřístupnění 
(kontrastní čb verze 
s lepší čitelností).

Možnost přihlášení 
prostřednictvím Identity 
občana s kontrolou 
uhrazení vašich plateb.

k dispozici 
počátkem 

října pro obě platformy

říčany – dáme úřad (reg. č. projektu: cz.06.01.01/00/22_009/0000492)

Říčany v mobilu_150x106.indd   1 19.09.2024   13:56
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ULICE PODSKALí

Současně s rekonstrukcí parkoviště Podskalí firma Walco opravuje i komunikaci (v úseku od parkoviště k ulici Lázeňská). 
Stavba by měla být dokončena do začátku prosince.

MOST V KUŘí

Krajská správa a údržba komunikací Středočeského kraje dokončuje náročnou opravu mostu v Kuří. Podle informací KSÚS 
by měl být provoz přes most zahájen na konci listopadu.
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nevyhovuje vám stereotypní práce? dává 
vám smysl pomáhat druhým? tak se přidejte 
k nám a začněte pracovat pro Městskou poli-

cii v říčanech.

Co budete dělat:
• zajišťovat bezpečnost osob a majetku;
•  dohlížet na bezpečnost a plynulost  

provozu na pozemních komunikacích;
• dohlížet na dodržování pravidel občanského soužití;

• spolupracovat na prevenci kriminality ve městě.
Co nabízíme:
• stejné benefity, jako mají zaměstnanci MěÚ Říčany.

  Hledáme strážníky městské policie v říčanech

Zaujali jsme vás? Chcete vědět více? 
Rádi vám na vše odpovíme  

na kontaktech: 
tel.: 323 618 258 nebo 323 618 150 

vaclav.rezac@ricany.cz.

	 Schválený	 Upravený	 Skutečnost		 %	plnění
	 rozpočet	 rozpočet	 k	31.	10.	2024	 k	uprav.
	 v	Kč	 v	Kč	 v	Kč	 rozpočtu

plnění	rozpočtu	
města	2024

PŘÍJMY

Daňové příjmy	(daň	z	příjmů	fyz.	osob	ze	závislé	
činnosti	a	z	podnikání,	daň	z	příjmů	právnických	
osob,	daň	z	příjmů	města	Říčany,	daň	z	přidané	
hodnoty,	správní	poplatky	a	místní	poplatky)

531Ê670Ê000,00 541Ê326Ê707,98 463Ê215Ê887,51 85,57

Nedaňové	příjmy	(příjmy	z	pronájmů,	parkovací	
automaty,	školné,	stravné,	pokuty)

139Ê564Ê404,00 147Ê403Ê186,02 148Ê871Ê152,73 101,00

Kapitálové	příjmy	(příjmy	z	prodeje	majetku) 7Ê700Ê000,00 7Ê700Ê000,00 14Ê437Ê816,60 187,50

Přijaté dotace  272Ê763Ê286,68 300Ê716Ê621,24 285Ê265Ê976,66 94,86

Přijaté	splátky	půjček 42Ê500,00 42Ê500,00 75Ê000,00 176,47

Rozpočtové příjmy  
běžného roku celkem

951Ê740Ê190,68 997Ê189Ê015,24 911Ê865Ê833,50 91,44

Přebytek	hospodaření	za	minulý	rok 430Ê427Ê507,11 509Ê785Ê407,63 509Ê785Ê407,63 100,00

Zůstatek	pokladny	cizí	měny

Úvěr	 0,00 0,00 0,00 0,00

Příjmy celkem vč. přebytku hospodaření 1Ê382Ê167Ê697,79 1Ê506Ê974Ê422,87 1Ê421Ê651Ê241,13 94,34

VÝDAJE	

Běžné	(provozní)	výdaje 668Ê829Ê237,92 723Ê750Ê138,38 489Ê715Ê271,81 67,66

Rozpisové	rezervy 25Ê531Ê000,00 7Ê248Ê090,05 0,00 0,00

Běžné výdaje celkem 694Ê360Ê237,92 730Ê998Ê228,43 489Ê715Ê271,81 66,99

Kapitálové	(investiční)	výdaje 583Ê738Ê946,62 733Ê918Ê893,50 329Ê912Ê872,85 44,95

Rezervy	na	investice 92Ê796Ê513,25 30Ê785Ê300,94 0,00 0,00

Investiční výdaje celkem 676Ê535Ê459,87 764Ê704Ê194,44 329Ê912Ê872,85 43,14

Rozpočtové výdaje běžného roku 
celkem

1Ê370Ê895Ê697,79 1Ê495Ê702Ê422,87 819Ê628Ê144,66 54,80

Splátky	úvěru 11Ê272Ê000,00 11Ê272Ê000,00 9Ê537Ê278,41 84,61

Výdaje vč. splátky půjčky 1Ê382Ê167Ê697,79 1Ê506Ê974Ê422,87 829Ê165Ê423,07 55,02

rozdíl příjmy – výdaje (BV s kons.) 0,00 0,00 592Ê485Ê818,06

Čerpání rozpočtu najdete na www.ricany.cz – radnice – město a samospráva – finance a majetek města – aktuální informace o čerpání rozpočtu města
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Začínáme rozesílat výzvy k úhradě popelnic za rok 2024 
Plaťte pohodlně z domova, do pokladny nemusíte

aplikace pro 
zaplacení 
poplatku:

na základě obecně závazné vyhlášky o místním poplatku 
za odpad z nemovitostí č. 9/2023 a v souladu se zákonem 
č. 541/2020 sb.,  o odpadech, budeme během prosince 
rozesílat výzvy k úhradě místního poplatku za odkládání 
směsného komunálního odpadu z nemovité věci. do  
31. ledna 2025 je nutné uhradit poplatek za černou po-
pelnici, kterou jste využívali v roce 2024. nádoby na bio-
odpad a tříděný odpad jsou zdarma. platit můžete jedno-
duše z pohodlí domova, nemusíte chodit do pokladny.  

Pokud během prosince neobdržíte e-mail s výzvou (určitě 
si zkontrolujte i spam), zřejmě jste e-mailovou adresu při 
povinném ohlášení k poplatku za popelnice neuvedli. V tom 
případě vám výzvu doručíme poštou na adresu trvalého 
pobytu nebo můžete využít jednoduchou aplikaci na webu 
města, kde se dozvíte všechny potřebné údaje pro zaplacení 
popelnic. 

Kolik budeme za rok 2024 platit?
Zastupitelé schválili z důvodu změny zákona a nárůstu ná-
kladů navýšení místního poplatku za odkládání komunální-
ho odpadu z nemovité věci pro rok 2024 na částku 0,80 Kč 
za litr objemu nádob na směsný komunální odpad (zákon 
umožňuje sazbu až 1 Kč za litr). Celkové náklady na svoz 
a likvidaci odpadu v roce 2023 činily téměř 55 milionů Kč. 
Ke svozu popelnic v roce 2025 se nemusíte znovu přihlašo-
vat. Vyvážení odpadu bude v příštím roce probíhat automa-

ticky. Na stranách 29 – 37 najdete speciální přílohu s harmo-
nogramem svozů. Tabulku si můžete vystřihnout a dát třeba 
na ledničku.

Úřední hodiny – pokladna Masarykovo náměstí 53

pondělí 8.00—12.00 13.00—18.00
úterý 8.00—12.00 —
středa 8.00—12.00 13.00—18.00
čtvrtek 8.00—12.00 —
pátek — 

Ceny za svoz a likvidaci směsného komunálního 
odpadu (za černé popelnice)

Velikost nádoby                                  Ceny na rok 2024 

60 litrů              2 496 Kč
80 litrů                3 328 Kč
120 litrů 4 992 Kč
240 litrů 9 984 Kč
1100 litrů 45 760 Kč
nádoby na plast, papír, bioodpad zdarMa



zastupitelé

29

Mimořádná příloha
Přehled svozu odpadů 2025
 
členění města na jednotlivé oblasti,
rozpis svozů dle typu odpadu a data

směsný

úterý

bioodpad

úterý

papír

úterý

plast

úterý

4 4 1818 25
březen

11

4 1811

NOVÉ, PŘEHLEDNĚJŠÍ ČLENĚNÍ

BAREVNÉ ODLIŠENÍ
TYPU DOPADU DEN V TÝDNU

DATUM SVOZU

SVOZY  V JEDEN DEN POHROMADĚKAŽDÝ MĚSÍC SAMOSTATNĚ
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2

101

101

107

107

107

2

101

Zelená oblast

Oranžová oblast

Žlutá oblast
Fialová oblast

LOKALITA RYBA, 
U SVĚTIC
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2

101

101

107

107

107

2

101

mapa členění 
města říčany
na jednotlivé  
oblasti svozu

Kompletní výčet 
ulic je uveden

na dalších stranách

Šedá oblast
LOKALITA 

JAŽLOVICE, KUŘÍ, 
KUŘÍČKO, PACOV, 

STRAŠÍN, 
VODĚRÁDKY

Modrá oblast

Modrá oblast
Žlutá oblast
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2
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2
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Zelená oblast

Oranžová oblast
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seznam ulic

Arbesova, Botičská, 
Březinova (úsek Říčanská 
až U Trati), Cidlinská, 
Dančí, Doubravská, Duhová 
Dunajská, Hálkova, Jelení, 
Jeřábová, Jihlavská, Jizerská, 
Jordánská, K Solné stezce, 
Kolovratská, Křemelná, 
Labská, Lázeňská, Lipanská, 
Lužnická, Masarykovo 
náměstí, Na Hradě, Na 
Obci, Na Spilce, Na Výsluní, 
Na Vysoké, Na Výšině, 
Nad Cihelnou, Nedbalova, 
Orlická, Otavská, Platanová, 
Ploučnická, Pod Hradem, 
Pod Školou, Pod Vysokou, 
Podhrázská, Podskalí, 
Purkyňova, Rooseveltova, 
Sakurová, Sázavská, 
Slapská, Slivoňová, Srnčí, 
Štěchovická, U Hradu, 
U Studánky, U Studny, 
U Topolu, U Trati, U Višní, 
V Hliníku, V Lískách, 
V Řešetě, Vltavská, 
Voděradská (úsek dopravní 
hřiště až autobusová 
zastávka Voděradská), 
Vranovská, Wolkerova, 
Želivská

Modrá oblast – Říčany
svoz odpadů v roce 2025

pondělí středa

směsný bioodpad papír

pondělí

plast

pondělí

leden

červenec

duben

říjen

únor

srpen

květen

listopad

březen

září

červen

prosinec

6

3

3

7

4

5

3

2

1

5

9

6

7

5

4

3

2

1

19

23

20

14

12

11

10

21

19

18

17

28

26

25

24

20

14 28

17

17

21

18

19

17

16

15

31

27

21

24

24

28

25

26

24

23

22

30

29

13

7 9 16 23

10

10

14

11

12

10

9

8

5

3

2

8

6 8 15 22 2920 2713

6

13

7

10

10

14

11

81 22 2915
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17
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9

31
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13 27

23

2915

8 22
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seznam ulic

Akátová, Bažantní, Bílá, 
Blatouchová, Bohuslava 
Martinů, Borová, 
Březská, Čajkovského, 
Černokostelecká, 
Do Kopečka, Do Polí, 
Dolní, Domácí, Dubová, 
Edvarda Beneše, Fialková, 
Gorkého, Habrová, Halasova, 
Haškova, Havraní, Horní, 
Horova, Husova, Janáčkova, 
Jarní, Jedlová, K Památné 
lípě, K Pomníku padlých, 
K Úvalské, K Vodárně, 
K Zátoce, Kaštanová, 
Ke Koupališti, Ke Staré návsi, 
Konečná, Kosatcová, Krásná, 
Kubelíkova, Leknínová, Lesní, 
Letní, Lipová, Lotosová, 
Luční, Maková, Mechová, 
Milady Horákové, Modrá, 
Modřínová, Mozartova, 
Na Bahnivce, Na Ladech, 
Na Mýtince, Na Okraji, 
Na Rokytce, Na Skalkách, 
Nad Bahnivkou, Nad 
Hřištěm, Nad Jurečkem, 
Nad Koupadly, Nad Potokem, 
Nad Rokytkou, nám. 
Československé armády, 
Okrajová, Osadní, Osiková, 
Pěkná, Plavínová, 
Plk. Švece, Pod Bahnivkou, 
Pod Vojenským velitelstvím, 
Pokračovací, Polní, 
Pomněnková, Preslova, 
Rybova, Sedláčkova, 
Smrková, Sokolovská, 
Stará, Strašínská, Stulíkova, 
Šrámkova, Třezalková, 
Tyrše a Fügnera, U Březské 
cesty, U Disku, U Jurečku, 
U Ládek, U Lesa, U Nás, 
U Památné lípy, Úvalská, 
Úzká, V Doubí, V Chatách, 
V Kapradí, V Lukách, 
V Osičí, V Žaludech, Vrbová, 
Výhledová, Za Větrníkem, 
Zahradní, Zelená

Zelená oblast – Říčany
svoz odpadů v roce 2025

úterý úterý

směsný bioodpad papír

úterý

plast

úterý

7

1

2

5

1

4

4 4

1

2

5

18

21

15

16

19

15

10

13

14

11

29

30

2922

24

27

28

25

18

18

28

22

23

26

17

20

21

18

22

23

17

20

21

18

25

25

leden

červenec

duben

říjen

únor

srpen

květen

listopad

březen

září

červen

prosinec

14

8

9

12

8

3

6

7

4

8

9

8

3

6

7

4

15

16

19

10

13

14

11

29

30

22

24

27

28

25

11

11

7

1

2

5

1

4

4

21

15

16

19

10

13

14

11

29

30

22

24

27

28

25

18

18

14

8

9

12

8

3

6

7

4

11

11

92 23 3016

92 23
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seznam ulic

Arbesova, Botičská, 
Březinova (úsek Říčanská 
až U Trati), Cidlinská, 
Dančí, Doubravská, Duhová 
Dunajská, Hálkova, Jelení, 
Jeřábová, Jihlavská, Jizerská, 
Jordánská, K Solné stezce, 
Kolovratská, Křemelná, 
Labská, Lázeňská, Lipanská, 
Lužnická, Masarykovo 
náměstí, Na Hradě, Na 
Obci, Na Spilce, Na Výsluní, 
Na Vysoké, Na Výšině, 
Nad Cihelnou, Nedbalova, 
Orlická, Otavská, Platanová, 
Ploučnická, Pod Hradem, 
Pod Školou, Pod Vysokou, 
Podhrázská, Podskalí, 
Purkyňova, Rooseveltova, 
Sakurová, Sázavská, 
Slapská, Slivoňová, Srnčí, 
Štěchovická, U Hradu, 
U Studánky, U Studny, 
U Topolu, U Trati, U Višní, 
V Hliníku, V Lískách, 
V Řešetě, Vltavská, 
Voděradská (úsek dopravní 
hřiště až autobusová 
zastávka Voděradská), 
Vranovská, Wolkerova, 
Želivská

Modrá oblast – Říčany
svoz odpadů v roce 2025

pondělí středa

směsný bioodpad papír

pondělí

plast

pondělí

leden

červenec

duben

říjen

únor

srpen

květen

listopad

březen

září

červen

prosinec

6

3

3

7

4

5

3

2

1

5

9

6

7

5

4

3

2

1

19

23

20

14

12

11

10

21

19

18

17

28

26

25

24

20

14 28

17

17

21

18

19

17

16

15

31

27

21

24

24

28

25

26

24

23

22

30

29

13

7 9 16 23

10

10

14

11

12

10

9

8

5

3

2

8

6 8 15 22 2920 2713

6

13

7

10

10

14

11

81 22 2915

1

6

3

3

7

4

1

20

14 28

17

17

21

18

12

10

9

31

26

24

13 27

23

2915

8 22
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6

3

3

3

2

1

7

2

7

6

5

4

3

14

13

12

21

20
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28

27

26

20

14 28

17

17

17

16

15

31

27

21

24

24

24

23 30

22 29

13

7 11 18 25

10

10

10

9

8

10

7 21

7

7

6

4

5

24

4 18

21

21

14

13

12

5 9 16 23 3019 2612

9 162 30

28

6 10 17 24 3120 2713

10 173 31

27

19

3

14

11

14

7 11 2521 2814

11 25

4 8 2218 2511

8 22

1

81 15125 22 2926

seznam ulic

1. máje, 5. května, 
Azalková, Baarova, 
Bachmačská, Bezová, 
Bezručova, Boubínská, 
Boženy Němcové, Březová, 
Buková, Čapkova, Čechova,
Dobrovského, Domažlická, 
Dukelská, Foersterova, 
Hliněná, Hybešova, 
Chodská, Jasanová, 
Jasmínová, Javorová, 
Jívová, Jižní, Jungmannova,
K Nádraží, K Podjezdu, 
K Poště, K Říčanskému 
lesu, Kalinová, Kamenická, 
Karpatská, Kollárova, 
Krátká, Krkonošská, 
Kyjevská, Legií, Leopolda 
Peka, Malá Olivová, Marie 
Pujmanové, Moravská, 
Myslivecká, Na Holém 
vrchu, Na Kavčí skále, 
Na Kopešín, Na Kozákově, 
Na Skalách, Na Vyhlídce, 
Nad Rybníčkem, Olivova 
(úsek od přejezdu 
k Olivovně), Palackého, 
Pivoňková, Pod Drahou, 
Pod Kopešínem, 
Pod Táborskou, Poláčkova, 
Pomezní, Poslední, 
Raisova, Riegrova, 
Roklanská, Rovná, Ruská, 
Severní, Slepá, Smiřických, 
Sovova, Spojka, Šeříková, 
Šípková, Školní, Šumavská, 
Šumná, Táborská, 
Terronská, Thomayerova 
(úsek železniční trať 
až Buková), Topolová, 
U Kamene, U Moravy, 
U Nemocnice, U Olivovny, 
U Přejezdu, U Vodojemu, 
U Zastávky, U Závory, 
Uhelná, V Údolí, V Kolonii, 
Ve Školkách, Vančurova, 
Verdunská, Vřesová, 
Východní, Zborovská, 
Zeyerova

Oranžová oblast – Říčany
svoz odpadů v roce 2025

pondělí pátek

směsný bioodpad papír

pátek

plast

pátek

leden

červenec

duben

říjen

únor

srpen

květen

listopad

březen

září

červen

prosinec
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4
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3

5
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1 15 29

12

4

13

26

18

27

8

5

11

6

76 21 2814 20

7 2114

10

13

6 13

6

20 27

2013

seznam ulic

17. listopadu, Alšova, 
Barákova, Blahoslavova, 
Blanická, Blodkova, 
Brožíkova, Březinova, 
Cesta Svobody, Daliborova, 
Divišova, Do Lehovic,
Družstevní, Dvořákova, 
Fibichova, Golfová, 
Havlíčkova, Hluboká, 
Chelčického, Jaselská, 
Jeronýmova, Jiráskova, 
Kamlerova, Ke Skalce, 
Komenského náměstí, 
Kozinova, Krameriova, 
Kriketová, Máchova, 
Mánesova, Melantrichova, 
Měsíční, Mlýnská, 
Na Bělišti, Na Fabiáně, 
Na Fialce, Na Spojce,
Nádražní, Nerudova, Nová, 
Olivova (úsek k přejezdu), 
Olšany, Petra Fastra, 
Plynární, Pod Lihovarem, 
Pod Tratí, Podblanická, 
Politických vězňů,
Přemyslova, Rýdlova, 
Řípská, Sadová, 
Scheinerova, Slunečná, 
Smetanova, Sokolská, 
Sukova, Široká, Škroupova, 
Štefánikova, Tenisová,
Thomayerova (úsek 
Olivova až železniční 
trať)Třebízského, Tylova, 
U Hřiště, U Kina, U Mostu, 
V Chobotě, Vrchlického, 
Za Pilou, Žižkova

Žlutá oblast – Říčany
svoz odpadů v roce 2025

čtvrtek středa

směsný bioodpad papír

čtvrtek

plast

čtvrtek

leden

červenec

duben

říjen

únor

srpen

květen

listopad

březen

září

červen

prosinec
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7
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5
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5 9 16 23 3019 2612

9 162 30

28

6 10 17 24 3120 2713

10 173 31

27

19

3

14

11

14

7 11 2521 2814

11 25

4 8 2218 2511

8 22

1

81 15125 22 2926

seznam ulic

1. máje, 5. května, 
Azalková, Baarova, 
Bachmačská, Bezová, 
Bezručova, Boubínská, 
Boženy Němcové, Březová, 
Buková, Čapkova, Čechova,
Dobrovského, Domažlická, 
Dukelská, Foersterova, 
Hliněná, Hybešova, 
Chodská, Jasanová, 
Jasmínová, Javorová, 
Jívová, Jižní, Jungmannova,
K Nádraží, K Podjezdu, 
K Poště, K Říčanskému 
lesu, Kalinová, Kamenická, 
Karpatská, Kollárova, 
Krátká, Krkonošská, 
Kyjevská, Legií, Leopolda 
Peka, Malá Olivová, Marie 
Pujmanové, Moravská, 
Myslivecká, Na Holém 
vrchu, Na Kavčí skále, 
Na Kopešín, Na Kozákově, 
Na Skalách, Na Vyhlídce, 
Nad Rybníčkem, Olivova 
(úsek od přejezdu 
k Olivovně), Palackého, 
Pivoňková, Pod Drahou, 
Pod Kopešínem, 
Pod Táborskou, Poláčkova, 
Pomezní, Poslední, 
Raisova, Riegrova, 
Roklanská, Rovná, Ruská, 
Severní, Slepá, Smiřických, 
Sovova, Spojka, Šeříková, 
Šípková, Školní, Šumavská, 
Šumná, Táborská, 
Terronská, Thomayerova 
(úsek železniční trať 
až Buková), Topolová, 
U Kamene, U Moravy, 
U Nemocnice, U Olivovny, 
U Přejezdu, U Vodojemu, 
U Zastávky, U Závory, 
Uhelná, V Údolí, V Kolonii, 
Ve Školkách, Vančurova, 
Verdunská, Vřesová, 
Východní, Zborovská, 
Zeyerova

Oranžová oblast – Říčany
svoz odpadů v roce 2025

pondělí pátek
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srdečně vás zveme na adventní autogramiádu do infocentra
Přijďte si užít první advent-
ní neděli 1. prosince 
od 17.30 a setkat se 
s autory nové publikace 
Muzea Říčany Když přijel 
do Říčan první vlak a také 
s Vladimírem Kořenem, auto-
rem bestselleru Řeka zázraků.
Kniha Když přijel do Říčan první vlak zachycuje 
každodenní život v našem městě mezi lety 1871 až 
1924 a přibližuje, jak příchod železnice proměnil 
Říčany. Na jejím vzniku spolupracovali Renata 
Skalošová, Radek Holodňák a Jan Kužník.

Své čtenáře potěší i říčan-
ský autor Vladimír Kořen, 
jehož úspěšnou knihu Řeka 
zázraků si budete moci za-

koupit na místě, stejně jako 
další tituly.

Tato akce je ideální příleži-
tostí pořídit krásný vánoční 
dárek s podpisem autorů, 
originálním razítkem a zároveň si užít příjemný 
adventní podvečer. 

Spolu s autory se na vás těšíme!

máme pro vás i mnoho dalších knih a typů na vánoční dárky. navštivte 
nás v přízemí staré radnice na masarykově náměstí. 

Prosincové novinky z Turistického 
informačního centra

nový průvodce po říčanech: objevte naše město jinak
Ve spolupráci s Muzeem Říčany jsme připravili nového turistického průvodce, 
který vás provede nejen po známých místech našeho města, ale nabídne i méně 
známé zajímavosti.
Průvodce je navržen tak, aby byl praktický – jeho velikost do kapsy je ideální 
na cesty, navíc obsahuje místo na poznámky i mapu náměstí. Dostupný je zdar-
ma v Turistickém informačním centru, a to v českém, německém i anglickém 
jazyce.
Stáhnout si ho můžete i z našeho webu: https://www.maks-ricany.cz/maks/turisticky-pruvodce.
Tento projekt byl realizován za finanční podpory města Říčany a Středočeského kraje, kterým tímto děkuje-
me. Přijďte si pro svého průvodce a objevujte krásy našeho města!
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Chceš-li Boha rozesmát, 
řekni mu své plány.
—  Woody Allen

Veselé Vánoce v kruhu 

vašich nejbližších 

a do roku 2025 hodně 

lásky, zdraví a naděje 

vám ze srdce přejí 

zastupitelé a členové 

hnutí KM.
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Díky Městskému úřadu Říčany za po-
zvání na webinář o rizicích, kterým čelí 
děti při virtuální komunikaci, realizova-
ném prostřednictvím Místního akčního 
plánu rozvoje vzdělávání v ORP Říčany.
Mám dvě školačky a o tom, že inter-
net bez kontroly pro ně není bezpeč-

ný, vím. Nicméně o konkrétních způsobech, kterým se 
predátoři ke svým obětem dostávají prostřednictvím 

chatovacích aplikací, jsem nevěděla. Pokud jste zprávu 
o webináři nezaregistrovali – rodiče ji dostali prostřed-
nictvím aplikace Bakaláři –, a nemohli se tudíž zúčastnit, 
dovolím si zde vyzdvihnout nejzajímavější poznatky: Pr-
votní kontakt bývá přes on-line hry. Většina z predátory 
kontaktovaných dětí jsou chlapci. Žádné z 573 dětí, které 
byly cílem útoku predátora, o nevhodné komunikaci svým 
rodičům neřeklo (výzkum UPOL). V případě, že byste zá-
vadovou komunikaci u svých dětí našli, nic nemažte, kon-

bezpečí dětí na internetu

Vážení spoluobčané, jízda autobusem 
po městě se stala nedílnou součástí našeho 
každodenního života. Říčany jsou průkop-
níky toho, že v našich autobusech MHD se 
jezdí zcela zdarma. Proto mne mrzí, že se 
mezi občany rozrůstá jistá netolerantnost. 
Někteří si myslí, že jim autobus zastaví 
před nosem, aniž by upírajíce oči do tele-

fonu zvedli hlavu a dali znamení řidiči, že chtějí nastoupit. Může 
se i stát, že autobus na té lince, kterou chtěli využít, zastaví za ji-
ným autobusem, nepopojdou k němu a pak se diví, že jim spoj 
ujel. Někteří majitelé pejsků se diví, že pes nemůže nastoupit bez 
košíku, nebo že v přeplněném autobusu by si měli sundat batoh 
ze zad. Jsou i tací, kteří si autobus pletou s bufetem a rozbalí si 

jídlo a pití, aniž by řešili, kdo za ně drobky či rozlitou tekutinu 
uklidí. Rozmohlo se i kouření elektronických cigaret v zadní části 
vozu, kde jsou zejména mladí pěkně schovaní. To, že musí občas 
řidič prudce šlápnout na brzdu, není většinou jeho nepozorností, 
ale například tím, že mu do vozovky vběhne chodec. Zkuste se 
tedy posadit nebo se pevně držet a nespoléhat se na to, že provoz 
venku probíhá vždy podle pravidel. Znovu vás všechny nabá-
dám, abyste na zastávce byli viditelní (za šera a večer si vezměte 
reflexní pásky), zejména tam, kde není zastávka osvětlena. Má-
vejte na řidiče včas, a hlavně vždy, když chcete, aby vám zastavil. 
Jestliže řidiči nedáte viditelné znamení, může zastávkou projet. 
Nestačí jen na zastávce stát. Přeji všem šťastnou cestu a hodně 
tolerance pod stromeček.

Jarmila Voráčková, radní Klidné město

Přeji vám šťastnou cestu autobusem

V Říčanech a okolí máme jedinečnou 
příležitost spojit moderní život s respek-
tem k přírodě. Naše lesy, rybníky, ale 
i stromy v ulicích, záhony či parky tvoří 
nejen okrasu, ale i základ zdravého pro-
středí. Příroda není jenom kulisa – je 
životně důležitá pro naše zdraví, čistý 
vzduch a vodu, stejně jako pro zachování 

biodiverzity a adaptaci na změnu klimatu.
Občas slýcháme, že opatření k ochraně přírody jsou příliš 
drahá nebo že změna klimatu neexistuje. Je to zatím i rétori-
ka zvoleného prezidenta USA Donalda Trumpa. Část světa, 
včetně Evropské unie, má naopak směrem k ochraně přírody 
nastaveny ambiciózní cíle, což je správně. Některé regulace 
jsou však až příliš nelogické, ne vždy je sestavují odborníci. 
Dobrý úmysl se tak může snadno vytratit. Vítězí pak populis-
mus a emoce. Podle mě příroda a planeta musejí být na prv-
ním místě. Zároveň je ale nezbytné postupovat s rozvahou 
a se zdravým selským rozumem – heslo „všeho s mírou“ 
platí i zde. Každý můžeme začít u sebe. Ať už jde o třídění od-
padu, podporu lokálních farmářů, nebo péči o zeleň v našem 

okolí. Říčanská radnice se již léta snaží jít vzorem. Odbah-
ňujeme rybníky, revitalizujeme potoky, budujeme nové tůně. 
Les je po kůrovcové kalamitě osázen lepší druhovou sklad-
bou, v krajině i ve městě sázíme další stromy a keře a zaklá-
dáme louky. Každý strom ve městě totiž nejenže přináší v létě 
stín a chládek, ale také zadrží vlhkost, přiláká včely nebo je 
útočištěm pro ptáky a veverky. Na Říčansku najdete i zídky 
pro ještěrky, budky pro ptáky, jezírka pro obojživelníky či 
ponechané staré stromy pro hmyz. Ano, jsme blízko Prahy, 
v hustě osídleném regionu. Nemůžeme tedy očekávat pří-
rodu jako v národním parku. Na malém území se střetávají 
nejen zájmy rostlin a živočichů, ale i různých skupin lidí:  
zemědělci, myslivci, rybáři, pejskaři, sportovci, turisté, řidiči 
a další – každý má trošku jinou představu o využití krajiny.
Cíl máme ale všichni stejný. Zdravé, čisté a příjemné pro-
středí, ve kterém žijeme. Buďme inspirací pro ostatní a ukaž-
me, že ochrana přírody je nejen povinností, ale i radostí. Vě-
nujme se tomu, co máme rádi, ale nikdy nezapomínejme, že 
jsme také správci přírody, kterou jsme dostali darem.

Váš starosta David Michalička

ochrana přírody na říčansku: naše odpovědnost a budoucnost
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Vážení Říčaňáci,
dovolte mi, abych vám touto cestou po-
přál požehnaný advent plný klidu a po-
hody strávený s vaší rodinou či přáteli 
bez zbytečného shonu a stresů. Stejně 
tak i krásné svátky vánoční a správné 
vykročení do nového a snad i lepšího 

roku. Ať se vám daří, co si přejete, potřebujete, a hlavně se 
vás a vašich blízkých drží zdraví a dobrá nálada. Stejně tak 
přeji i našemu městu a okolí mnoho dobrých zpráv a nám 
všem vzájemnou úctu i porozumění při řešení všedních i ne-
všedních problémů.
Ať se nám daří!

Miloslav Šmolík, zastupitel SPOLU–ODS

verzaci neblokujte a predátora nekontaktujte. Obraťte se 
na Policii ČR.
Webinář je součástí projektu vedeného Univerzitou Palac-
kého v Olomouci a ucelený kurz lze absolvovat i on-line: 

https://e-bezpeci.cz. Rodičům předškoláků i školáků vřele 
doporučuji a doufám, že v reálném životě svých dětí nic po-
dobného nebudou muset řešit.

Soňa Mikešová, zastupitelka Klidné město

Vážení sousedé,

chtěl bych vám v tomto předvánočním 
čase popřát, abyste nadcházející nej-
krásnější svátky v roce strávili v klidu, 
pohodě a radosti se svými nejbližšími. 
Vánoce jsou především časem, kdy by-
chom měli na chvíli zpomalit, zapome-

nout na každodenní starosti a užít si je naplno, ať už u tradič-
ního stromečku, při pečení cukroví, nebo při procházkách 
zimní krajinou.
Zároveň mi dovolte popřát vám vše dobré do nového roku 
2025. Ať je pro vás nový rok plný zdraví, štěstí a úspěchů. 
Každý z nás má nějaké sny, přání nebo cíle, a já vám z celého 
srdce přeji, aby se vám je podařilo naplnit. Ne vždy je cesta 
k nim jednoduchá, ale věřím, že s odhodláním a podporou 
svých blízkých vše zvládnete. Vstupte do nového roku tou 

správnou nohou a nenechte se odradit případnými překáž-
kami.
Chtěl bych vám také velice poděkovat za vaši podporu a dů-
věru, kterou jste mi letos opět projevili v senátních volbách. 
Moc si toho vážím a je to pro mě velký závazek. Společná 
práce může díky vám pokračovat naplno.
Rád bych vás také ujistil, že se na mě můžete kdykoliv ob-
rátit. Ať už budete mít jakýkoliv podnět nebo nápad, jsem 
tu pro vás a vždy si vás rád vyslechnu. Chápu, že ne vždy se 
musíme na všem shodnout, ale právě díky otevřené diskusi 
můžeme hledat ta nejlepší řešení a posouvat věci k lepšímu. 
Váš hlas je pro mě důležitý a vždy mu budu naslouchat.
Těším se na další společnou práci a věřím, že společně do-
kážeme mnohé.
S přáním všeho dobrého

Zdeněk Hraba, zastupitel Změna pro Říčany 

Pohodový adventní čas

Krásné Vánoce a šťastný nový rok vám všem

Kdo z nás by neměl rád pohádky. Nevím, 
jak to chodí dnes, ale dřív jsme dětem 
před spaním četli pohádky. A tak mě na-
padlo, že se domluvím s paní ředitelkou 
MŠ a dětem před spaním přečtu krátkou 
pohádku. Paní ředitelka souhlasila, a tak 
se chystám na čtení. Bohužel teď jsem 

spíš hraboš, protože pořád hrabu na zahradě listí, které stále 
padá a padá. Ale to nebude trvat dlouho a já se na čtení po-
hádek moc těším. Proč to vlastně píšu? U nás v Říčanech žije 

hodně aktivních seniorek i seniorů a čtení pohádek po slabou 
půlhodinku jednou nebo dvakrát v týdnu nás nejen že neza-
tíží, ale věřím, že nás děti spíše nabijí energií. Zkuste se do-
mluvit ve školkách a vraťte se do dávných časů, kdy jste četli 
svým dětem a vnoučatům. Malé děti jsou stejné teď i tenkrát 
a budou pohádky poslouchat určitě rády.
Určitě dám časem vědět, jaké jsem získala se čtením zkuše-
nosti, a doufám, že nebudu číst sama.

Karla Egidová, zastupitelka SPOLU–ODS

Pohádky od babičky a dědečka
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Městská	policie	Říčany
Komenského nám. 1619/3, 251 01 říčany 

e-mail: mestska.policie@ricany.cz

Tel. 323 618 150  
Mob. 725 022 765

městská policie radí 
a informuje

mapy kriminality
Městská policie se zapojila do projektu 
map kriminality Policie ČR. Projekt re-
aguje na zájem odborné i laické veřej-
nosti o informace o kriminalitě nejen 
v podobě statistik, ale i map trestných 
činů a přestupků se zobrazením loka-
lity, kde k daným událostem dochází. 
Projekt je připravován od roku 2019, 
a to ve třech rovinách. První představu-
jí mapy kriminality pro veřejnost, kde 
jsou znázorňovány skutky (trestné činy 
a přestupky registrované policií), které 
jsou statisticky evidované. Druhou ro-
vinou je verze pro obce, ve které budou 
k dispozici relevantní informace po-
třebné pro efektivní výkon samosprá-
vy. Například při plánování činností 
městské nebo obecní policie či rozvoje 
infrastruktury. Třetí rovinou je dataset 
pro práci policie, který je nezbytný při 
předvídání kriminality. Městská po-
licie dlouhodobě usilovala o zapojení 
do projektu, a to od jeho ostrého spuš-
tění v roce 2022, aby byla mapa krimi-
nality v Říčanech úplná. Tedy aby došlo 
k propojení dat Policie ČR a Městské 
policie Říčany. Toto se podařilo v le-
tošním roce, kdy na propojení byla 
Středočeským krajem poskytnuta in-
dividuální dotace. Děkujeme. Bez této 
podpory by to bylo složité a nákladné. 
Implementace softwarového modulu 
umožňujícího předávání dat o registro-
vaných přestupcích v evidenci městské 
policie je hotová. Její dodavatel navíc 
vyvinul funkcionalitu umožňující pře-
dání historických dat. Cílem je poskyt-
nout a předávat jak aktuální data, tak 
i všechna uchovávaná data, která mají 
strážníci dispozici, až do roku 2015. 
Mapu kriminality Policie ČR naleznete 
zde: https://kriminalita.policie.cz.

Z knihy událostí
17. října, 00.30
Není taxi, jako taxi. V místě křížení ulic 
Za Větrníkem a Říčanská si strážníci 
všímají dopravního přestupku řidiče 

vozidla Škoda. Řidič, cizinec studující 
v Čechách, má u sebe pouze dokla-
dy Uzbekistánské republiky a hovoří 
špatně česky. Vozidlo je označeno jako 
taxislužba, ale chybí viditelný průkaz 
řidiče taxislužby, přičemž ve vozidle se 
nachází přepravovaná osoba. Řidič tvr-
dí, že jde o kamaráda a že není řidičem 
taxislužby, jen studentem s půjčeným 
autem. Přepravovaná osoba ovšem 
uvádí, že řidiče vidí poprvé a jízdu ob-
jednal kolega přes aplikaci, který vy-
stoupil dříve v Praze. Další kontrolou 
je zjištěno, že řidičovo pobytové opráv-
nění skončilo v roce 2023. Přestupek 
zahrnuje neoprávněné provozování 
taxislužby a použití vozidla zapsaného 
pro jiného dopravce. Na místo je při-
volána cizinecká policie. Řidič byl po-
učen o všech přestupcích. Případ dále 
řeší Odbor azylové a migrační politiky, 
živnostenský úřad a Finanční úřad pro 
Hlavní město Prahu.

10. listopadu, 15.15 hod.
Řidič na sebe upozornil neobvyklou 
jízdou. Zákaz vjezdu na Černokos-
telecké ulici a do ulice Boženy Něm-
cové – zde strážníci pravidelně vyko-
návají hlídkovou a kontrolní činnost. 
Po spatření hlídky strážníků se v ulici 
Boženy Němcové na několik pokusů 
snaží otočit dodávka Mercedes-Benz. 

Strážníci se domnívají, že řidič se tak 
chce pravděpodobně vyhnout kont-
role. Dodávka zajíždí do přiléhající-
ho dvora, kde probíhá stavba. Řidič 
vystoupil z vozidla a byl strážníkem 
vyzván k předložení dokladů potřeb-
ných k řízení vozidla a dále, aby sdělil 
důvod porušení zákazu vjezdu do ulice. 
Řidič doklady předkládá. Strážníci si 
ale všímají, že doklady, které předložil 
ke kontrole, jsou vystaveny na jinou 
osobu, za kterou se vydává. Na toto byl 
řidič upozorněn. Uvádí, že předložený 
řidičský průkaz náleží jeho kolegovi 
z práce. Pro své doklady dojde do při-
léhajícího domu. Na místo zanedlou-
ho přichází žena, která strážníkům 
prokazuje svou totožnost a předkládá 
svůj řidičský průkaz s tím, že pokud je 
potřeba uhradit nějakou pokutu, vše 
zaplatí a vyřídí ona. Řidič se prý hlíd-
ky strážníků bojí. Na dotazy strážníků 
sdělila, že muž řidičský průkaz nemá. 
Z dalšího rozhovoru se ženou vyplývá, 
že se jedná o partnery. Když strážníci 
ženu požádají, aby jim tedy údaje řidiče 
nadiktovala, odmítá to s tvrzením, že 
jej nezná a nezná ani jeho osobní úda-
je. Nezjištěný řidič tak použil doklady 
jiného za účelem zamaskovat své pro-
tiprávní jednání a vyhnout se postihu, 
čímž poškodil práva jiného a pokusil 
se jiného uvést v omyl. Tím je důvodně 
podezřelý ze spáchání trestného činu. 
Na místo je přivolána hlídka Policie 
ČR. Žena nechce spolupracovat ani 
s policisty a radí se telefonicky se svým 
právním zástupcem. Další šetření při-
vádí strážníky a policisty k poškozené-
mu, za kterého se nezjištěný řidič vy-
dával. Poškozený nebyl schopen sdělit 
k případu žádné poznatky nebo sdělit 
okolnosti, za kterých se cizí osoba do-
stala k jeho osobním dokladům. Ve věci 
pro podezření ze spáchání trestného 
činu dále šetří Policie ČR.

Jindřich Joch
zástupce vedoucího  

Městské policie Říčany
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Vážení příznivci našeho sboru,
od posledního uveřejněného článku se 
toho v našem sboru událo mnoho. V mi-
nulém měsíci jste se dočetli, že dorost 
postoupil na krajské kolo Závodu hasič-
ské všestrannosti a brannosti. Hned  
12. listopadu jsme se tedy vypravili 
do Třeboně, kde jsme zahájili trénink 
v podobě závodu v běhu na 10 km a v půl-
maratonu. O osm dní později, tedy  
20. listopadu, přišel čas na samotné kraj-
ské kolo. Vyrazili jsme do Lhoty u Klad-
na, kde se krajské kolo konalo. S velkým 
očekáváním a napětím byla obě družstva 
vyslána na trať. Kluci se nám bohužel 
vrátili se čtyřmi trestnými body, což je 
stálo postup na MČR, který jim utekl 
o 21 sekund. Poslední naděje na postup 
pro nás tedy byly dorostenky. Naštěstí se 
zadařilo a dorostenky si obhájily 1. místo 
a postup na MČR. Naši starší a mlad-
ší žáci plní také volnočasovou aktivitu.  
31. října jsme místo tréninku vyrazili 
na lampionový průvod do Průhonic. Pro 
děti to bylo menší odreagování. Na za-
čátku listopadu se v Praze konala soutěž 
v běhu na 60 m s překážkami. Na dvou-
denní soutěž v Bubenči jsme vzali i ty 
nejmenší z nejmenších, ale i starší děti 
předvedly skvělé výsledky. Mimo závo-
dy a volnočasové aktivity naše jednotka  
20. října měla výjezd do říčanské chatové 
oblasti. Hořela zde trubka u kotle v nízké 
zděné budově. A nakonec bychom vás 
rádi pozvali na náš tradiční hasičský ples, 
který se bude konat 1. února v Kulturním 
centru Labuť. Na závěr přejme krásné 
a pohodové svátky vánoční.

Adéla Nováková a Jakub Maloveczki
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stálezelené	dřeviny

Říčanské zahrady se i během zimy 
často zelenají listím různých stromů 
a keřů. Jak je to možné? V našich 
podmínkách přece listnáče na podzim 
opadají a s olistěním čekají na jaro.
V mírném podnebném pásu střední 
Evropy, kde se střídá teplý a vlhký 
vzduch od Atlantiku s mrazivým kon-
tinentálním prouděním od východu, 
se vyvinuly opadavé listnaté lesy. 
V nižších polohách jsou to duboha-
břiny s duby, habry, javory a lípami, 
výše lesy s bukem a jedlí. Západ Ev-
ropy, který výrazněji ovlivňuje tep-
lejší Atlantik, je domovem 
některých stálezelených 
dřevin, jako je cesmí-
na nebo břečťan. 
V jižní Evropě pak 
převládají neopa-
davé, středozem-
ní tvrdolisté lesy.
U opadavých 
dřevin je shazo-
vání listů adaptací 
na střídání ročních 
období. I kdyby jejich 
listy přežily nízké teplo-
ty, nemohly by kvůli zmrzlé 
půdě čerpat potřebnou vláhu 
a usychaly by. Navíc přívaly sněhu 
na olistěné stromy vedou k polomům 
nebo rozlámání koruny.
Stálezelené rostliny se adaptovaly 
hlavně na letní sucho. Jejich listy jsou 
menší, tužší a celokrajné, často lesk-
lé nebo pokryté voskovým povlakem, 
aby omezily odpar vody a zároveň od-
rážely sluneční paprsky. Tyto dřeviny 
mohou i během zimy využívat slunce 
k fotosyntéze a ušetřit zdroje, které 
by jinak potřebovaly pro každoroční 
obnovu listů.
V Čechách lze pěstovat několik druhů 
stálezelených dřevin, které dobře pře-
zimují, zejména v době postupného 
oteplování zim. Zde uvádím některé 
oblíbené stálezelené druhy, které mo-

hou ozvláštnit naše 
zahrady a dodat jim jižní 

půvab:
Hlohyně šarlatová (Pyracantha cocci-
nea) na jaře kvete bílými květy a od léta 
do zimy ji zdobí červené nebo oranžové 
plody, které obírají ptáci. Trnitý keř lze 
pěstovat samostatně nebo jako nepro-
pustný živý plot.
Zimostráz vždyzelený (Buxus semper-
virens) je kompaktní keř s tmavě ze-
lenými, lesklými listy, ideální pro živé 
ploty a tvarované okrasné prvky. Jeho 
největším škůdcem je invazivní zavíječ 
zimostrázový, jehož housenky opako-
vaně ožírají všechno listí.
Bobkovišeň lékařská (Prunus lauroce-
rasus) je keř s lesklými tmavě zelenými 
listy připomínajícími vavřín. Vytváří 
vzpřímené hrozny drobných bílých 

květů, které lákají opylovače, a na pod-
zim černé plody (pro lidi jedovaté).
Cesmína ostrolistá (Ilex aquifolium) 
je keř s lesklými, tmavě zelenými lis-
ty s ostny. Na podzim a v zimě vytváří 
červené plody, které konzumují ptáci, 
ale pro lidi jsou jedovaté. V řadě zemí je 
cesmína symbolem Vánoc.
Mahonie cesmínolistá (Mahonia aqui-
folium) má lesklé tmavě zelené listy, 
které se v zimě mohou zbarvit do pur-
purových odstínů. Na jaře kvete žlu-
tými květy. Tvoří modročerné plody, 
které mají v oblibě ptáci.
Werichův sedlák Čupera by jistě po-
dotkl, že zná jeden český strom, který 
nikdy neshazuje listí, ale poví nám 
o něm, „až opadá listí z dubu“.

Jakub Halaš

PŘíRODA 
Říčanska
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Zimní období představuje pro 
volně žijící zvěř čas nouze. s kle-
sajícími teplotami roste potřeba 
energie, kterou musí zvířata vyna-
ložit, aby odolala chladu, ale záro-
veň v přírodě rychle ubývá potravy. 
v tomto období není pro zvěř 
jednoduché zůstat v dobré kondici 
a na pomoc musí přijít člověk. 
i když přikrmování zajišťují místní 
myslivecké spolky, zapojit se může 
také širší veřejnost. abychom 
zvířátkům neublížili, je však třeba 
dodržovat několik zásad.

Dobroty nikdy nevěšte na provázky. 
Zvěř estetiku vánočního stromečku 
neocení, ale plastový provázek v ža-
ludku ji může snadno ublížit, či do-
konce způsobit úhyn.
Krmení nedávejte do existujících 
krmných zařízení (krmelce, zásypy, 
krmítka). Myslivci je doplňují podle 

energetických a výživových potřeb 
zvěře a nevhodně umístěné krmivo 
může překážet.
Příkladem vhodných potravin pro 
místní zvěř jsou jablka nebo mrkev. 
V okolí Říčan je zbytečné do lesa no-
sit kaštany nebo seno, zdejší zvířata 
se jimi neživí.

Pro úspěšné překonání doby nouze je 
rovněž zásadní, aby zvěř měla v lese 
klid. S petardami proto zacházejte 
s mírou, a pokud možno se omez-
te pouze na silvestrovskou noc. Pro 
zvěř je zvlášť vyčerpávající, pokud ji 
petardy ruší po několik týdnů.
Nenechte své psy prohánět zvěř. Po-
kud pes v tomto ročním období srn-
čí nebo zajíce prožene, nejedná se 
o neškodnou zábavu, protože zvěř 
přechází z klidového do aktivního 
stavu a vyčerpávají se její energetické 
zásoby. Fatální může být honička pro 
srny, u kterých v tuto dobu dochází 
k přechodu mezi fází tzv. latentní 
březosti do aktivní fáze vývoje srn-
čího plodu. I když březí srna unikne, 
často se stává, že vyčerpaná zalehne 
do úkrytu, kde uhyne na zápal plic.

Dana Hamplová  
za Myslivecké sdružení Světice

buďte ohleduplní ke zvěři v zimním období
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rok říčanských rybářů
I v letošním roce 
říčanští rybáři neza-

hálí. Sezonu jsme začali v lednu a únoru 
úklidy a prořezy dřevin v okolí rybníků 
a vodních toků. U Jurečku a Mlýnské-
ho rybníku jsme k tomu sesbírali velké 
množství odpadků. V březnu jsme pak 
slovili Mlýnský rybník. Jarní výlov ryb 
bylo nutné provést z důvodu předpo-
kládaného harmonogramu stavby láv-
ky. Nechtěli jsme čelit možným letním 
úhynům v polovypuštěném rybníku. 
Obzvlášť když jsme nevěděli, kdy stavba 
lávky začne a kdy skončí. Podle našich 
informací by měla být stavba ukončena 
do konce roku. Jakmile bude lávka hoto-
va, začneme s opětovným napouštěním 
a vysazováním ryb. V průběhu léta jsme 
se věnovali především údržbě našeho 
areálu – sekání trávy a hospodářským 
činnostem na rybnících. Snažili jsme se 
také odstranit škody po vandalech, kte-
ré nás trápí čím dál více. Zúčastnili jsme 
se i dětského dne u Marvánku.
Tak jako v minulých letech vnímáme 
výrazné výkyvy počasí, které negativně 
ovlivňují naši činnost. Především pak 
střídání vysokých teplot, sucha a beze-
srážkových období s náhlými přívalo-
vými dešti. Všechny tyto aspekty opro-
ti minulosti negativně ovlivňují stav 
a kvalitu vody, a to jak v potocích, tak 
v rybnících. Druhým rokem proto v sou-
činnosti s MěÚ sledujeme kvalitu vody 
především v Marvánku. Z našich do-
savadních zjištění je patrné, že ke sko-
kovému zhoršení parametrů dochází 
právě po přívalových deštích, kdy jsou 
splaškové vody směrem od Světic vypla-
veny do vodotečí potoků. Nejinak tomu 
bylo i po průtržích 18. a 19. srpna, kdy 
se cca po týdnu kvalita vody jak v Roz-
pakově, tak v Marvánku rapidně zhorši-
la. V kombinaci s opětovným nástupem 
velkých veder došlo k výraznému rozvo-
ji řas a sinic, což mělo za následek další 
negativní jevy. Nejen že voda neláká 
ke koupání, ale může dojít především 
ke kyslíkovému deficitu. Vzniká v době, 
kdy neprobíhá fotosyntéza a přemno-
žené sinice a řasy spotřebovávají kyslík 
obsažený ve vodě. Ten pak chybí nejen 
rybám, ale i dalším vodním organis-

mům, které se udusí. V Rozpakově 
nás tak postihl úhyn ryb, který jsme 
za posledních 30 let v takovéto masivní 
míře nezaznamenali. I přes to, že jsme 
reagovali co nejrychleji a nasadili oka-
mžitě aerátor na čeření vody a následně 
požádali o pomoc dobrovolné i profe- 
sionální hasiče, kteří s prokysličováním 
pomohli a patří jim za to náš dík, byl 
úhyn ryb enormní. Paradoxem je, že 
následně došlo k výraznému ochlazení 
a nástupu povodní. Kdyby toto nastalo 
dříve, nebo nebyly předchozí průtrže, 
které vypláchly kanalizace a čističku od-
padních vod, k úhynu ryb by zcela jistě 
nedošlo. Důvody této pohromy a pravi-
delná zhoršení kvality vody jsou za nás 
tedy zcela jasné. O to víc nás mrzí, když 
následně přihlížíme zkáze několikaleté-
ho snažení a nemůžeme s ní v podstatě 
nic dělat. Je třeba řešit příčiny. Samotné 
rozbory a zjednodušené vidění stavu, 
především diskutujících na sociálních 
sítích, kteří vidí situaci zcela jasně – tedy 
že za „špatnou“ kvalitu vody v rybnících 
mohou ryby, potažmo rybáři –, situa-
ci k lepšímu zcela jistě neposunou. Je 
bláhové si myslet, že voda bez ryb bude 
v rybnících „čistší a kvalitnější“.
Také povodně nás řádně potrápily. Již 
od prvotních předpovědí jsme se na ně 
připravovali. Účastnili jsme se povodňo-
vých komisí a v pravidelných intervalech 

kontrolovali stav rybníků, které jsme 
preventivně upustili a následně čistili po-
žeráky a bezpečnostní přelivy. Mlýnský 
rybník jsme naopak operativně zahradili 
a jeho retenční schopnost tak uchránila 
Kolovraty, Uhříněves a Dubeč od výraz-
ných škod. Chci zde ocenit vysokou pro-
fesionalitu kolegů z povodňové komise, 
především vedoucího Martina Máchu, 
velitele jednotky dobrovolných a profe- 
sionálních hasičů Zdeňka Kafku, Roma-
na Hejzlara a vedoucího technických slu-
žeb Michala Svobodu, na kterých ležela 
největší porce práce, koordinace a důle-
žitých rozhodnutí. I díky tomu, že naši 
oblast nezasáhly povodně v plné míře 
jako Moravu, nebyly škody nakonec tak 
velké jako v roce 2002 a 2013.
V druhé polovině listopadu jsme pak 
slovili rybník Rozpakov. Naplno se tak 
projevila předchozí ztráta způsobená 
úhynem. Ryby, které úhyn a povod-
ně přečkaly, odpovídaly našim před-
stavám. Škoda, že jich nebylo více. 
Na závěr výlovu jsme po několika le-
tech pasovali nové členy. Ti si tuto po-
ctu po celodenní „dřině“ právem užili.
S rybářským pozdravem Petrův Zdar!

Martin Vosátka
místopředseda a hospodář ČRS MO 

Říčany, z. s.
crsricany.webnode.cz

Rybářské povolenky již pod stromeček 
ČrS MO Říčany sděluje termíny prodeje povolenek  

k lovu ryb pro rok 2025.  
Prodej bude probíhat v níže uvedených dnech v rybářské klubovně 

u Marvánku, ulice Řípská 1700/13, Říčany,  
a to vždy v sobotu od 8 do 12 hodin 

14. prosince 2024
4. a 18. ledna 2025

8. února 2025
15. března 2025

12. a 26. dubna 2025 

Více na adrese www.crsricany.webnode.cz nebo ve vývěsce 
na Masarykově náměstí.

do nového roku přejeme mnoho zdraví, krásné úlovky a pohodově 
strávené chvíle u vody. Petrův zdar 
Pavel Novák, předseda MO Říčany
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Český svaz včelařů, z. s.
Základní organizace říčany
založeno 13. 9. 1908 

Co si přejí včelaři k Vánocům?
Nejen včelařský rok, ale celý rok 
2024 se pomalu chýlí ke konci s vidi-
nou roku nového.

I když, vezmeme-li to včelařsky 
správně, včelařský rok začíná už 
na podzim, kdy včely končí se snůš-
kou a řádný včelař se snaží vše ko-
lem nich obstarat tak, aby na jaře šly 
rychle a zdárně do rozvoje. Nejedná 
se jen o práci na včelnici, ale i v blíz-
kém i širším okolí. Včelaři například 
vysazují nektarodárné a pylodárné 
stromy a keře  a podzim je pro tuto 
činnost z hlediska rostlin ideální.  
Nejeden dobrovolný spolek se v po-
sledních letech této „bohulibé (vče-
lolibé)“ aktivity ujal a díky podpoře 
měst a obcí vznikají v krajině aleje či 
jiná prostředí s okrasnými rostlinami 
zachovávajícími biodiverzitu.
Nejinak tomu je i u našeho říčan-
ského včelařského spolku, kde díky 
finanční podpoře Města říčany 
a ochotě některých včelařů pořizuje-
me a sázíme stromy již několikátým 
rokem.
Ohlédneme-li se zpět, jaký byl letoš-
ní včelařský rok, nemusíme se jako 
včelaři rozhodně stydět. Příroda nám 
dala zabrat v podobě melecitozního 
(cementového) medu, se kterým se 
musel poprat nejeden včelař, i množ-
stvím vos, které se na nás i včely 
sesypaly koncem léta z důvodu ne-

dostatku ovoce. A v neposlední řadě 
i záplavami, které postihly ty, kteří 
měli úly v blízkosti vodních toků. To 
vše vyzkoušelo trpělivost a neutucha-
jící lásku lidí, kteří mají včely, a tudíž 
i přírodu rádi a jsou ochotni čelit je-
jím nástrahám.
Přesto nějaký med i další včelí pro-
dukty pro naši potřebu máme a s pra-
podivně levným medem nejasného 
původu v některých prodejních řetěz-
cích nic společného nemáme!
Aktivitu během roku jsme projevo-
vali v rámci osvěty účastí na různých 
veřejných akcích i ve školách. Napří-
klad – jako každý rok – v Netlukách 
na akci pro rodiny s dětmi s názvem 
Příběh potravin, pořádané Vý-
zkumným ústavem živočišné výroby 
v Uhříněvsi. Ale ve vzdělávání jsme 

nezanedbávali ani sami sebe: Třeba 
zajímavou prohlídkou s přednáškou 
na jaře v Dendrologické zahradě 
v Průhonicích o rostlinách přízni-
vých pro včelu medonosnou i jinou 
hmyzí partu nebo na podzim skvě-
lou přednáškou o apiterapii (léčba 
včelími produkty) a o včelaření v úlu 
zvaném ležan, který je, krom jiného, 
vhodný i pro méně fyzicky zdatné 
včelaře, nás obohatily o nové infor-
mace, kterých není nikdy dost.
A co si tedy přát k Vánocům a do no-
vého roku vůbec?
Hlavně zdraví nám i včelám, lásku 
a pokoru k přírodě i k sobě navzájem.
A nezapomeňte, 7. prosince je svaté-
ho Ambrože, patrona včelařů!

Vaši říčanští včelaři  
na www.vcelyricany.cz

V minulém roce na podzim bylo zjiš-
těno 1725 rostlin křídlatky. Letos již 
jen 127 rostlin! Výrazně se podařilo 
zlikvidovat křídlatku u cyklostezky 
pod Vysokou.
Poté, co na poli v Lehovicích přesta-
la být pěstována ozdobnice čínská, 

objevilo se několik rostlin křídlatky, 
které se nepodařilo v porostu ozdob-
nice objevit.
V příštím roce nás čeká zejména 
křídlatka u Mlýnského rybníka, kde 
čekáme zpřístupnění břehu pod ško-
lou po vybudování lávky.

Pokud ještě někde objevíte křídlat-
ku, dejte nám prosím vědět.

S pozdravem Křídlatce zmar!

Jiří Pánek, Martin Plzák
Okrašlovací spolek v Říčanech

Dobrá zpráva o křídlatce v říčanech v roce 2024



Životní prostředí a zdraví

48

vánoční stromky přinášejí do našich 
domovů kouzlo vánoc, ale mají také 
své negativní environmentální aspek-
ty. na plantážích, kde se pěstují, se 
často používají chemické pesticidy 
a hnojiva, které mohou znečišťovat 
půdu a vodu a negativně ovlivňovat 
místní ekosystémy.

Dalším problémem je uhlíková stopa 
spojená s transportem stromků na dlou-
hé vzdálenosti, která zvyšuje emise skle-
níkových plynů. Po Vánocích se mnohé 
stromky ocitnou na skládkách, kde se 
rozkládají a produkují metan.
I umělé stromky, které se zdají ekolo-
gičtější, představují problémy s výro-
bou a likvidací. Jedním z hlavních pro-
blémů je, že většina umělých stromků 
je vyrobena z plastů, jako je PVC (po-
lyvinylchlorid), což je materiál, jehož 
výroba je energeticky náročná a zne-

čišťující. Proces výroby plastů často 
zahrnuje chemikálie, které mohou 
mít škodlivý vliv na životní prostře-
dí a zdraví lidí. Navíc při manipulaci 
s nimi dochází k uvolňování mikro-
plastů. Dalším negativním faktorem 
je, že umělé stromky mají dlouhou ži-
votnost, což může vést k tomu, že končí 
na skládkách, kde se rozkládají po de-
sítky let a uvolňují do půdy a vody škod-
livé látky. Jejich rozklad je mnohem 
pomalejší než u přírodních materiálů, 

jako jsou živé stromky, které mohou 
být kompostovány nebo jinak ekolo-
gicky zpracovány. Navíc jsou mnohé 
umělé stromky vyrobeny v zemích 
s laxními ekologickými normami, což 
může zhoršit problémy s odpadovým 
hospodářstvím a znečištěním životní-
ho prostředí v těchto regionech. Když 
se zohlední i doprava umělých stromků 
na velké vzdálenosti, zvyšuje se jejich 
uhlíková stopa. Objevte jedinečné vá-
noční stromky z prořezávky místního 
lesa, které přinášejí do vašich domo-
vů nejen krásu, ale i vůni lesa. Stro-
my jsou šetrné k životnímu prostředí 
a pomáhají udržovat zdraví lesa, z ně-
hož pocházejí, protože uvolňují místo 
k růstu ostatním. Ve spolupráci s Mu- 
zeem Říčany již druhý rok zajišťuje-
me tyto stromky i pro obyvatele Říčan 
a okolí. 

Alžběta Macková

Které vánoční stromky jsou šetrné 
k životnímu prostředí?

V nemocnici se pozvedly číše při 
veřejném ukončení realizace akce/
projektu Zkvalitnění akutní lůžko-
vé péče v nemocnici aGel říčany 
pořízením rtG skiagrafického pří-
stroje s přímou digitalizací. Pořízení 
moderního rentgenového přístroje 

bylo realizováno s finančním při-
spěním Středočeského kraje v rámci 
programu 2023 – zdravotnictví 
pro poskytování dotací z rozpočtu 
středočeského kraje. Modernizace, 
investice do kvalitnějšího vybavení, 
zvyšování péče pro naše klienty z Ří-

čan a širokého okolí pro nás není jen 
heslo, ale skutečný cíl. Každodenní 
práce na zlepšování našich služeb 
přináší to správné ovoce, a tím je vaše 
spokojenost. Jsme rádi, že můžeme 
být nápomocni při obnově vašeho 
zdraví nebo zdraví vašich blízkých.

nemocnice AGeL říčany slavnostně představila 
nový moderní rTG přístroj
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Advent v Koloběhu:  
Tichá aukce obrazů, 
novoroční koncert

Náš obchůdek je už „převlečen“ 
do svátečního a opět nabízí (během 
celého roku nashromážděné) zboží 
s vánoční tematikou. Navštivte nás 
a kochejte se. V prosinci budeme mít 
otevřeno i nadále také o sobotních 
dopoledních a přidáme i adventní ne-
děle – vždy v době konání akcí na ří-
čanském náměstí. naposledy letos se 
tak potkáme v neděli 22. prosince. 
Děkujeme za přízeň v odcházejícím 
roce 2024. Jen díky vašim darům a ná-
kupům můžeme konat tolik dobrého!
ve dnech 2.–7. prosince se ve vý-
stavním sále staré radnice uskuteční 
tichá aukce obrazů a dalších arte-
faktů. Nabídneme k prodeji kresby, 
malby, grafiky, sošky a další kuriozity, 
jejichž cenu určí nejvyšší nabídka ku-
pujícího. Nemusíte ale dražit, přijďte 
se třeba jen podívat na to, co všech-
no nám jsou velkorysí dárci schopni 
přinést, aby finance z prodeje jejich 
daru pomohly někomu potřebnému. 
Ve všední dny prvního prosincového 
týdne bude prodejní výstava otevřena 
v čase 15–18 hodin (včetně pondělí), 
v sobotu 9–12 hodin.
Už teď vás velmi srdečně zveme 
na slavnostní novoroční koncert. Stává 
se tradicí, že Koloběh přispěje k otevře-
ní nového roku nějakým mimořádným 
kulturním dárkem. v pátek 10. ledna 
v 19 hodin vám v Koncertním sále 
staré radnice představíme unikátní 
projekt ČarotaJ: dva ženské hlasy 
(Taťána Roskovcová a Jitka Novotná), 
basklarinet (Petr Valášek), fagot (On-
dřej Roskovec) a violoncello (Jan Kel-
ler) v originálních úpravách lidových 
písní ze Slovácka a Kopanic, jejichž 
autory jsou pánové z kapely, členové 
České filharmonie. Krása melodií, 
harmonií, textů i barev, vynikající zpěv 
a virtuozita muzikantů, voňavé propo-
jení folklóru a jazzu… Soubor je mladý, 
vznikl teprve v roce 2022, ale reakce 
na jeho projev jsou nadšené. Nenechte 
si ujít možnost projít se čarokrásným 
hudebním světem a naladit se s námi 

na nadcházející rok 2025. K umocně-
ní sváteční atmosféry opět přispějeme 
nabídkou sektu o přestávce a možností 
popovídat si s hudebníky po koncer-
tě. Lístky v hodnotě 380 Kč (první 

dvě řady), resp. 250 Kč, jsou už nyní 
v prodeji v Koloběhu. Na shledanou 
s ČarotaJem 10. ledna 2025! 

Eva Hazdrová Kopecká, ředitelka

s Koloběhem na výlet
Vážení milovníci cest po krásách 
naší země, naše prosincová výprava 
do adventní Plzně definitivně uzavře 
letošní seriál výletů s Koloběhem. 
Rok to byl opravdu bohatý. Postup-
ně jsme navštívili Třešť, Liberec, 
Blansko, Rájec nad Svitavou, Stráž-
nici, Bukovany, Frýdlant, Hejnice, 
Karlovy Vary, Sobotku, Humprecht, 
Pecku, Hostinné, Kratochvíli, Ne-
tolice, Haniperk, Manětín, Nečtiny, 
Jaroměřice nad Rokytnou, Kladru-
by u Tachova, Domažlice, Kostelec 
nad Orlicí, Deštné v Orlických ho-
rách, Malenovice, Lešnou, Trutnov, 
Adršpašské skalní město, Jeseníky 
a Rychlebské hory, Cvikov a Jindři-
chův Hradec. Každé místo nabízí 
něco jedinečného a vnímavý výlet-
ník se všude něco zajímavého do-
zví. Před námi jsou vánoční svátky 
a po nich krátký čas odpočinku. Ale 
nebojte se, něco nového už se chystá! 
Teď se sluší hlavně poděkovat paní 
ivě dvořákové, neúnavné organizá-
torce všech výletů, Městskému úřa-

du říčany, který projekt výletů pro 
seniory finančně podporuje, a firmě 
Kuprbus pana Jana Kupra z Doub-
ku za to, že s ochotou a vstřícností 
výletníky vždy bezpečně dopraví. 
Nezbývá než poděkovat i vám všem 
za přízeň a popřát krásné a klidné 
Vánoce a hodně zdraví a spokojenos-
ti do příštího roku, abychom se zas 
natěšení sešli na známém parkovišti 
u autobusu. A kam že to bude ten-
tokrát? To se dozvíte už v lednovém 
čísle věstníku Kurýr!
Stále hledáte hezký dárek? Radost 
z výprav na zajímavá místa s podob-
ně naladěnými lidmi můžete dopřát 
i svým blízkým. V Koloběhu zakou-
píte dárkové výletní poukázky v ceně 
600 korun na výlet podle vlastního 
výběru. Poukázky platí po celý rok 
2025. Bližší informace vám rádi sdě-
líme při nákupu.

Martina Vavřincová, zástupkyně 
ředitelky, podle podkladů 

 paní Ivy Dvořákové
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staronové úspěchy a novinky  
z Domova Pod Kavčí skálou

Milí říčanští i přespolní,
rádi bychom vás po nějaké době srdeč-
ně pozdravili z Domova Pod Kavčí Ská-
lou a chtěli bychom se s vámi podělit 
o radosti, které provázely náš Domov 
během podzimních měsíců až do času 
předvánočního.
Po prázdninách přišlo babí léto a pak 
sychravý podzim, ale my, a zejména 
naši obyvatelé, jsme byli pořád v plné 
síle. Přes léto jsme s našimi klienty 
poctivě trénovali hlavu i tělo a jim se 
na podzim dařilo sbírat jedno oceně-
ní za druhým při sportovních hrách 
a soutěžích pořádaných námi i ostat-
ními domovy. V září se našemu týmu 
podařilo obhájit zlatou medaili, i letos 
si na sportovních hrách domova 
pod Kavčí skálou vybojovali trofej 
nejcennější. Další úspěch sklidili na  
iX. ročníku sportovních her v domo-
vě pro seniory Malešice a přivezli si 
stříbrnou medaili. V říjnu opět zazářili 
a stanuli na nejvyšší příčce, tentokrát 
na XV. ročníku Chodovské šipky. Le-
tošní rok se našemu týmu opravdu vy-
dařil. Naši bodovali jak při sportovních 
disciplínách, tak i při úkolech zaměře-
ných na paměť a mentální dovednosti. 
Vlastním příkladem tak dokazují, že 
věk je jenom číslo a že sport člověka 
může bavit i v pokročilém věku. Prav-
da je, že aktivizační pracovnice Iva 
nenechala nic náhodě a tréninky se 
snažila připravovat nejčastěji, jak to 
šlo. A členové našeho družstva některé 
disciplíny trénovali i sami ve svém vol-
ném čase. Chtěli bychom tedy jménem 
našeho Domova všem, kteří se neúnav-
ně na soutěže připravovali, takto veřej-
ně poděkovat za nesmírné nasazení, 
za snahu a skvělou reprezentaci.
Po prázdninách se s novým školním 
rokem do Domova vrátily i mezigene-
rační aktivity a naši klienti se už zase 
radují ze společných chvil s dětmi ze 
třídy Zajíčků paní učitelky Michalič-
kové z Mš Čtyřlístek. Období duši-
ček i doba předvánoční byly typické 
vůněmi, které se po Domově linuly 

při společném pečení a vaření „babi-
ček a dědečků“ s dětmi. Jemné aroma 
dýňové polévky pro večerní akci zvané 
dýňování, která má v Domově tra-
dici už třetí rok, společně s kynutými 
jablečnými koláči odstartovalo společ-
né předvánoční chystání a těšení. Sva-
tomartinské rohlíčky a vůně vánočního 
cukroví už ladí atmosféru v Domově 
do domáckého, avšak svátečního du-
chu. Kromě kulinářských počinů naši 
obyvatelé tráví volný čas ve výtvarné 
a keramické dílně a věřte nám, že letos 
mají napilno. Chystáme totiž u našeho 
Domova v půli prosince jednodenní vá-
noční jarmark. Letos poprvé. Těšíme 
se moc. Naši klienti na něm představí 
svá keramická dílka, náramky z hodin 
korálkování a jiné výrobky. Určitě na-
bídnou i něco z vánoční kuchyně. Sli-
bujeme, že nám to bude ve stánku s ob-
čerstvením vonět. Musíme přece dostát 
názvu, který jsme tomuto jarmarku 
dali – Kavka na punči. Detaily v době 

uzávěrky příspěvků do Kurýru teprve 
ladíme, ale pokud vás zajímá termín 
našeho malého vánočního trhu, určitě 
sledujte náš web www.domovpks.cz 
a sekci připravované akce. Neslibuje-
me velikou akci, jarmark bude komor-
ní, neveliký. Ale dobrá nálada a příjem-
ná atmosféra budou zaručeny. Stejně 
jako na všech našich akcích s klienty 
a pro klienty. Přijďte se podívat. Do té 
doby nám, prosíme, zachovejte přízeň 
a držte našim klientům palce, ať se jim 
všechny věci, které je během prosince 
čekají, povedou.
A my bychom vám, sousedé naši říčan-
ští, jménem našeho domova i všech na-
šich obyvatel moc rádi popřáli pokojné 
svátky a v novém roce pevné zdraví 
a hodně radosti. dobrá nálada ať vás 
stejně jako naše klienty neopouští.

Ivana Pecháčková, aktivizační pracov-
nice Domova Pod Kavčí Skálou, a Pet-

ra Suchánková, zástupkyně ředitele 
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Obecně prospěšná společnost
Masarykovo náměstí 6, Říčany  •   Na Obci 2049, Říčany  •  www.cestaintegrace.cz

občanská poradna říčany
Bezplatně nabízí zájemcům ve složité 
životní situaci poradenství pro oběti do-
mácího násilí a trestných činů sociální, 
právní a dluhové poradenství, včetně 
návrhu na oddlužení k soudu. V letoš-
ním roce došlo k novele insolvenčního 
zákona, která má za úkol zefektivnit 
a zjednodušit proces oddlužení tak, 
aby se lidé co nejdříve dostali z dluhové 
pasti a mohli se vrátit do legální sféry 
ekonomiky. Ohrožená skupina osob 
v dluzích, jako jsou senioři, invalidé 
a matky samoživitelky, tvoří čtvrtinu 
z celkového počtu zadlužených osob. 
Na zásadní změny pro dlužníky upozor-
ňují odborní poradci občanské poradny 
v článku, který naleznete na FB a webu  
www.cestaintegrace.cz

občanská poradna v říčanech pro 
vás bude v prosinci k dispozici dle 
běžné provozní doby do 19. prosince 
a dále pak 30. prosince v čase 9.00 až 
15.00 hod. ve dnech 20.–27. prosince 
máme zavřeno.

Poradci Občanské poradny

PF 2025
Kolektiv Cesty integrace přeje všem příjemné  

vánočné svátky. Děkuje za přízeň a podporu  

naší činnosti a přeje všem mnoho zdraví,  

úspěchů a bezstarostný celý rok 2025.

Zájemci se mohou na poradnu 
obracet osobně vždy v pondělí 
a ve středu v čase 9.00–12.00, 

13.00–17.00, dále v úterý 
i ve čtvrtek po předchozím objed-

nání.
Adresa: Masarykovo nám. 6/17, 

Říčany (1. patro).
Telefon: 312 315 284,  

e-mail:  
poradnaricany@cestaintegrace.cz.
Poradenství může být pro klienty 
zdarma díky finančnímu přispění 
Středočeského kraje, Ministerstva 

spravedlnosti ČR, města Říčany 
a OP Zaměstnanost plus v rámci 

spolupráce  
s MAS Říčansko.
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naši výpravu jsme zahájili u naší 
malé klubovny. od ní jsme se vydali 
lesem směrem na tehov. tam jsme 
si dali svačinu a posbírali odpadky, 
které se v lese povalovaly. pak jsme 
putovali k Cikánskému údolí přes 
svojetice, Zvánovice a ondřejov. 
poblíž údolí jsme se utábořili 
a uvařili si večeři – rýži s rajčatovou 
omáčkou.
Po večeři jsme zjistili, že nás celou ces-
tu pronásledoval skautský bubák jmé-
nem Ramštajner. Rádi bychom vám 
toto stvoření přiblížili. Ramštajner je 
temná humanoidní entita vyskytující 
se na skautských akcích. Nejčastěji se 
pohybuje u lomů. Legenda praví, že 
když v noci spadnete z okraje lomu, 

budete padat celou noc a ráno se pro-
budíte hlavou dolů. To je vše ke skaut-
ské legendě. Následující den jsme se 
zabalili a vydali se na Rufusovu vyhlíd-
ku a do Sázavy, odkud jsme jeli autobu-
sem domů. Výpravu jsme si užili a dě-
kujeme. Družina Jestřábů
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Advent je nejen časem radostného oče-
kávání příchodu Ježíška, ale i nejtem-
nějším období roku. Noci jsou dlouhé 
a mrazivé – a to je jeden z důvodů, proč 
se právě v tomto období ustálilo tolik 
tradic, pověr a zvyků. Některé z nich 
dodržujeme dodnes, na jiné se postu-
pem času zapomnělo.
Víte, kdo je to Mikuláš a proč ho do-
provázejí čert s andělem? Koho se 
naši předkové v době adventu nej-
více báli a na koho se děti těšily? Co 
měly za úkol postavy jako Barborka, 
Lucka nebo Perchta? To vše se dozvíte 
a na vlastní kůži prožijete na naší výsta-
vě. Je k vidění do 29. prosince (mimo 
24. a 25. 12.) od úterý do čtvrtka, v so-
botu a v neděli vždy od 14 do 18 hodin.

Na kvíz do muzea 
už tento měsíc 
Máte chuť otestovat své znalosti histo-
rie, zasoutěžit si s přáteli a užít si poho-
dový večer? Přijďte 13. prosince k nám 
do muzea na zábavný vědomostní kvíz 
ve stylu oblíbených hospodských sou-
těží! Sestavte tým s přáteli nebo s rodi-
nou a poměřte síly v otázkách z historie 
a přírodovědy světa, Česka a Říčanska. 
Těšte se na večer plný vědomostí, hu-
moru a dobré nálady – s drinky, naklá-
daným hermelínem, utopenci i zeleni-
novým salátem. Pro vítězný tým máme 
připraveny krásné ceny. Místo si rezer-
vujte v e-shopu Muzea Říčany.

Tipy pro Ježíška
Stavte se v našem obchůdku v přízemí 
muzea (Rýdlova 14), třeba vás zaujme 
některá z knih, které jsme vydali, nebo 
jiné originální dárky pro děti i dospělé. 
Kromě zbrusu nové knihy Když přijel 
do Říčan první vlak (rozhovor s autory 
najdete v rubrice Mezi námi), prolis-
tujte třeba Říčanský uličník s mnoha 

tipy na výlety v Říčanech a okolí a se 
zajímavostmi o zdejší přírodě a histo-
rii. Pamětníky možná zaujme kniha 
Neobyčejní občané od Dalibora Hofty. 
Pro mladší čtenáře tu máme Příběh 
říčanského hradu a také velké vystři-
hovánky, ze kterých si můžete vyrobit 
historicky přesný 3D model říčanské-
ho hradu v měřítku 1 : 80. Kromě knih 
zde najdete i spoustu drobných dárků 
pro všechny věkové kategorie – třeba 
oblíbené kelímkové lupy, kvalitní sta-
vebnice ptačích budek nebo hmyzích 
domečků a také originální šperky a do-
plňky. 

Tým Muzea Říčany 

Přijďte na kvíz i na výstavu
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Adventní čas v mraveništi plný 
vánočních radostí

S příchodem adventu se i v našem 
Mraveništi rozvíjí kouzelná atmosféra 
očekávání a radosti. Připravili jsme 
pro vás pestrý program plný vánočních 
aktivit, které vám pomohou navodit tu 
pravou sváteční náladu.
Děti z mravenčí školičky věnovaly lis-
topad tvoření na téma podzimní příro-
da a oslavám svátku svatého Martina, 
který jsme vnímali všemi smysly pomo-
cí oblíbených senzory plays. V prosinci 
nás čeká výroba vánočních dekorací 
a drobných dárečků. Rádi mezi sebe 
přijmeme ještě pár kamarádů, kteří 
s námi budou prozkoumávat svět les-
ních zvířátek, užívat si další „smyslo-
hrátky“ a připravovat se na úspěšný 
vstup do školky.
Na keramických kurzech už také vr-
cholí předvánoční přípravy. Naši stu-
denti vyrábějí různé betlémy, svícny 

a dekorace. Poslední možnost jedno-
rázové keramiky v letošním roce bude 
v sobotu 14. prosince od 9.00 hodin.
Jste maminka, nemáte hlídání a ráda 
byste i tak žila aktivním životem? Na ně-
kterých aktivitách není přítomnost 
vašeho prcka během kurzů překážkou. 
Přijďte si v úterý 3. prosince od 9 ho-
din zacvičit jógu. Každou středu jsou 
v 17.00 zase maminky s dětmi vítány 
na lekcích anglické konverzace.
Každý čtvrtek od 9.00 se můžete těšit 
na smyslohrátky pro nejmenší. Chce-
te nechat svoje děťátko zkoumat svět 
a děsí vás ten nepořádek a následný 
úklid? Přijďte si užít společně dopoled-
ne a zbytek nechte na nás! 
Páteční dopoledne patří v prosinci 
kreativním dílničkám pro maminky 
s dětmi. Přijďte si vyrobit hezké deko-
race, svícny a různou vánoční výzdo-

bu. Vyrábět můžete společně, a až to 
vašeho malého parťáka přestane bavit, 
může si pohrát v naší herničce. Pozor, 
každý pátek je připraven na jiné téma.
Přemýšlíte, jak co nejlépe vyzdobit 
stůl při štědrovečerní večeři? Přijďte si  
21. prosince vytvořit krásné květinové 
aranžmá a načerpat příjemnou vánoč-
ní atmosféru. Těšíme se na vás!
Všechny novinky naleznete na na-
šem facebooku: Mraveniště, centrum 
volného času Říčany nebo na našich 
webových stránkách www.mraveniste.
info. Do všech našich kurzů je možné 
vstoupit i v jejich průběhu, cena bude 
spočítána dle počtu zbývajících lekcí. 
V případě jakýchkoli dotazů nás nevá-
hejte kontaktovat na e-mailové adrese 
materske-centrum@mraveniste.info.

Nina Šafránek
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mAP (místní Akční Plány)

Vážení přátelé,
chtěli bychom vám poděkovat za pří-
zeň a aktivní přístup k námi pořáda-
ným setkáním, jednáním pracovních 
skupin, oborovým setkáním pedago-
gických i nepedagogických pracovní-
ků škol a seminářům realizovaných 
z projektu MAP OP JAK, protože 
od ledna do prosince 2024 jsme jich 
uspořádali rovných 128. V prosinci 
se zaměříme na akční plány příš-
tích let, a pokud se chcete podílet 
na podobě aktivit, které se budou 
realizovat v rámci MAP, neváhejte se 
na nás obrátit a napište nám na ad-
resu map@ricany.cz. Rovněž jsme 
zaktualizovali podobu internetových 

stránek, podívejte se na www.map-
-ricany.cz. V roce 2025 se na vás opět 
těšíme. Projekt MAP OP JAK frčí dál, 

je tu pro vás! S úctou a přátelským 
pozdravem

Monika, Mirka, Petra

blíží se konec roku 2024, děkujeme vám 
za spolupráci!

ORP Říčany: Místní akční plány rozvoje vzdělávání OP JAK CZ.02.02.XX/00/23_017/0008140

Krásné a poklidné prožití 
vánočních svátků 
a šťastný nový rok 2025

vám ze srdce přeje  
tým MAP v ORP Říčany

MAP_PF2025 Kurýr_150x106_v3.indd   1 21.11.2024   14:34
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Naše školka je zaměřena především 
na environmentální výchovu. Snažíme 
se, aby děti pobývaly venku co nejvíce 
– chodíme na zahradu i do okolní pří-
rody a děti poznávají okolí především 
hrou a prožitkem. Letos vznikl v naší 
školce nový celoroční projekt: výpravy 
Za vzděláním do přírody. Jde o pra-
videlné dopolední vzdělávání venku, 
kdy děti v přírodě získávají zkušenosti 
přirozeným poznáváním všemi smys-
ly. Každý čtvrtek ráno vyráží skupina 
dětí s batůžky na výpravu do okolí. 
Zde si děti zlepšují pohybové doved-
nosti, zkoumají, věnují se tvořivé hře,  
orientují se v terénu, spolupracují. Prů-
vodcem nám nejsou jen paní učitelky, 
ale i maňásek ježeček Pícháček, který 
vstupuje do různých situací. Získané 
poznatky si děti zakreslují do zápis-
níčků a paní učitelky vedou o průběhu 

vzdělávání kroniku, která je k dispozici 
k nahlédnutí i rodičům.

Protože to s časem venku pro děti mys-
líme vážně, zapojily jsme se do akade-
mie učíme se venku. Webináře a pří-
klady dobré praxe jsou nám zde velkou 
podporou a motivací. Každá třída pak 
zakresluje průběh vzdělávání venku 
do záznamového archu. Snažíme se 
rozvíjet cesty ven i pomocí metodic-
kých kurzů a online konzultací.
O vzdělávání dětí venku je velký zájem 
i z řad rodičů. Snažíme se dětem nabíd-
nout vzdělávání s prvky lesní pedago-
giky v rámci možností organizace dne 
v naší školce. Rádi bychom rozšířili 
tento model vzdělávání pro celou tří-
du a se zázemím v přírodě. Děti by tak 
mohly být venku od rána do odpoledne 
po celý rok a propojení s přírodou a její 
poznání by bylo hlubší.

Kolektiv učitelek MŠ  
U Slunečních hodin

Zprávičky z mŠ  
U slunečních hodin

Ptáte se, co je u nás nového? Je toho 
mnoho! Přes léto se u nás pořád něco 
dělo. Na zahradě bylo vybudováno 
nové sportovní hřiště, kde mají děti 
možnost si vybrat, např. dráhu pro 
odrážedla, fotbalové hřiště, kreslení 
na venkovní tabule, pískoviště nebo 
mlhoviště. Hřiště už plně využíváme 
a děti i učitelé jsou s ním velmi spokoje-
ni. Celý pedagogický kolektiv se zapojil 
do plánování akcí a sportovních pro-
gramů pro tento školní rok. A je toho 
opravdu dost! V září proběhla klidná 
adaptace dětí. Zúčastnili jsme se pest-
rého programu příběhy stromů, jehož 
součástí bylo moštování, tvořivé dílnič-
ky, děti si zazpívaly podzimní písně při 
hře na kytaru, společně vyrobily jableč-
ný mošt a kreslily stromy jablečnou 
šťávou a skořicí. Třídy Lištiček a So-
viček opět navštívily místí knihovnu 
na Komenského náměstí, kde pro nás 
paní knihovnice připravily téma tra-
diční české pohádky a říkadla. Pra-
videlně se děti mohou těšit na pestrá 

divadelní představení, která pořádáme 
v MŠ. Všechny třídy uspořádaly tvoře-
ní pro rodiče s dětmi, kde si mohli spo-

lečně vyrobit lampióny, dýně z papíru 
nebo ponožek, čepičky z barevných 
vln, zápichy z listů a kaštanů. Tímto by-
chom chtěli poděkovat rodičům za vel-
kou účast a donesené pohoštění. Stej-
ně jako loni proběhl v naší MŠ týden 
Halloweenu, děti měly jako překvapení 
vyzdobenou školku a mohly celý týden 
docházet v kostýmech. Rodiče před-
školáků měli možnost vyslechnout od-
borně zaměřenou přednášku o školní 
zralosti a připravenosti na vstup do ZŠ. 
Listopad jsme zakončili projektovým 
dnem s roboty, děti se seznámily s ro-
botikou a umělou inteligencí. Nyní se 
chystáme na vánoční besídku pro rodi-
če a vystoupení na říčanském náměstí, 
na které se moc těšíme.
Rádi bychom vám všem popřáli krásné 
a klidné svátky, mnoho úsměvů a ra-
dosti, čas strávený s rodinou, protože 
v tom je smysl Vánoc.

Kolektiv MŠ Větrník

Zprávičky z mŠ Větrník
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Pramínek znám od jeho vzniku v roce 
2011, kdy jsem ho navštěvoval jako 
dítě. Před pár týdny jsem dostal jedi-
nečnou příležitost se sem vrátit jako 
praktikant.
Při výběru praxe byl Pramínek prv-
ní vnitřní volbou. Potřeboval jsem 
na chvíli zmizet z ruchu Prahy a kam 
jinam vyrazit než do lesa?
První dojem, který jsem z Pramínku 
měl, byl údiv. Zatímco já jsem se kle-
pal u kamen v pěti vrstvách oblečení, 
děti běhaly venku, řezaly dříví a hrá-
ly si na písku. Překvapilo mě, kolik si 
toho ze školky pamatuji, aniž jsem si to 
uvědomoval. Hub byl plný les a z každé 
cesty do lesa se stával lov. Děti často 
přinášely houby, o kterých jsem byl 
přesvědčen, že jsou nejedlé. Jak jsem 
byl překvapen, když mě děti se smí-
chem vyvedly z omylu a divily se, jak je 
možné, že já tohle nevím.

Samozřejmě byly i situace, kdy jsem 
dokázal něčím zaujmout. Například 
lezením po stromech anebo křesáním 
jisker pomocí křesadel. Rozjasněné 
obličeje dětí, kterým se po dlouhých 
minutách snažení podařilo vykřesat 
aspoň jednu jiskru, si budu pamatovat 
ještě hodně dlouho.
Takových malých, ale nádherných 
zážitků si odnáším mnoho. Bylo úžas-
né znovu si oživit staré vzpomínky, 
a hlavně vidět, že toto nádherné místo 

je stále plně funkční a umožňuje dětem 
žít v klidu a moudrosti lesa. To je pro 
mě nejdůležitější realizace, kterou si 
odnáším. Učitelem v lesní školce je les, 
a hlavně děti samotné.
Les mi dal i skvělou příležitost reflek-
tovat sebe samého. Svět se najednou 
zpomalil a čas byl pouze tak mocným, 
jak jsem mu dovolil. A při čtení příběhu 
po obědě jsem cítil takové vnitřní vy-
rovnání jako již dlouho ne.
Sám jsem byl překvapený z toho, jak 
neskutečně mě práce v Pramínku ba-
vila, a rozhodně se tam někdy hodlám 
vrátit, tentokrát snad jako plnohod-
notný průvodce, protože na rozdíl 
od mnoha jiných věcí mi tohle dává 
opravdu velký smysl. Díky všem, co mi 
tento zážitek umožnili. Aktuálně studuji  
4. ročník střední školy – Waldorfského 
lycea na pražském Opatově.

Jeroným Tändzin Janč

návrat do lesa: Jak mi 
Pramínek připomněl kouzlo

bubáci a strašidla v olivovně
Existují strašidla 
a bubáci? Kde 
„spí“ naše duše? 
Jak pamatuje-

me na blízké, kteří už nejsou na světě 
s námi? Pomocí tematického bloku 
jsme si s dětmi přiblížili dva důležité 
podzimní dny, Halloween a Památku 
zesnulých neboli Dušičky. Povída-
li jsme si o významu svátečních dnů 
a jejich historii, řešili jsme hádanky 
o strašidlech a hledali bubáky v kníž-
kách. Děti diskutovaly v kruhu o tom, 
zda strašidla opravdu existují, zda se 
jich máme, či nemáme obávat. Pro-
střednictvím strašidelných kostýmů, 
do kterých jsme se všichni převlékali, 
jsme si ukázali, že strašidlem se může 
stát opravdu každý z nás…
30. říjen byl pro nás dnem plným 
zábavy a ojedinělých aktivit. Ráno 
nás přivítali ve třídě pavouci, kterým 
jsme vyrobili promyšlené pavučiny. 
Proletěli jsme se na koštěti, čarovali 

jsme s kouzelnou hůlkou, vymýšleli 
nová zaklínadla a hráli kuželky s dýní. 
V čarovném kotlíku jsme si připravi-
li lektvar z prášku zapomnětlivosti, 
esence smíchu, kouzelného prachu 
a (samozřejmě) třpytek! Z bílých šát-
ků a dalších materiálů jsme se během 
chvíle rozrostli o 14 strašidýlek, která 
se společně s dětmi zúčastnila závěreč-
né diskotéky. Nezbytnou součástí hal-

loweenského karnevalu byla tematicky 
laděná hostina. Děti si samostatně 
předem upekly perníčky a máslové su-
šenky ve tvaru dýní, netopýrů či duchů, 
které si následně podle své fantazie 
i ozdobily. Celý den jsme si společně 
užili i jako závěrečné rozloučení s tře-
tím turnusem tohoto školního roku.

Eva Holoubková



ze života škol(ek)

60

Blíží se Vánoce, svátek klidu, rados-
ti a sdílení v kruhu rodiny a přátel. 
U nás v Sofii se za několik dní potkáme 
na jarmarku i vánočním koncertě. Mi-
mochodem, když budete 18. prosince 
od 15.30 na náměstí v Říčanech, za-
stavte se v kostele, budete mít možnost 
si poslechnout naše děti z mateřské 
školy i program školáků.

Vánoční čas je příležitostí pro reflexi 
a ohlédnutí se za uplynulým obdobím. 
První čtvrtletí tohoto školního roku 
nám přineslo spoustu radosti, práce, 
objevování i uvědomování si krásy 
ve světě kolem nás.

Začátek roku již tradičně věnujeme 
adaptaci nových dětí ve škole i ve škol-
ce, slavíme posvícení a jezdíme se vše-
mi žáky školy na adaptační pobyt. Po-
svícení bylo tento rok poněkud jiné než 
roky minulé. Děti tradičně vyzdobily 
kostel, tentokrát již úrodou ze školní 
zahrady v Kuří. S ohledem na předpo-
věď přívalových dešťů bylo rozhodnu-
to, poprvé za dobu pořádání posvícení, 
akci o týden odložit. Ukázalo se to jako 
šťastné rozhodnutí. Husou jsme uspo-
kojili chuťové pohárky a divadelním 
představení o sv. Václavovi jsme potě-
šili duše dětí i dospělých.

Adaptační pobyt byl z pohledu zvýše-
né hladiny Sázavy po povodních pro 
některé dobrodružstvím. Nicméně po-

časí nám přálo a většinu stmelovacích 
aktivit přes den jsme absolvovali pouze 
v triku a zpívání u táboráků déšť také 
nepřerušil.

Září plné tradic ukončila podzimní 
rovnodennost, kterou jsme oslavili 
u ohně na statku v Kuří, kam jsme přes 
Voděrádky došli ze školy pěšky.

Letošní školní rok se nese v duchu 
hlavního tématu Život jako dar, kte-
rým je oslava života a příběhů lidí, kteří 
pro svět, jak jej známe teď, udělali výji-
mečné věci. Na konkrétních příbězích 
osobností z minulosti i současnosti 
s dětmi i žáky ilustrujeme píli, talent, 
nadšení, ale i štěstí a náhodu, častěji 

však determinaci a úsilí při překonává-
ní překážek.

Asi nikoho nepřekvapí, že první osob-
ností, která školu navštívila, byla paní 
Marie Montessori. Vyprávěla nám 
o svých snech i protivenstvích, která 
musela překonávat během svých stu-
dií medicíny, i o pozorování dětí, které 
ji nakonec přivedly ke snaze změnit 
vzdělávání na celém světě. Jednou 
z dalších návštěv ve škole byl Johannes 
Gutenberg, který představil svůj feno-
menální vynález mechanického knih-
tisku a současně provedl děti velkým 
příběhem o vzniku písma. Velkými 
příběhy, povídáním se spoustou akti-
vit, projektů a bádání uvádíme do živo-
ta žáků témata vzniku vesmíru, vzniku 
života na Zemi a příchodu člověka, 
vzniku písma, čísel.

Jedním z úkolů, který jsme si stanovi-
li, je uvedení žáků do tajuplného světa 
chemie jako vědy, se kterou se potká-
váme každý den, počínaje vařením 
a pečením, konče třeba zkoumáním vy-
užití mořských řas v biotechnologiích. 
Praktický přístup k chemii, badatelské 
pojetí, seminářová forma výuky, vedení 
žáků lidmi z praxe, to vše způsobilo, že 
se budeme potkávat ještě častěji, než 
jsme plánovali.

Škola Sofie je místem výchovy  
 vzdělávání, ale také místem, kde se 
na denní bázi sportuje. Naším cílem 
je seznámení se s co největším počtem 
sportů takovou formou, aby si kaž-
dý našel aktivitu podle svého. I proto 
jsme na konci října uspořádali na so-
kolském hřišti atletický den. Závodilo 
se ve sprintu na 50 m, skoku do dálky, 
skoku z místa, hodu do dálky a běhu. 
Velké díky patří všem učitelů a velké 
skupině rodičů, kteří pomáhali na jed-
notlivých stanovištích, a také hlasitě 
fandili. 

V listopadu nám všem udělalo radost 
tradiční dlabání dýní a lampionový 

Aktuality z mŠ a ZŠ sofie
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průvod. Opět jsme se potkali u dob-
rého jídla a společného záměru. Lis-
topad byl vůbec měsícem potkávání 
se, probíhaly totiž tripartity – schůzky 
v sestavě rodič, žák a učitel, při kterých 
žák představuje svoji dosavadní práci. 
Tradiční třídní schůzky rodičů pak mě-
síc listopad uzavřely.

Adventní období již je ve vzduchu, těší-
me se na hru na anděly, ztvárnění Mi-
kuláše, anděla a čertů našimi nejstarší-
mi žáky. Aktivně zkoušíme na koncert, 
na který touto formou srdečně zveme 
všechny naše absolventy a absolventky 
a jejich rodiče. Nejstarší absolventi zá-
kladní školy tento rok maturují, přeje-
me jim hodně štěstí a úspěchů, a dou-
fáme, že si na nás najdou čas, než se 
rozprchnou po světě.

V lednu budou pokračovat hospita-
ce rodičů, kteří hledají školu pro své 
předškoláky, nebo rodičů dětí, kteří 
hledají vhodnou školu 2. stupně. 
Přijďte se podívat, jak s dětmi u nás 

pracujeme, mluvíme a jak hodno-
tíme jejich práci ve třídě i mimo ni. 
Pro rodiče žáků 5. ročníků máme 
připravený koncept návštěvy, který 
je seznámí s rozsahem i hloubkou 
práce žáka 2. stupně. Napište nebo 
zavolejte a provedeme vás. Na závěr 
mi dovolte popřát vám krásné Vánoce, 

v kruhu vašich nejbližších, v odlesku 
nadšených očí vašich dětí i světélek 
vánočního stromečku. Všechno dobré 
do nového roku 2025 a těšíme se na vi-
děnou!

Patrik Matlák, ředitel MŠ  
a ZŠ Sofie Říčany
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Výlet 5. tříd na Vyšehrad
Začátkem října jsme si jeli prohléd-
nout památný Vyšehrad. Před Tábor-
skou bránou jsme se sešli s paní prů-
vodkyní. Přes místo, kde původně 
stála brána Špička, jsme došli k Leo- 
poldově bráně. Na bazilice svatého 
Petra a Pavla jsme si všimli řeckých 
písmen alfa a omega. Na Slavíně 
jsme byli upozorněni na hroby An-
tonína Dvořáka, Bedřicha Smetany 
a dalších významných osobnos-
tí. Nejvíce nás ohromily vyhlídky. 
Z jedné jsme viděli Vltavu a Pražský 
hrad. Hned pod vyhlídkovou skálou 
jsme viděli vlaky přejíždějící po že-
lezničním mostě a v dálce se třpytil 
Karlův most. Z druhé vyhlídky jsme 
pozorovali auta přejíždějící po Nu-
selském mostě. V Cihelné bráně jsme 
se rozloučili s paní průvodkyní a za-
mířili jsme do kasemat. V nich jsme 
obdivovali originály soch z Karlova 
mostu. Potom náš program skončil. 
Cestou zpět jsme prošli kolem rotun-
dy svatého Martina, která je nejstarší 
stavbou na Vyšehradě, je postavena 
v románském slohu a je v ní zaboře-
na dělová koule. Výlet jsme zakončili 
posezením v cukrárně.

Štěpán Malina  
a Tomáš Kotrba, 5. C

V sobotu 19. října 2024 jsme se 
s žáky 8. tříd naší 1. ZŠ Masarykovo 
náměstí Říčany vydali v rámci turis-
tického kroužku na památnou horu 
Říp. Prošli jsme se krásnou podzim-
ní přírodou, osvěžili si znalosti o vý-
znamu a symbolice této hory v našich 
dějinách, upevnili jsme svoji fyzic-
kou kondici zdolanými 15 kilometry. 
Po cestě byl čas probírat i jiná téma-
ta než ve školních lavicích a zase se 
o něco lépe poznat. Už teď se těšíme 
na nějaký další výšlap. 
Turistice a zdravému pohybu zdar!

Dušan Matoušek

Výlet na Říp 8. C
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Žáci a učitelé získali pro výuku inova-
tivní pomůcky, jako jsou např. progra-
movatelní roboti, 3D skener a tiskárna, 
interaktivní obrazovky nebo moderní 
nábytek. Během listopadu byla dokon-
čena realizace projektu Zš Bezru-
čova, pořízení vybavení učeben pro 
rozvoj digitálních kompetencí. pro-
jekt byl podpořen z fondů eu v rámci  
2. výzvy Mas říčansko – irop – 
vzdělávání – Zš. Díky MAS Říčansko 
se tak podařilo zkvalitnit vzdělávací 
infrastrukturu pro přírodní vědy, cizí 
jazyky a pro práci s digitálními tech-
nologiemi (o aktivitách MAS Říčansko 
naleznete informace na internetových 
stránkách https://mas.ricansko.eu). 
Odborné učebny budou využívány mi-
nimálně ze 75 % časového fondu pro 
formální výuku a neformální vzdělá-
vání odborných předmětů v oblasti pří-
rodních věd, cizího jazyka nebo práce 
s digitálními technologiemi. Dodava-
telem vybavení učeben byla firma Mo-
ravia Consulting, spol. s r. o.
Název projektu: Zš Bezručova, poří-
zení vybavení učeben pro rozvoj digi-
tálních kompetencí.
Registrační číslo projektu: 
CZ.06.05.01/00/22_048/0005403.
Hlavní cíl projektu: Zkvalitnění vzdě-
lávací infrastruktury pro přírodní 
vědy, cizí jazyky a pro práci s digitál-
ními technologiemi.

Začátek letošního školního roku je již 
dávno za námi a je na čase poohléd-
nout se za uplynulým obdobím. Bě-
hem prvního čtvrtletí se stala spousta 
věcí. Proběhly různé akce jednotlivých 
tříd, které byly dobrým doplňkem 
k výuce. Proběhly i školní akce, jako 
je návštěva Rudolfina, program pla-
neta Země 3000 – tentokrát jsme 
navštívili Chile. Ve škole stále pokra-
čuje rekonstrukce školní kuchyně. Již 
se nemůžeme dočkat, až nám budou 
pokrmy připravovat v nové kuchyni. 
Během měsíce listopadu proběhne 
rekonstrukce dvou učeben na druhém 

stupni – učebna informatiky a mul-
timediální učebna. Kde jsou zatím 
mezery a co pálí školu nejvíce, jsou 
toalety na druhém stupni, které pro-
šly během velkých prázdnin celko-
vou rekonstrukcí. Bohužel chování 
některých žáků je natolik nevhodné, 
že dochází k poškozování těchto 
prostor, hlavně u chlapců. Všemožně 
se snažíme najít důvody tohoto cho-

vání a předcházet mu, ale některé věci 
jsou nedopátratelné… Zavedli jsme již 
opatření a budeme doufat, že k poško-
zování nových toalet již docházet ne-
bude. Uvidíme, co přinese 2. čtvrtletí 
školního roku.
Všem čtenářům přejeme příjemné pro-
žití vánočních svátků a do nového roku 
hodně zdraví a spokojenosti.

Vaše Bezručovka

nové učebny pro výuku přírodních věd, jazyků 
a digitálních technologií
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PAříŽ: KDe Jsme byLi?
Pár dnů v Paříži s bezva skupinou na-
daných žáků. Krátký čas jasně určil, co 
navštívit… Některá z nejznámějších 
míst, pokochat se výhledem z Eiffelovy 
věže, ochutnat francouzskou kuchyni 
a užít si nezaměnitelnou atmosféru 
místních čtvrtí.
Itinerář jsme upřesňovali s naším 
průvodcem vždy tak, aby se jednotlivá 
místa nacházela poblíž sebe a nemuse-
li jsme zbytečně přejíždět a ztrácet čas 
dlouhým cestováním v metru.
Paříž je městem muzeí, skvělých výhle-
dů i dobrého jídla. Historické budovy 
střídají moderní architekturu. Klikaté 
uličky se rozšiřují do širokých tříd s lu-
xusními obchody.
Náš první den začal u Vítězného ob-
louku, ikonické památky uprostřed 
náměstí Charlese de Gaulla, kde pra-
videlně končí slavná Tour de France. 
Přes 50 m vysoký památník je zasvěce-
ný vojákům, kteří bojovali v napoleon-
ských válkách. Názvy bitev jsou vyryté 
na štítech oblouku.
Přehlédnout nelze Eiffelovu věž. Tře-
tí patro nabízí panoramatický výhled 
na město a je přístupné výtahem. 
Na samém vrcholu najdete kancelář 
Gustavea Eiffela. Využili jsme nejlepší 
čas pro návštěvu věže: Hned ráno, do-
kud nedorazily davy lidí a naše návště-
va se neprotáhla čekáním ve frontách.
Nezapomenutelná byla návštěva Lou-
vre. Muzeum obsahuje sbírku 30 000 
uměleckých předmětů umístěných 
v nádherných prostorách. Sbírka je 
členěna do tří křídel. Během jedné ná-
vštěvy vše nestihnete navštívit. Přitom 
rozhodně stojí za vidění víc než jen 
Mona Lisa a galerie s italskými mistry.
Při procházce podél Seiny jsme došli 
ke kamennému mostu Pont Neuf, který 
propojuje nábřeží s ostrovem Île de la 
Cité, historickým jádrem Paříže.
Nemohli jsme vynechat katedrálu 
Notre-Dame, místo, které se stalo 
slavným díky románu Victora Huga, 

Chrám Matky Boží v Paříži. Katedrála 
před pár lety vyhořela, nyní prochází 
rozsáhlou rekonstrukcí, ale i pouhý po-
hled zvenčí byl impozantní.
Náš druhý den v Paříži začal v jedné 
z nejkouzelnějších čtvrtí v Paříži – 
Montmartre. Úzké uličky, domy s ba-
revnými okenicemi a na náměstí Place 
du Tertre pouliční umělci. Srdcem 
čtvrti je bazilika Sacré-Cœur situovaná 
vysoko na kopci. Uvnitř kostela jsme 
obdivovali nádhernou zlatou mozaiku 
Krista.
Po cestě z Montmartre jsme se zastavili 
u Moulin Rouge, kde kdysi stály větr-
né mlýny. Jeden z těchto mlýnů se stal 
domovem pro slavný kabaret Moulin 
Rouge, proslavený nejen svůdným tan-
cem kankán.
Naši výpravu do města nad Seinou 
jsme ukončili v obchodní čtvrti La 
Défense, která je charakteristická vel-
mi moderními stavbami. Název čtvrti 
znamená česky obrana a odvozuje se 
od pomníku La Défense de Paris, který 
zde byl vztyčen na paměť vojáků, kteří 
bránili Paříž během prusko-francouz-
ské války.

Dalibor Dudek, ředitel školy

PoDZimní TemATiKA
Halloween, Dušičky, to vše se snoubilo 
v jeden tematický den na 1.stupni naší 
školy. Kostýmy slušely nejen žákům, 
ale i učitelům. Vzájemné návštěvy, 
tematická výuka, připravená vystou-
pení, napečené dobroty od rodičů, 
to vše přispělo ke zpestření školního 
dne, k upevnění přátelských vztahů 
a k úsměvům na dětských i dospělých 
tváří. A to my na naší škole moc rádi 
vidíme.

Markéta Holanová 
zástupkyně pro 1. stupeň

reVoLUTion TrAin
Na říčanské nádraží přijela ve čtvrtek 
17. října netradiční vlaková souprava 
Revolution Train, která je tvořena šes-
ti vagóny. Uvnitř vagónů se odehrává 
příběh o příčinách, vývoji a důsledcích 
drogové závislosti. Jde o preventivní 
projekt založený na smyslovém prožit-
ku a interaktivitě.
Naši žáci 8. ročníku, kteří tento vlak 
navštívili, měli jedinečnou možnost 
podívat se do života drogově závislých 
a zkusit učinit rozhodnutí, která mo-
hou zásadně ovlivnit i jejich vlastní 
životy.

Renata Vegricht

ZáKLADní ŠKoLA u říČAnsKéHo LesA
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Primární prevence v nerudovce
primární prevence ve škole jsou 
aktivity a programy, které mají za cíl 
předcházet problémům, jako jsou 
šikana, závislosti nebo jiné negativní 
jevy. pomáhají vytvářet pro žáky 
bezpečné prostředí, rozvíjet jejich 
dovednosti a posilují pozitivní vztahy 
mezi nimi. ideálním cílem primární 
prevence je zajistit, aby se problémy 
vůbec nevyskytly, a přispět tak k lep-
šímu školnímu klimatu.

Učitelé i asistenti musejí mít dosta-
tečné znalosti v tomto oboru, proto 
jsme absolvovali seminář na téma 
kyberšikany a od Nadace České spo-
řitelny program Bezpečné klima 
ve třídě a v rámci projektu Nadace O2 
byly proškoleni pedagogičtí pracov-
níci i v oblasti kyberšikany. Nadace 

České spořitelny nám přispěla velkou 
částkou na dvě prožitková předsta-
vení Fóra pro prožitkové vzdělávání 
Třída snů, za což jsme moc vděčni. 
V dlouhodobé primární prevenci spo-
lupracujeme již mnoho let s Cestou 
integrace, která naše žáky zná a do-
káže s nimi vhodně pracovat. Tyto 
programy můžeme realizovat na zá-
kladě finančního účelového příspěv-
ku od zřizovatele. Zúčastnili jsme se 
i jednorázové preventivní akce Re-
volution train. Velmi dobře je v sou-
časné době nastavena i spolupráce se 
Spolkem Nerudovka. Poslední spo-
lečnou akcí bylo Dýňobraní, které se 
setkalo s velkým úspěchem.
Přejeme všem čtenářům Říčanského 
kurýru klidné a pohodové adventní dny.

Vaše Nerudovka
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Přopomenutí 17. listopadu 
na Gyri
Organizace oslav 35. výročí Dne boje 
za svobodu a demokracii se na GyRi 
ujal Studentský parlament GyRi. Při-
pravil pro studenty a pedagogy důstoj-
ný a lidsky silný zážitek. Po úvodním 
vystoupení sboru pronesla několik slov 
ředitelka školy a připomněla, že svobo-
da je především zodpovědnost a osobní 
angažovanost ve společnosti a také, 
jak je svoboda křehká. V navazujícím 
videu někteří vyučující školy vzpomí-
nali na to, jak bezprostředně prožívali 
sametovou revoluci a následující dny. 
Ve druhém videu O. Červenka, M. Fořt 
a M. Forejtek, členové Žákovského 
zastupitelstva Říčan a Studentského 
parlamentu GyRi, zdůraznili, jak důle-
žité je nebýt lhostejný a pasivní k dění 
kolem sebe a že každý jeden z nás má 
sílu přispět ke změně a chránit svo-
bodu, kterou pro nás naši blízcí před 
35 lety získali. Protože svoboda není 
samozřejmost. Slavnostní atmosféru 
doplnilo i předávání ocenění nejúspěš-
nějším studentům, kteří nás výborně 
reprezentovali v různých soutěžích 

a olympiádách. Po skončení programu 
v aule gymnázia se zástupci studentů 
vydali na Masarykovo náměstí, kde 
probíhal program připravený Žákov-
ským zastupitelstvem Říčan i pěvec-
kým sborem GyRi. Velké poděkování 
si zaslouží všichni, kteří se na oslavách 
tohoto významného dne podíleli!

ředitelka školy
Projev pí ředitelky https://www.face-
book.com/share/r/12BD5zynkJL

setkání s panem  
Jiřím Kozákem
Dne 7. listopadu jsme měli možnost 
si vyslechnout přednášku náměstka 
ministra zahraničních věcí ČR a za-
stupitele města Říčany, pana Jiřího 
Kozáka. Přednáška byla koncipová-
na jako poutavá debata žáků s panem 
náměstkem. Žáci měli možnost po-
kládat dotazy týkající se jeho práce, 
práce ambasád a konzulátů. Beseda 
se věnovala tématu světové politiky 
i dění v Říčanech. Pan náměstek se 
také podělil o mnoho osobních zážit-
ků a cenných zkušeností, které získal 
během své dlouholeté praxe a pů-
sobení na ministerstvu. Jeho zkuše-
nosti z různých zahraničních misí 
a jednání přinesly zajímavé pohledy 
na fungování mezinárodní politiky 
i na každodenní výzvy, kterým čelí 
státní správa. Žáci i přítomní učitelé 
si tak rozšířili své povědomí nejen 
v oblasti politiky, ale i v pochopení 
role městské samosprávy a zahranič-
ních vztahů.

Richard Jedlička  
a Zdeněk Kalaš, C3

Vánoční koncert
Přijďte si ve středu 11. 12. 2024 
od 18.00 hodin poslechnout adventní 
i vánoční písně v podání Pěveckého 
sboru GyRi pod vedením I. Remkové. 
Všichni jste srdečně zváni a těšíme se 
na vás!

Týden Akademie věd Čr
Týden Akademie věd ČR je vědecký fes-
tival, který navazuje na dřívější Týden 
vědy a techniky AV ČR. Jeho obsahem 
jsou dny otevřených dveří s akcemi 
ve vědeckých ústavech a na pracoviš-
tích, přednášky, výstavy, workshopy, 
dokumentární filmy a další aktivity na-
příč celou republikou i všemi vědecký-
mi obory. Dopolední program festivalu 
je určen především žákům a studen-
tům. Je již naší tradici se tohoto prestiž-
ního festivalu vědy zúčastnit.

návštěva Geofyzikálního 
ústavu (GFÚ)
V pondělí 4. listopadu navštívili žáci 
třetího ročníku GFÚ. Poslechli jsme si 
přednášku věnovanou problematice 
přírodních katastrof v Chile, konkrétně 
těch vyvolaných posunem litosféric-
kých desek, jako jsou například tsuna-
mi, zemětřesení nebo sopečné erupce. 
Dozvěděli jsme se o tom, jak může 
probíhat interakce dvou litosférických 
desek, jak tyto změny vědci pozorují 
a zároveň, jak pomáhají tyto přírodní 
katastrofy předvídat a minimalizovat 
tak jejich škody.

Adam Zedek  
Lukáš Kárník, C3

návštěva Ústavu experimen-
tální botaniky (Úeb)
Kvintáni navštívili ve středu 6. listo-
padu ÚEB a dozvěděli se o základním 
výzkumu v rostlinné genetice, fyziolo-
gii i fytopatologii. Získali informace 
o způsobu, jak lze  šlechtit nové odrůdy 
důležitých plodin i jak se hledají úseky 
dědičné informace na chromozomech 
a jak se zviditelňují pomocí fluo-
rescenčních značek.

D. Řeháková

     Gymnázium                                                                 Komenského náměstí 1280/1

     Říčany                          e-mail: sekretariat@gyri.cz, tel.: +420 739 964 270

Fakultní škola Přírodovědecké fakulty univerzity Karlovy
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Prosincové zprávičky a vánoční přání ze ZUŠ říčany
Milé děti, vážení rodiče, vážení příz-
nivci uměleckého vzdělávání, ještě než 
vám popřejeme krásné Vánoce, dovolte 
nám, abychom vás informovali o tom, 
co se dělo v ZUŠ Říčany v posledních 
týdnech tohoto roku.

natáčení dokumentu  
pro TV noe

Spolupráce s TV Noe začala v loňském 
roce, kdy nás hudební dramaturg TV 
Noe Petr Sovič oslovil, zdali bychom 
souhlasili s tím, že by se natočený ma-
teriál o naší škole stal pilotním sním-
kem projektu, v rámci kterého chce TV 
Noe natočit několik dokumentů o in-
stitucích, které vzdělávají mladé lidi. 
Výzva TV Noe byla přijata a naši školu 
čekalo a stále ještě čeká období velkých 
příprav na natáčení s profesionálním 
týmem. Ze společné spolupráce vznik-
nou pro TV Noe dva záznamy koncertů 
a třetí snímek bude patřit dokumentu 
o práci pedagogů a dětí v ZUŠ Říčany.
Jako první byl v červnu natočen slav-
nostní koncert v sále Pražské konzer-
vatoře, který bude vysílán letos během 
adventního období. Druhé natáčení 
patřilo Slavnostnímu koncertu k Roku 
české hudby v Říčanech a stále ještě 
pokračujeme v dotáčení snímků a roz-
hovorů pro závěrečný dokument.
Vedle již dokončeného natáčení doku-
mentu rok s národním divadlem je 
to další možnost, jak ve větším měřítku 
seznámit širší veřejnost s prací základ-
ních uměleckých škol. Máme radost, že 
ZUŠ Říčany může být součástí těchto 

projektů. Děkujeme všem, kteří přišli 
a podpořili nás při natáčení koncertu 
k Roku české hudby v KC Labuť.

návštěva Francie
Na konci září jsem měla možnost na-
vštívit partnerské město Dainville 
na severu Francie. Toto krásné město 
poblíž Arrasu se vyznačuje nejen ty-
pickou architekturou severní Francie 
a milými lidmi, ale také tím, že má 
uměleckou školu a že v něm již sto let 
působí dechový orchestr. Podařilo se 
nám s orchestrem navázat spolupráci 
a připravujeme projekty na rok 2025. 
Těšíme se, že nám společné projekty 
vyjdou a děti z obou zemí budou mít 
společné zážitky.

Z čeho máme radost?
Ze dvou koncertů pro naše nejmenší 
posluchače, na kterých představujeme 
všechny hudební nástroje. Pořádali 
jsme je 6. a 11. listopadu a jsme rádi, že 
koncerty přilákaly do koncertního sálu 
vždy hojnou účast dětí i rodičů. Dva 
zcela zaplněné sály nám byly velkou 
odměnou.

Pozvání na koncert
Rádi bychom rodiče, a zvláště děti, po-
zvali na náš tradiční mikulášský kon-
cert, plný pěkných melodií, na kterém 
nebude chybět Mikuláš, čertík i andí-
lek. Přijďte, těšíme se na vás.

vaše ZUŠ Říčany
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Školička sunny Kids říčany –  
Kde děti rostou s radostí

V naší školičce Sunny Kids v Říča-
nech to skutečně žije! Po úspěšném 
zářijovém startu a adaptačním ob-
dobí pro nové děti jsme se pustili 
do pestrého programu, který je nejen 
zábavný, ale i podnětný pro zdravý 
rozvoj všech našich dětí. Naše každo-
denní aktivity zahrnují výuku anglič-
tiny, pravidelné logopedické hodiny 
a bohatý program zaměřený na pod-
poru zdraví a imunity. Proto jsme 
také zahájili pravidelné návštěvy 
solné jeskyně, kde si děti odpočinou, 
posílí své zdraví a naberou energii 
do dalších školičkových radovánek.
Říjen byl ve znamení kouzelného 
Halloweenu. Děti si užily karneval 
v maskách, kde nechyběly strašidelné 
kostýmy, tvořivé dílničky a spousta 
radosti. Dalším oblíbeným podzim-
ním programem bylo tvoření s rodi-
či, kdy děti společně s maminkami 

a tatínky vyráběly barevné dekorace, 
které nám teď zdobí celou školičku. 
V rámci poznávání okolí jsme navští-
vili Husovu dětskou knihovnu v Ří-
čanech, kde si děti vyzkoušely, jaké 
to je být malými čtenáři.
Adventní období se blíží a my se 
pečlivě připravujeme na vánoční 
atmosféru plnou klidu a pohody. 

Na začátku adventu k nám zavítá hu-
dební divadlo s krásným vánočním 
představením. Mikuláš s andělem už 
také mají v kalendáři vyznačené da-
tum návštěvy a děti se těší na jejich 
překvapení. Celé období vyvrcholí 
vánoční besídkou pro rodiče, kde 
děti předvedou, co všechno se nau-
čily. A pokud by to stále nestačilo, 
chystáme se ještě na výlet do praž-
ského Národního muzea a těšíme se 
na spoustu zajímavých zážitků.
Pokud byste chtěli i svým dětem do-
přát krásný předškolní program, 
neváhejte nás kontaktovat na adre-
se www.sunnykids.cz. Sunny Kids 
je místem, kde si děti užívají každý 
den a my jim přejeme, aby do adven-
tu vkročily s radostí. Všem rodičům 
a přátelům naší školičky přejeme 
klidné a pohodové adventní období.

Drahomíra Šafářová
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ZUŠ Folklorika Čechy slaví úspěchy 
a zve na adventní koncerty

Základní umělecká škola Folklorika Čechy, s. r. o., po-
skytuje již čtvrtým rokem základní umělecké vzdělávání 
v budově 3. základní školy u říčanského lesa. i tento 
školní rok se výrazně rozrostla. Základní umělecké vzdě-
lávání poskytuje také v přilehlých říčanských obcích, 
a to v Babicích, Mukařově či ve škvorci, dále pak v pře-
zleticich, radonicích či ve veleni. Jsme nesmírně rádi, 
že jsme díky vašemu velkému zájmu naplnili – opětovně 
navýšenou – kapacitu školy. těšíme se na koncerty a jiné 
akce, na kterých budeme moci předvést, co všechno se 
naši žáci naučili a jaké pokroky udělali.

Jsme pyšní, že žáci tanečního oboru (z pobočky v Ko-
líně) přivezli z říjnového mistroství Evropy v Uppsale 
několikanásobné tituly mistrů (18) a mnoho dalších oceně-
ní. V listopadu se ti samí žáci představili ve zcela zaplně-
ném Kulturním domě ve Velké nad Veličkou v představení 
Roztančená Carmen. Jedná se o unikátní hudebně-taneční 
interpretaci známého příběhu Carmen z opery G. Bizeta, 
kde naši žáci tančili za doprovodu proslulého cimbálového 
orchestru Cigánski Diabli.
Žáci se v současné době připravují na interní koncerty pro 
své nejbližší a rovněž na veřejné akce i koncerty školy, a to 
včetně soutěží. Největší dva koncerty se uskuteční tradičně 
v adventní době. ve středu 11. prosince 2024 od 18.30 
pořádáme veřejný adventní koncert v sále Bohuslava Mar-
tinů v Lichtenštejnském paláci na Malostranském náměstí 
v Praze. V Říčanech se bude konat veřejný adventní koncert 
v pondělí 16. prosince 2024 od 18.00 v sále Kulturního 
centra labuť. Program koncertů bude různorodý a předsta-
ví se na něm žáci ze všech uměleckých oborů. Přijďte naše 
žáky podpořit a společně nasajeme předvánoční atmosféru.

Co nás čeká ve 2. pololeti?
Ve 2. pololetí se naši žáci vedle pravidelných koncertů a akcí 
zúčastní také různých soutěží napříč obory. Tou největší 
bude opět soutěž žáků základních uměleckých škol. I v le-
tošním školním roce budeme pořádat pro naše žáky školní 
soutěže ve všech uměleckých oborech. Věříme, že i přizvaní 
umělci a hosté, kteří k nám během letošního školního roku 
znovu zavítají do výuky, budou pro naše žáky i učitele příno-
sem.
Na jaře pravidelně organizujeme talentové zkoušky a přijí-
máme uchazeče od 5 do 18 let do všech uměleckých oborů: 
do hudebního, tanečního, literárně-dramatického a výtvar-
ného. Rovněž nás čeká série výchovných koncertů. Závěrem 
školního roku tradičně pořádáme ve Starém Hrozenkově 
naši největší akci, kterou je Folklorika Fest. Setkávají se zde 
naši žáci z celé ČR a mají možnost se týden vzdělávat pod ve-
dením předních umělců a pedagogů a následně s nimi sdílet 
i velké pódium.

Veškeré informace o nás a akcích ZUŠ naleznete na našich 
webových stránkách https://cechy.zusfolklorika.cz. V pří-
padě dotazů jsme vám rádi k dispozici.
Přejeme vám příjemné prožití vánočních svátků a hodně 
zdraví a pohody v novém roce 2025.

Za vedení Základní umělecké školy Folklorika Čechy, s. r. o.
Josef Štefan, ředitel ZUŠ

ZUŠ Folklorika
Čechy 
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vstupné dobrovolné

Představí se žáci hudebního, tanečního
a literárně-dramatického oboru.

Výtvarný obor bude zastoupen formou výstavy v předsálí.

ADVENTNÍ
KONCERT
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Komunitní setkávání organizací 
v sociálních službách jsou skvělou 
příležitostí pro výměnu zkušeností, 
sdílení osvědčených postupů a na-
vazování nových spoluprací. Jsme 
rádi, že to říjnové se povedlo. děku-
jeme všem zúčastněným za skvělé 
příspěvky a za možnost společně 
sdílet radosti a starosti, které k po-
máhání potřebným patří.

Komunitní centrum Říčany poskytuje 
širokou škálu sociálních služeb, které 
jsou zaměřeny na podporu a pomoc 
různým skupinám obyvatel. Osobní 
asistence je určena pro lidi, kteří potře-
bují pomoc s každodenními činnostmi, 
aby mohli žít co nejvíce nezávisle. So-
ciálně aktivizační služba pro seniory 
a osoby se zdravotním postižením za-
hrnuje různé aktivity a programy, kte-
ré podporují jejich sociální začlenění 
a zlepšují kvalitu jejich života. Sanační 
program pro rodiny s dětmi poskytuje 

podporu rodinám v krizových situa-
cích a pomáhá jim zlepšit jejich životní 
podmínky. V období Vánoc se i naše 
sociální služby zaměřují na podporu 
a pomoc těm, kteří mohou být osamě-

lí nebo potřebují zvláštní péči. Opět 
jsme se zapojili do charitativní sbírky 
Krabice od bot, která má za cíl potěšit 
děti žijící v tíživé sociální situaci. Sbír-
ka probíhá každoročně v období Vánoc 
a zahrnuje dárky, které lidé darují dě-
tem v nouzi. Sbírka je skvělou příleži-
tostí, jak udělat radost dětem a podpo-
řit ty, kteří to nejvíce potřebují. Můžete 
se s námi vidět poslední adventní nedě-
li v Říčanech na náměstí, kde budeme 
s dětmi opět tvořit voňavé jablíčkové 
svícny na vánoční stůl.
Klidné adventní a vánoční dny za celý 
tým Komunitního centra Říčany přeje

Pavlína Šantorová Filková  
ředitelka společnosti

Informace o nás najdete na adrese 
www.kcricany.cz.

E-mail: info@kcricany.cz, 
tel. 774 780 141.
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Nadcházející vánoční svátky, během 
nichž si budeme připomínat narození 
Ježíše Krista, budeme prožívat různě. 
Pro někoho jsou synonymem tradice, 
pro jiného příležitostí k rodinným se-
tkáním, vzpomínkou na dětství a dár-
ky. To, co máme ale většina společné-
ho, je, že je to čas, který se snažíme 
trávit společně s blízkými lidmi. Ta 
blízkost, kterou pociťujeme ve vánoč-
ní čas, má své opodstatnění. Je to čas, 
který nám připomíná, že samotný 
Bůh se rozhodl přebývat mezi lidmi 
ve fyzickém těle a otevřít tak lidem 
cestu zpátky k němu, domů. To proto 
je příchod Ježíše, nazývaného berá-

nek, na svět tak radostnou událostí.
Přijďte se s námi potěšit poslední ad-
ventní neděli 22. prosince od 17 do 19 
hodin pop-rockovými vánočními pís-
němi, občerstvením a vánočním pro-
gramem pro děti na Masarykově ná-
městí, které připravujeme společně 
s MAS Říčansko, Komunitním cen-
trem Říčany, Cestou integrace, Oli-
vovnou a Církví Bratrskou. Srdečně 

všechny zveme.  Přejeme také všem 
radostné prožití vánočních svátků, 
blízká a naplněná setkání a objevení 
té nejdůležitější cesty domů, kterou 
Ježíš pro každého otevřel.

Jiří Klimeš, Vinice –  
společenství křesťanů, z. s.

facebook: vinicericany
www.vinicericany.cz
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v polovině listo-
padu jsme v ne-
daleké Kamenici 

uspořádali setkání starostů obcí 
v působnosti Mas říčansko a země-
dělských podnikatelů, kteří spravují 
polnosti v našem regionu. setkání 
vzbudilo velký zájem – zúčastnilo 
se 23 zástupců obcí a 8 regionálních 
zemědělců. díky spolupráci s na-
dací partnerství byla hlavní část 
programu věnována tématu krajiny 
a dopadům hospodářské činnosti 
na její funkce v kontextu klimatic-
kých změn. Během diskuse měli 
všichni účastníci možnost představit 
svou činnost a její propojení s hlav-
ním tématem.

MAS Říčansko na setkání představila 
také prezentaci o akci BerchtolděnÍ, 
kterou místní akční skupina uspořá-
dala v květnu ve spolupráci se zámkem 
Berchtold u příležitosti dětského dne. 

Tato událost přilákala téměř 500 dětí 
z místních škol a školek.

Se značkou Zápraží originální pro-
dukt® je spojeno i pozvání na Advent-
ní jarmark, který se koná v neděli 15. 
prosince na Masarykově náměstí v Ří-

čanech. Nenechte si ujít tuto příležitost 
navštívit stánky regionálních výrobců 
z Říčanska – jejich výrobky potěší malé 
i velké návštěvníky.

Čtvrtá adventní neděle  
na Masarykově náměstí
Kolektiv MAS Říčansko Vás srdečně 
zve na čtvrtou adventní neděli 22. pro-
since, kdy si na Masarykově náměstí 
společně s Vašimi dětmi užijeme vá-
noční tvoření. U našeho stánku bude 
připraven lipový čaj s medem, pro 
rodiče i svařené víno. Na akci spolu-
pracujeme pod záštitou města Říčany 
s Církví bratrskou a Cestou integrace. 
Těšíme se na příjemné předvánoční se-
tkání s námi!

Přejeme vám krásné zimní dny plné 
hřejivé pohody (a možná i sněhu).

Lenka Babíčková a celý kolektiv MAS 
Říčansko, o. p. s.

my a vy společně pro region
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Jaro plné pochodů a akcí
Na jaře bylo v Ladově kraji rušno. Jako 
každý rok jsme se v březnu a dubnu 
věnovali úklidu v rámci projektu Čistý 
ladův kraj. V dubnu jste měli možnost 
se zúčastnit pochodu Krajinou ba-
rona ringhoffera. V květnu se konal 
první festival Ladova kraje v Klokočné 
a v červnu proběhl již tradiční pochod 
Cestou kocoura Mikeše z Hrusic do 
Mukařova. Na tyto každoroční akce se 
můžete těšit i v příštím roce, o termí-
nech vás budeme informovat začátkem 
roku 2025.

v létě bylo rušno v duchu změn
V létě letošního roku se v Ladově kraji 
neodpočívalo. Volil se nový předseda 
svazku, kterým se stal pavel Čermák, 
starosta obce Kamenice. Novou místo-
předsedkyní se stala Jana procházko-
vá, starostka obce Klokočná, a funkci 
tajemnice od 1. července převzala po 
Katce Čadilové erika Michalička. 
Proběhla také rekonstrukce kance-
láře, kterou můžete najít hned vedle 
kanceláře MAP (Místní akční plán – 
školství), a to v Olivově ulici 1800/2  
v Říčanech.

na podzim starostové ladova kra-
je navštívili mikroregion voticko 
a Čsop vlašim
V říjnu se konalo výjezdní zasedání sta-
rostů Ladova kraje ve Voticích. Pracovní 
stáž byla zaměřena zejména na poznání 
práce a správy v mikroregionu Voticko, 
MAS Voticko a destinační společnosti 
Kraj blanických rytířů. Celý program 
nám představil předseda mikroregionu 
a starosta Ratměřic pan Viktor Liška. 
Starostové měli možnost prohlédnout si 
historický klášter s kostelem ve Voticích 
a projít si město s průvodcem. Druhý 
den se skupina přesunula do Vlašimi, 
kde navštívila záchrannou stanici zvířat 
a ekocentrum ČSOP Vlašim. Starostové 
se dozvěděli, co je třeba dělat v situaci, 
kdy se najde poraněné zvíře, jak se sta-
rat o památné stromy nebo jak vysadit 
aleje či zeleň v obcích a krajině. Právě 
výsadba zeleně a obnova historických 

cest v krajině je téma, které bude svazek 
dále rozvíjet.

dotace od nadace ČeZ
Díky této dotaci vznikla nová modrá 
turistická trasa, která má za úkol pro-
pojit obec Čestlice s Ladovým krajem. 
Trasa měří 16 km a vede od nádraží 
v Kolovratech přes Benice, Čestlice, 
Dobřejovice, Modletice, Chomuto-
vice až do Křížkového Újezdce. Dále 
vznikla nová cyklo-
značení a do konce 
roku nás čeká ještě 
výroba a instalace 
nových infocedulí.

Zima se ponese hlavně v duchu 
příprav na nový rok
Rádi bychom vytvořili nové webové 
stránky. Od ledna plánujeme spustit 

nový rezervační systém Pro půjčov-
ny, který obcím pohodlně usnadní 
rezervaci mobiliáře z naší půjčovny. 
Příští rok se také chystáme zrepa-
sovat a obnovit informační cedule 
v Ladově kraji, vyznačit další vytipo-
vané cykloúseky či naplánovat nějaké 
naučné stezky.
V prosinci nás čeká zasedání po-
slední letošní valné hromady v Oáze 
v Říčanech a to bude poslední letošní 
akce roku.

Ráda bych vám popřála krásné ladov-
ské Vánoce, snad i se špetkou sněhu. 
Mnoho zdraví a úspěchů v novém roce, 
a hlavně pohodové mezilidské vztahy, 
aby se nám spolu dobře žilo.

Erika Michalička 
 tajemnice svazku

Ladův kraj se v roce 2024 rozhodně nenudil
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Vrátili jsme se do říčan před 150 lety   
rozhovor s autory nové knihy o našem městě 
Je to pár dní, co trojice autorů Jan Kužník, renata ska-
lošová a radek holodňák za účasti pěti kmotrů a stovky 
hostů pokřtili knihu o období let 1871–1924. u rozhovoru 
pro říčanský kurýr jsme se sešli, abychom vám přiblížili 
obsah knížky i to, jak vznikala a co autory při pátrání 
v říčanské historii bavilo.      
    
o čem kniha Když přijel do Říčan první vlak, o které už asi 
mnozí čtenáři Kurýru slyšeli, je?    
JK Jednou větou o tom, jak žili naši předci. Jak stejní, a při-
tom úplně jiní byli. Na co chodili do divadla, co četli, jak se 
oblékali, jak se bavili na zábavách i o tom, co jim přinesla 
první světová a do té doby nejkrvavější válka. Nechtěli jsme 
vyčerpat čtenáře dlouhými a podrobnými odstavci o jednot-
livých aspektech historie, a proto jsme zvolili formu dialogu. 
Zájemce tak může lehce přeskakovat otázky, které ho neza-
jímají, a začíst se do těch, které jsou mu bližší. Naším cílem 
také bylo ukázat jedno krásné, ale přeci jen malé lázeňské 
město – ano, Říčany byly už v 19. století vnímány jako lázně 
například kvůli čistému vzduchu – v kontextu velkých dobo-
vých událostí. 
rs Současně tak kniha vypráví o tom, jak je důležité uchová-
vat paměť měst a míst v muzeích, spolcích a rodinách. Díky 
tomu se hladce do 19. století přeneseme a dozvíme se o té době 
spoustu zajímavostí.   

radku, jaký vliv měl příjezd prvního vlaku na město 
říčany?
rh Ten vliv byl mnohem větší, než si lidé původně mysleli. 
Alespoň tak se to zdá při pohledu do dobových pramenů, 
z kterých vyplývá, že zavedení dráhy lidé bezprostředně 
nějaký přelomový význam nepřisuzovali. Nebo se o tom 
alespoň zapomněli zmínit v kronikách. Zásadní charak- 
ter tohoto okamžiku tak vidíme až zpětně. Zlom to byl 
skutečně dějinný. Zavedení dráhy v následujících několika 
málo desítkách let Říčany zcela proměnilo. Město se 
začalo rychle rozrůstat směrem k dráze. Vznikly úplně 
nové vilové čtvrti. Poptávka po stavebních hmotách ve-
dla ke vzniku několika cihelen. Blízkost Prahy přilákala 
do města dělnickou populaci, i když ne v nějakém maso-
vém měřítku. Ze zemědělského městečka se rychle sta-
lo přípražské letovisko zaměřené na pobyt rekreantů  
a turistů. Spolu s nimi do města přišly nové restaurace, 
hotely, pavilony, kuželny, společenské domy, sportovní 
zařízení. Jako houby po dešti se rozrůstala aktivita 
všemožných zájmových a volnočasových spolků. Prostě  
a jednoduše řečeno: S příjezdem prvního vlaku do Říčan 
se z místa, které si dosud do značné míry zachovávalo 
raně novověký charakter získaný po třicetileté válce, stalo  
moderní město. Se všemi výhodami, které plynuly z toho, že se  
z něj pohodlně a relativně rychle dostanete na hlavní 
pražské nádraží, tehdy Nádraží císaře Františka Josefa. 

honzo, nápad na sepsání knihy je tvůj. Co bylo tím im-
pulsem, aby kniha vznikla?   
JK Na začátku byla jedna konkrétní fotografie, kterou čte-
náři vidí i na obálce knihy. Nikde nebyla dosud publikována 
a skrývala se v rozsáhlém archivu Pavla Scheuflera. Je na ní 
chlapík v buřince pro všední nošení a v takzvaném denním ža-
ketu. Za ním stojí dodnes rostoucí Žižkův dub a okolo pózují 
místní kluci. Fascinující je na té fotografii doslova všechno. 
Dá se dokonce zjistit, kdy byla v roce 1911 přibližně vyfocena. 
Město a Lázeňská louka v pozadí vypadají povědomě, ale při 
podrobném zkoumání narazíte na řadu už zaniklých detai-
lů. Původně jsem chtěl vytvořit čistě obrazovou knihu, která 
by Říčany zobrazovala v kontextu dějinných i lokálních udá-
lostí. Fotografie by byly pečlivě popsané a text by se věnoval 
i těm nejmenším detailům na nich. Po projití několika tisíců 
snímků v archivu Muzea Říčany však bylo zřejmé, že tento cíl 
je nedosažitelný. Dobrých, a hlavně vypovídajících dobových 
fotek prostě není dost. Po více než roce příprav jsme se proto 
rozhodli pro současnou podobu knihy, která zachovává původ-
ní osnovu, jen toho psaní tam je poněkud víc.  

ty jsi, renato, na knize pracovala jako autorka i editor-
ka. Kterou roli sis více užívala a jaké výzvy pro tebe kaž-
dá z těchto rolí představovala?
rs Popularizací místní historie se zabývám už více než deset 
let. Čtenáři Kurýru mé texty nacházeli a stále ještě někdy na-
jdou v rubrice Mezi námi. Společně s Kateřinou Čihákovou 
jsme napsaly publikaci Říčanský uličník. Věnuji se ale také 
úpravám textů, které píšou mí kolegové – a zjistila jsem, že je 
to podobně tvůrčí a zábavné jako vlastní psaní. Takže při tvor-
bě nové knížky mě bavilo obojí. Nebylo úplně lehké najít pro 
knihu takovou formu, aby byla čtivá a zároveň aby se z textu 

MINIMÁLNÍ OKRAJ
INVERZNÍ 

PRUH

MINIMÁLNÍ OKRAJ
POZITIV

Knihu Když přijel do Říčan první vlak vydalo Muzeum Říčany ve spolupráci 
s městem Říčany. Slavnostní uvedení knížky do života se konalo 13. listopadu 
v koncertním sále Staré radnice. Na fotografii zleva autoři a kmotři publikace: 
historik Radek Holodňák, nezávislý novinář a publicista Jan Kužník, dokumen-
taristka Renata Skalošová, ředitel Muzea Říčany Jakub Halaš, místostarostka 
Říčan Hana Špačková, houslista Pavel Šporcl, někdejší vzdělavatelka Sokola 
Říčany Jaroslava Tůmová, novinář a znalec Říčan Jiří Černohorský  
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nepoztrácely informace. Společně jsme pak našli formu dialo-
gu, informativních vstupních boxů, časových os a sdělení, kte-
rá jsme „vytáhli“ z hlavního textu zvlášť. Výzvou určitě bylo 
sladit autorský styl tří různých autorů.   

Máte v knize nějaký oblíbený příběh nebo téma, které 
vám nejvíce přirostlo k srdci? Co vás na něm nejvíce 
zaujalo?
rs Všichni tři se asi shodneme v tom, že příběhů a témat je 
v knize tolik, že je těžké si z nich vybrat. Mne mimo jiné zau-
jal příběh sokolského biografu, který byl vystavěn na začátku 
dvacátých let v dnešní Sokolské ulici. (Velká část ho shořela 
v roce 1950.) Sokolové budovu opět využívají a snaží se ji zve-
lebovat. Zajímavé je, jak neskutečně multifunkční prostor to 
za první republiky a ještě v letech po druhé světové válce byl.  
Šlo o první říčanské kino, ale v sále se i tancovalo, konaly se tu 
tělocvičné akademie, divadelní představení a besídky. Dokon-
ce se tu k bohoslužbám scházela Církev československá, dnes 
Církev československá husitská. 
rh Já vyberu spíš jeden kuriózní příběh. Je to příběh stras-
tiplného prožití první světové války, který nám vyprávějí zá-
pisky legionáře Františka Stařečka z Jažlovic. Ten po krátké, 
nicméně doslova brutální epizodě na balkánské frontě skon-
čil v zajetí a v něm strávil většinu války nucenými pracemi.  
Kuriózní na jeho případu je to, že se do legií vlastně nějak zá-
sadně nehnal. Jeho příběh ukazuje, že mnohdy nejlepším způ-
sobem, jak přežít válku, je moc „nevyčuhovat“. Někdy je prostě 
lepší události „vyčekat“. V kontextu s tím, co se děje ve světě 
dnes, to ve mně vzbuzuje otázky, co bych asi tak dělal já. Byl 
bych hrdina a hlásil se do první linie? Nebo bych raději zůstal 
zalezlý někde v továrně jako zajatec? 
JK Takřka se zatajeným dechem jsem pročítal záznamy ří-
čanského učitele a kronikáře Aloise Mudruňky. Čtení dení-
ku nebo kroniky v chronologickém pořadí má své obrovské 
kouzlo. Stejně jako pisatel v daný okamžik nevíte, jak to 
na konci všechno dopadne. Některé zápisy proto Mudruň-
ka dodatečně upřesňoval a i z toho se dal velmi dobře vyčíst 
duch doby. I když tehdy panovala cenzura, jsou poznámky 
vedené šikovně a mezi řádky lze vytušit ledacos. Nejzajíma-
vější pro mě pochopitelně byly přelomové okamžiky, jakým 
byl atentát v Sarajevu anebo samotný začátek války. Řadu 
nečekaných informací mi přineslo i čtení kratších útvarů 
od říčanských měšťanů, kteří sepsali své paměti týkající se 
třeba proslulého loutkového divadla. Bohužel málo četné, 
ale o to zajímavější byly návštěvy u dosud žijících pamětní-
ků. Obrovskou radost mi proto udělalo, když se během křtu 
přihlásili další lidé a nabídli nám své vzpomínky, fotografie 
a poznámky. 

Který moment tvorby knihy pro vás byl nejvíce naplňující 
a bavil vás?  
JK Jak už jsem zmínil, byly to návštěvy u žijících pamětníků 
a hledání střípků mozaiky rozesetých v bohatých textových 
archiváliích. 
rs Pro mne také komunikace s pamětníky. Tentokrát jsme ne-
čerpali z jejich vlastních vzpomínek, ale z toho, co jim vyprávěli 
jejich rodiče nebo prarodiče – a tak jsme se dostali v čase o sto 

i o sto padesát let zpátky. Při práci na knize se samozřejmě 
zúročila mnohaletá práce muzejních historiků. Nejen naše, 
ale i našich předchůdců – jak jsme dnes rádi, že zachytili už 
před lety vzpomínky místních a včas oskenovali fotografická 
alba, která jim do muzea prozíravě přinesli například potomci 
legionářů.                 
rh Nejvíce mě bavilo srovnávání velkých světových dějin 
a malých dějin říčanských. Bylo pro mě fascinující sledovat, 
jak se všechny ty velké civilizační otřesy – zavedení dráhy, 
elektrifikace, telegrafní spojení, pokroky v medicíně, proměna 
rodiny, sekularizace, vznik občanské společnosti – projevovaly 
u nás na lokální úrovni, přímo v příbězích lidí, kteří tu před 
stoletím procházeli po ulicích a žili své životy. Díky tomu mají 
i čtenáři možnost vidět, že historie není žádným ve vakuu visí-
cím soupisem událostí, ale je mapou, po které můžeme kráčet, 
když stopujeme naše předky a dávné sousedy. 

dokončení takové knihy vyžaduje mnoho úsilí a času. Co 
konkrétně bylo v průběhu tvorby nejvíce časově nebo pra-
covně náročné?
rs Sehnat všechny autory, aby byli v pravý čas na pravém 
místě, a texty, na kterých jsme pracovali, aby byly včas hotové! 
Setkávali jsme se osobně, potkávali jsme se online, měli jsme 
sdílené textové dokumenty, ale když máte sladit nabité pra-
covní i rodinné programy s tím, že když píšete texty do knihy, 
potřebujete hodiny času v kuse (a trochu klidu k tomu), nebylo 
to vždycky snadné.   
JK Jen pro příklad. Popsání fotografie nádraží v záhlaví prv-
ní kapitoly zabralo několik hodin čistého času během týdne 
obvolávání známých odborníků na železnici. Dohledávání 
informací o říčanských četnících si vyžádalo návštěvu Muzea 
Policie ČR a prohledání soukromého archivu sběratele. A tak 
by šlo pokračovat. Některé kapitoly šly rychle, jinde trvalo na-
psání odstavce týden. Byla to radost. 

Komu byste knihu doporučili a proč by si ji měli čtenáři 
koupit? 
rh Řekl bych, že knihu se nám podařilo napsat stylem, který 
je přístupný každému čtenáři. Není kompletním pojednáním 
o dějinách Říčan té doby. Vypráví o tom, jak lidé, jako jsme 
my, žili v přelomové době. V ní se zřejmě nacházíme i my  
v současnosti – kdesi na pomezí technologické revoluce  
a blahobytu na jedné straně a na straně druhé ohroženi eko-
nomickým, ekologickým a společenským kolapsem a válkou.  
O to více mi přijde kniha aktuální a zajímavá.  

Ptala se Marie Tvrdoňová 
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vydání	knihy	doprovází	v	Muzeu	Říčany	tzv.	Špek	
sezóny:	fotografie	a	trojrozměrné	předměty,	
které	ilustrují	pět	kapitol	v	knížce.	Najdete	mezi	
nimi	i	patník	z	dráhy	císaře	Františka	Josefa	ze	
sedmdesátých	let	19.	století.	přijďte	se	během	
prosince	podívat	do	přízemí	hlavní	muzejní	budo-
vy	v	Rýdlově	ulici	v	otevírací	době	muzea.								
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bytová agrese vůči sousedům! nechceme bytový komplex v centru města

Říčany čelí dalšímu kontroverznímu 
developerskému projektu. Nenápadná 
proluka mezi náměstím T. G. Masa-
ryka a Kamlerovou ulicí se má pro-
měnit na bytový komplex složený ze 
čtyř domů. Polyfunkčního a dalších tří 
bytových. Podle předložené dokumen-
tace k územnímu řízení jde o 13 bytů 
a deset jednotek, které mohou být kan-
celářemi, podnikatelskými prostory, 
ale stejně tak byty. Konečný stav vlast-
ně neznáme. Jsme sousedé této stavby 
a průběh řízení v nás vyvolává nesmír-
nou nedůvěru, negativní emoce a pocit 
zrady. Developeři, cizí i místní – jako 
v tomto případě –, jdou vždy na hranici 
maximálního zisku. I za cenu naprosto 
nekompromisního diktátu sousedům. 
Nikdo neví, jestli se do centra nastěhu-

je dalších 30, 50 nebo 70 lidí. Říčany 
bojují s nedostatkem pitné vody a lidé 
se hádají o vodu ve studních. V tomto 
případě budou desítky nových obyva-
tel bytů pít podzemní vodu ze studně 
u náměstí! Jak to ovlivní hladinu pod-
zemní vody? Nevíme! Dešťové vody se 
mají všechny vsáknout na pozemcích 
developera – přesněji v místě parkují-
cích aut. Jak to ovlivní kvalitu podzemí 
vody, zatopí se při bouřce naše domy? 
Nevíme! Nedůvěřujeme představám 
o dopravním řešení pro desítky nových 
aut ani zajištění požárních standardů. 
Představte si byť jen tři hasičská auta, 
která vedou zásah úzkou Kamlero-
vou ulicí. Otazníků mnoho. Napsali 
jsme petici, kterou podepsali desítky 
přímých účastníků. Připomínkujeme 

územní řízení s právními kanceláře-
mi v zádech. Nicméně se cítíme slabí. 
Rozhodující je postoj města, respektive 
Klidného města. Zmíněná výstavba je 
klíčově podmíněna souhlasy majitelů 
pozemků či infrastruktury – dopravní 
či vodohospodářské. A ta patří městu. 
Podporuje sousedsky agresivní vý-
stavbu většina radních a zastupitelů? 
Ve volbách Klidné město deklarovalo, 
že bude bránit obyčejné lidi proti deve-
loperům. Zatím jsme však v našem pří-
padě neviděli jediný krok. O sousedsky 
přijatelnou výstavbu přitom rozhodně 
nejde. Bráníme se. Děkujeme za pod-
poru i za odpověď starosty.

za sousedy a veřejnost Ilona Hrehová 
a Olga Aubrechtová

Vážené sousedky a sousedé,
záměr revitalizace proluky na Masa-
rykově náměstí (vpravo od spořitelny) 
dlouhodobě sledujeme a řešíme. Již 
před několika lety jsme iniciovali ve-
řejné projednání a prezentaci projektu 
na tomto místě pro všechny sousedy 
včetně vás. Setkání proběhla jak přímo 
v lokalitě, tak na radnici, kde investorka 
projekt představila. Zároveň byl projekt 
představen i na zasedání Zastupitel-
stva města, jehož záznam je k dispozici 
na našem kanálu YouTube z 12. května 
2021. Tyto aktivity ukazují, že město 

Říčany se snaží o proaktivní a transpa-
rentní přístup při řešení developerských 
stavebních projektů, často nad rámec 
svých zákonných povinností, s cílem 
harmonizovat zájmy všech zúčast-
něných stran. Je přirozené, že každý 
záměr vzbuzuje různé reakce – má své 
příznivce i odpůrce. Největší obavy po-
chopitelně panují u přímých sousedů 
stavby, což naprosto respektujeme. Rád 
bych ale zdůraznil, že současná podoba 
projektu je – i díky dlouhodobým jedná-
ním a připomínkám – oproti původním 
záměrům výrazně ohleduplnější k okolí. 
Předchozí návrhy zahrnovaly například 
obchodní pasáž nebo parkovací dům, 
což by znamenalo daleko větší zátěž. 
Přesto je samozřejmé, že výstavba bude 

znamenat určitý zásah, zejména v prů-
běhu realizace. Za město Říčany vám 
mohu zaručit, že budeme na 100 % dbát 
na dodržení platného územního plánu 
a všech dalších pravidel. Osobně jsem 
se s investorkou setkal minulý měsíc 
a znovu ji požádal o další snížení kapa-
city projektu (přestože to územní plán 
nevyžaduje), o větší zapojení zeleně 
a o pokračování otevřené komunika-
ce se sousedy s cílem najít co největší 
shodu. Naším společným cílem je mít 
náměstí krásné a živé, ovšem záměr by 
měl být maximálně citlivý i k nejbližším 
sousedům.

David Michalička
starosta, Klidné město

Redakce v souladu s Pravidly pro 
zveřejňování příspěvků poskytla 
názor k reakci:

poděkování

Velice děkuji neznámým lidem – paní a pánovi –, kteří ochotně poskytli mému manželovi 17. října první 
pomoc a zavolali rychlou záchrannou službu při jeho těžkém pádu na chodníku. díky jejich ochotě pomo-
ci tak po desetidenním léčení obličeje a těžkého zranění hlavy v nemocnici Krč nakonec vše poměrně 
dobře dopadlo. Já i manžel bychom těmto dosud neznámým rádi osobně poděkovali.

Ještě jednou děkujeme a ozvěte se nám, prosím!
J. T., telefon 605 283 261
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Letošní sezona byla pro nás velmi 
pestrá. Do našeho kolektivu jsme 
přibrali nové členy a postupně 
začleňujeme našeho zakoupeného 
koňského svěřence do chodu klubu. 
Trochu nás dvakrát potrápily 
deště, které nám kompletně 
zatopily prostory jízdárny, stáje 
i sklady krmiv. Přesto jsme se 
snažili udržovat povrch jízdárny 
tak, abychom vrátili po březosti a 
odchování dvou hříbat naši klisnu 
Frencis 2 do sportovní kondice 
i v jejím věku 19 let. S jezdkyní 
Kristýnou Pánkovou startovala 
ve čtyřech soutěžích v rámci 
středočeské oblasti a obsadila za 
všechny bezchybné parkury ve Staré 
Boleslavi a v Kolíně 1× 1. místo, 2× 
3. místo a 1× 9. místo. Dále jsme 
letos pořádali poprvé dva turnusy 
příměstských táborů, které se těšily 

velkému zájmu dětí i rodičů z Říčan a 
okolí. Každý s turnusů byl zakončen 
jízdou zručnosti na koních, které si 
děti vylosovaly. Nyní musíme řádně 

zazimovat stáje a připravit koně na 
zimní měsíce.
Přejeme všem krásné Vánoce.

Šárka Spilková

Ukončení sezony 2024
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Klub šachistů Říčany 1925
www.sachyricany.cz

týdenní M Čech mládeže 
v praktickém šachu v kategoriích 
12–16 let se hrálo v harrachově 
ve dnech 26. 10. – 2. 11. 2024.

V mistrovských soutěžích se utkalo 220 
hráčů a hráček. Dalších 71 hráčů se 
pak zúčastnilo doprovodných turnajů. 
Na mistrovství, které podpořilo 
Středočeské centrum mládeže, kromě 
hráčů, hráček a doprovodu byl i tým 
trenérů.
Boje za šachovnicí byly motivovány 
postupy na březnové M ČR. Říčanská 
výprava čítala 14 hráčů a 3 trenéry. 
Týden před akcí bylo uspořádáno 
soustředění podpořené SCM, 
a příprava pak byla znát. Středočeský 
kraj získal 5 medailí. Podíleli se i naši 
hráči. Zlato přivezla v kategorii do 12 let 
V. Melicharová a stříbro J. Síleš v H 16.
V kat. H 16 skončil R. Popov na  
9. místě a postoupil na M ČR. J. A. 
Pešek skončil na 24. místě a E. Kolář, 
který si vyzkoušel o 2 kategorie vyšší 
soutěž, na 33. V D 16 byla L. Kopecká 
na 6. a T. Dufková na 8. místě.
V kat. H 14 postoupil M. Artamonov 
z 5. místa na M ČR. V kat. H 12 se 
bohužel nikomu nepodařilo postoupit: 
T. Gernert skončil na 18. místě,  
E. Soukup na 31., D. Janšta na  
35. a P. Hroník na 37. místě. Zlatou 
Veroniku doprovodila v D 12 její sestra 
T. Melicharová na 6. místě.

bronz z mistrovství světa 
v šach-boxu 2024
Od 23. do 27. října se poprvé zúčastnil 
MS v šach-boxu David Hampl. Hrálo 
a bojovalo se v Arménii v Jerevanu. 
Většina soupeřů byla zkušenější jak 
v boxu, tak v šachách. David se ale 
nakonec dostal až do semifinále, kde 
prohrál se světovým šampionem 
z minulých dvou let, který měl o 300 
vyšší hodnotu ELO a o 5 let zkušeností 

v boxu víc. Výsledkem byla bronzová 
medaile. David je odchovancem klubu, 
který byl v základním kádru Extraligy 
mládeže v sezoně 2022/23. Příští MS 
se bude konat ve Francii. Kdo má chuť 
vyzkoušet, můžete se s námi spojit.
Sportovní centrum mládeže v šachu 
podporuje Středočeský kraj.

regionální žákovská liga
turnaj se koná v sobotu  
21. prosince v sále KC 
labuť od 9.00 hod. 
pro mládež nar. 2010 
a mladší. Zveme i neregistrovanou 
mládež s bydlištěm okolí Říčan. Akce 
je finančně podpořena Grantem města 
Říčany. 

Jaroslav Říha

Dvě medaile z mistrovství Čech mládeže do 16 let
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Draci přejí veselé Vánoce
Rok 2024 se dá z pohledu našeho od-
dílu pokládat za úspěšný. Mužský tým 
A postoupil do Národní ligy a může 
hrát domácí utkání v krásné nové hale 
u Gymnázia Říčany. Mužský rezervní 
tým se udržel ve vysoké krajské lize, 
a může proto přispívat k florbalovému 
rozvoji juniorských hráčů a poskyto-
vat podporu týmu A. Naše mládež po-
sbírala spoustu úspěchů na turnajích 
po celé České republice i v zahraničí. 
I v letošní sezoně jsme zvládli pokrýt 
kompletní mládežnickou strukturu 
od přípravky (U8) po juniory (U19) 
a v některých kategoriích máme přihlá-

šeno do soutěží Českého florbalu více 
týmů, takže šanci nastoupit k zápasu 
u nás dostane prakticky každý náš člen. 
Největší radost máme z toho, že děti 
florbal baví a rády s námi sportují. Jsme 
velmi potěšeni, že se k nám i v letošním 
roce dostala spousta nových zájem-
ců o florbal a naši trenéři jim mohou 
předávat zkušenosti. Do roku 2025 
bychom si přáli, aby děti sportování, 
a především florbal, bavilo a abyste 
nás  vy, naši fanoušci, stále podporo-
vali při nejmenším tak jako doposud. 
Atmosféra na domácích zápasech, pře-
devším mužského týmu A, je úžasná 

a sbíráme za ni uznání i od soupeřů ze 
všech koutů republiky.
Závěrem bychom vám rádi popřáli 
krásné Vánoce a dovolujeme si vás po-
zvat na domácí zápasy týmu A, abyste 
ještě do začátku nového roku mohli 
okusit atmosféru domácího utkání 
v Říčanech. draci se utkají doma 
v neděli 1. 12. 2024 od 17 hodin 
s Florbalem litomyšl a v neděli 15. 
12. od 17 hodin s FbC plzeň. Zpes-
třete si vánoční atmosféru a přijďte 
podpořit draky!

Za klub FBC Draci Tomáš Tichý



ze sportu

81

Rozvoj ragby dětí a mládeže je podporován dotacemi města Říčany
Sportovní centrum mládeže finančně podporuje Středočeský kraj

rugby Club mountfield říčany
www.rugbyricany.cz, www.twitter.com/rugbyricany, www.facebook.com/rcricany

mUŽi
říčany pohárovou trofej neobhájily, 
ve finále podlehly tatře

Po čtyřech vyhraných ligových 
a dvou pohárových finále našli rag-
bisté Mountfieldu svého přemožite-
le. Na Smíchově podlehli Tatře, která 
získala pohárovou trofej. Utkání hra-
né za krásného počasí, na listopad 
velmi teplého, přilákalo velmi sluš-
nou diváckou návštěvu, jež viděla 
vyrovnaný duel, ve kterém se dobře 
prezentovaly obrany obou týmů. 
V prvním dějství padly body nejprve 
z trestných kopů, po jednom na kaž-
dé straně, trefili se hostující Tristan 
Horak a domácí Nicholas Hoyer. 
Ke konci půle pak pronikl obranou 
Říčan Adam Koblic. Po jeho položení 
ještě přidal dva body za následný kop 
Nicholas Hoyer. Do šaten se tak šlo 
za stavu 10 : 3. Ve druhém poločase 
se Mountfieldu podařilo snížit vedení 
domácích díky pětce Jiřího Kuchaře, 
to v minutě devětačtyřicáté, na kte-
rou odpověděl z trestného kopu Ni-
cholas Hoyer. Pět minut před kon-
cem zápasu se říčanským podařilo 
obrátit stav zápasu ve svůj prospěch, 
pětku položil a následný kop promě-
nil Tristan Horak. Mountfield však 
bohužel své vedení neudržel, minutu 
před koncem vytěžil pětku z tlaku Ta-
try Karel Šampalík a Nicholas Hoyer 
zpečetil vítězství Tatry 20 : 15 kopem 
po položení.

Ženy
peří stříbrné

Ragbistky společného týmu Říčan 
a Petrovic – PeŘí – sice při posled-
ním turnaji série Mistrovství ČR 7s 
konaném na hřišti RC Tatra Smíchov 
zaznamenaly nejhorší umístění v celé 
sezoně, když skončily čtvrté, v celko-
vém součtu jim to však stačilo na dru-
hé místo za mistrovskou Tatrou. Série 
Mistrovství ČR 7s se hrála po celý rok, 
uskutečnilo se v ní celkem osm turna-
jů, ragbistky PeŘí v nich vybojovaly 
jednou první, třikrát druhé, třikrát 
třetí a jednou čtvrté umístění, což jim 
vyneslo stříbrné medaile o bod před tý-
mem Moravia Rugby.

DĚTi A mLáDeŽ
výborné výsledky z mezinárodního 
turnaje pYrF
V Říčanech a v Praze proběhla podzim-
ní edice turnaje PYRF, který je jedním 
z největších mezinárodních turnajů 
dětí a mládeže ve střední Evropě a jenž 
v Říčanech pořádáme i díky podpoře 
našeho města. Jeho hodnocení nám 
poskytl sportovní ředitel klubu Tomáš 

Kohout: „Podzimní PYRF opět prově-
řil práci říčanských trenérek a trenérů. 
Jsme na ně pyšní, protože trénování 
ragby rozumějí a dokážou holkám 
a klukům napříč všemi kategoriemi 
předávat důležité ragbyové dovednosti 
a upevňují jim herní návyky, které vyu-
žívají v zápasech.“ Zápasy PYRF všech 
kategorií jsou náročné celodenní tur-
naje, kdy týmy sehrají mnoho těžkých 
utkání, která prověří herní a fyzickou 
připravenost, ale také psychickou 
odolnost hráčů.

První týmy sestavené z nejzkušeněj-
ších holek a kluků braly medailová 
umístění, děti v rezervních týmech sbí-
raly cenné herní zkušenosti.

Mediální komise  
RC Mountfield Říčany

Fo
to

: J
iří

 K
ol

iš 
a 

ar
ch

iv 
RC

M
Ř

Výsledky říčanských týmů:
U8: 1. místo

U10: 3. místo
U12: 1. místo
U14: 2. místo

U18 dívky: 1. místo
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taneční oddíl s více 
než dvacetiletou 

tradicí, několikanásobní mistři světa, 
to je tš twist říčany.

U nás mohou tančit děti už od čtyř let až 
do dospělosti. Od přípravky po dospě-
lácké kategorie. A to jak v rekreačních, 
tak také v reprezentačních skupinách. 
Jsme oddíl, kde mají trenéři nejen zku-
šenosti s vedením dětí – mnozí jsou 
vzděláním a profesí pedagogové –, ale 
mají i nejvyšší možné odborné trenér-
ské vzdělání právě pro rokenrol. Samo-
zřejmě všichni trenéři a trenérky sami 
získali medaile z mistrovství ČR, ze svě-
tových pohárů či mistrovství světa.
 Jsme pyšní na soudržnost všech svěřen-
ců, kteří se na soutěžích navzájem pod-
porují. A to je oproti ostatním rokenro-
lovým oddílům velmi znát! Vzájemná 
úcta a kamarádství! U nás panuje, zdá 
se, přátelská nálada i přesto, jak moc 
náročné tréninky bývají. Dokazuje to 
mimo jiné i fakt, že u nás děti zůstávají 

mnoho let a že jsme už po léta největší 
soutěžní oddíl rokenrolu v ČR. A to 
nejen počtem členů, ale také výsledky. 
Ale o výsledcích zase jindy. Každé léto 
pořádáme letní soustředění pro všech-
ny skupiny. Ti úspěšnější mají soustře-
dění také před důležitými soutěžemi, 
před mistrovstvím světa, Evropy atd.
Vždy na podzim a na jaře pořádáme vel-
ké mezinárodní taneční soutěže přímo 
v Říčanech. Našimi partnery a největ-
šími podporovateli jsou: město Říčany, 
veterinární klinika VET Říčany, realitní 

společnost Románek a partneři. Samo-
zřejmě nás podporují i další, jako napří-
klad NSA, ČUS atd. Ale samozřejmě 
bychom se neobešli bez dalších podpo-
rovatelů, a to zejména z řad rodičů.
Pro zájemce ještě dovětek: Do příprav-
ky pro nejmenší od ukončených čtyř 
let nabíráme celoročně. Napište si na  
e-mail ts.twist@post.cz.

Hezký konec roku a veselé Vánoce 
všem!

Jiří Boháček

TŠ Twist – rokenrolový oddíl pro všechny
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V minulém vydá-
ní Kurýru jste se 

mohli dočíst, jak se nám podařil domácí 
závod ve sportovní gymnastice na konci 
září. Hned v polovině října nás ale čekal 
další závod pod naší „taktovkou“, ten-
tokrát 7. ročník závodu teamgym Cup 
říčany.
Organizace probíhala opět ve spolu-
práci v centru Na Fialce, velkou pomocí 
při organizaci byli opět rodiče našich 
gymnastek a gymnastů. Hlavní koordi-
nátorkou celého závodu byla Adriana 
Krenková, na závodní ploše nechyběly 
kromě dětí skvělé moderátorky Andrea 
Jechová a Vendula Drábková, ozvu-
čení opět zajišťoval Tomáš Bernard 
a fotografické snímky Jaromír Jech. 
Vzpomínku na náš závod budeme mít 
i díky České televizi, která zde pořídila 
reportáž do pořadu lvíčata odvysí-
lanou 9. listopadu na Déčku. Kdo ho 
zmeškal nebo by se chtěl na náš závod 
zpětně podívat, nalezne ho v archivu 
ČT. Nesmíme zapomenout poděkovat 
také hlavnímu sponzorovi závodu – fir-
mě Canon a za finanční podporu akce 
děkujeme městu říčany.
2. listopad je datum, které se zapíše 
do historie našeho oddílu, a to díky sleč-
nám a trenérkám teamgymového druž-
stva, které závodí v kategorii Junior II. 
Celé družstvo již bylo slavnostně oceně-
no městem Říčany za získání titulu mis-
tryň ČR v květnu, snad ještě cennější je 

ale vítězství v Českém poháru 2024. 
Součástí tohoto poháru je pět závodů 
během celého roku a naše děvčata letos 
nenašla přemožitelky! Zasloužený 
pohár nad hlavu zvedly právě v sobotu 
2. listopadu v Příbrami, a to nejen 
za celkové vítězství v ČP, ale i za výhru 
na tomto Poháru města Příbrami.

Poslední velký závod roku 2024 čeká 
tento tým až po uzávěrce Kurýru, a to 
republikové finále Časpv v trut-
nově… Jestli se holkám podaří zvítězit 
i zde, se dozvíte v příštím vydání nebo 
na našem facebooku či instagramu.
Přejeme všem klidný a krásný předvá-
noční čas. Jitka Jechová

Teamgymový ZLATý rok 2024

Fotografie vítězného týmu ČESKÉHO POHÁRU. Dolní řada zleva: K. Bojdová, D. Bišková, E. Ludvíková,  
S. Vašutová, horní řada zleva: trenérka B. Bernardová, S. Řeháková, K. Dušková, K. Šebestová,  
Housková, E. Fesslová, trenérka A. Krenková.

Sice nám teprve pomalu začíná zima 
a sezona kroužků a turnajů Sport Aca-
demy je v plném proudu, přesto je ale 
pomalu čas začít myslet na léto. Abyste 
si ho mohli lépe naplánovat, spouš-
tíme už teď na našem webu přihlašo-
vání na letní kempy. Mladé sportovce 

na nich čekají nejrůznější sportovní 
hry, výlety, koupání v bazénu, a přede-
vším spousta zábavy, radosti z pohybu 
venku i v tělocvičně i mnoho nových ka-
marádů. V nabídce letos máme kempy 
zaměřené především na florbal v Říča-
nech a Dolních Břežanech, horolezecké 
v Praze 12, všeobecně sportovní kempy 
ve Škvorci, kempy pro školky v Dolních 
Břežanech nebo šipkařské kempy. Žád-
ný mladý sportovec by na našich letních 

kempech neměl chybět. Blíží se Vánoce 
a takový kemp se Sport Academy může 
být ideálním vánočním dárkem. Pro ty, 
co se na kemp přihlásí do 24. prosince, 
jsme také připravili vánoční slevu. Vý-
hodnější ceny také nabízíme sourozen-
cům. Kompletní přehled všech našich 
kempů naleznete na adrese https://aca-
demy-sport.cz/camp.

Tým Sport Academy

sport Academy spouští přihlašování na letní kempy
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Pořád se u nás něco děje
Hned na začátku našeho měsíčního 
zpravodaje máme milou povinnost 
vám oznámit, že v sobotu 9. listopadu 
si na soutěži v Pardubicích vytančili 
Eliáš se Štěpánkou vyšší třídu, a to 
D LAT. Již nyní se pilně připravují 
na souboje v této nové třídě a my jim 
gratulujeme a držíme palce. V neděli 
10. listopadu pak na svoji první společ-
nou mezinárodní soutěž vyrazili Tom 
s Niky do německých Drážďan a my 
doufáme, že si ji náležitě užili.
Rádi bychom vás pozvali na zimní ta-
neční akademii, která proběhne v nedě-
li 8. prosince od 10 hodin v KC Labuť. 
K vidění budou vystoupení všech našich 

tanečníků, od přípravek, formací a sóla 
dívek přes kurzy ladies až po soutěžní 
páry. Vystoupení je určeno pro všechny 
příznivce tance, určitě přijďte, bude se 
na co dívat. Těšíme se na vás!
Po novém roce opět spustíme nové ta-
neční kurzy, těšit se můžete na kurzy 
ladies, určitě otevřeme kurz pro za-
čátečnice, dále nové kurzy tanečních 
pro dospělé a salsu pro začátečníky. 
Více informací naleznete na webu  
www.fuego.cz.
Závěrem bychom vás chtěli pozvat 
na již 48. ročník Říčanského poháru, 
který proběhne o víkendu 14.–16. úno-
ra 2025 ve sportovní hale ve Škroupově 

ulici. Těšit se můžete jako již tradičně 
na sobotní galavečer, v rámci kterého 
budete mít možnost si nejen sami za-
tančit, ale také shlédnout finálová kola 
nejvyšších kategorií. K tanci i poslechu 
bude hrát opět skvělá Adéla Donátová 
s kapelou. Během víkendu budete moci 
vidět všechny věkové kategorie od dětí 
až po seniory napříč všemi tanečními 
třídami. Přijďte si užít nezapomenu-
telnou atmosféru a podpořit domácí 
tanečníky. Lístky na galavečer si může-
te rezervovat prostřednictvím e-mailu 
info@fuego.cz
Těšíme se na vás.

Klára Pazourková

Ve dnech 2. a 3. listopadu 
2024 se v Říčanech konala jedna z nej-
významnějších halových sportovních 
akcí v historii našeho města. Oficiál-
ní turnaj Českého svazu karate, který 
sloužil jako nominační soutěž na nad-
cházející Mistrovství ČR v olympijském 
karate, přilákal více než 1300 účastníků 
z celé České republiky. Akci podpořil 
Středočeský kraj a významně se na její 
organizaci podílel místní klub SC Spirit 
Říčany, jeden z nejvýznamnějších po-
řadatelů sportovních akcí v zemi.
Prestižní soutěž se mohla v Říčanech 
uskutečnit především díky nově posta-
vené sportovní hale u místního gym-
názia, která svými rozměry splňuje  
oficiální požadavky Českého svazu ka-
rate. Tímto se Říčany zařadily mezi vý-
znamná místa na mapě českého karate.
Součástí turnaje byl i slavnostní cere-
moniál, během kterého byli oceněni 
nejlepší čeští reprezentanti uplynulé 
sezony. Zvláštní uznání si vysloužila 
Amálie Haková, která na nedávném 

Mistrovství světa juniorů v Itálii vybojo-
vala pro Česko historické 2. místo. Její 
úspěch byl oceněn bouřlivými ovacemi 
přítomného publika.
Domácí závodníci předvedli vynikající 
výkony a potvrdili svou kvalitu na celo-
státní úrovni. Vítek Nedbal a Tomislav 
Vrecion obsadili ve svých individuál-
ních kategoriích třetí místa. Tým ku-
mite ve složení Ondřej Endal a Tomi-
slav Vrecion vybojoval také bronzovou 
medaili. Sebastian Bambous dosáhl 
na stříbrnou příčku a nejúspěšnějším 
domácím závodníkem se stal Jan Te-
tour, který po velmi těžkých zápasech 

zvítězil v disciplíně kumite.
Tento úspěšný turnaj potvrdil rostoucí 
popularitu a prestiž říčanského karate. 
Závodníci nyní s očekáváním vyhlížejí 
nadcházející Mistrovství ČR v karate 
2024, které se uskuteční v hokejové 
multifunkční aréně v Pardubicích.

SC Spirit Říčany

Turnaj Českého svazu karate přivítal 
přes 1300 účastníků
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mistrovství České republiky v taekwon-do iTF 
opět v říčanech
V sobotu 2. listopadu 2024 hostilo 
sportovní centrum Na Fialce v Ří-
čanech Mistrovství České republiky 
v taekwon-do ITF. Turnaje se zúčast-
nilo 193 závodníků z celé České repub-
liky, kteří soutěžili ve všech oficiálních 
disciplínách – kategoriích: v sestavách 
(tul), sportovním zápase (matsogi), 
speciálních technikách (tuk gi), silo-
vém přerážení (wi ryok) a tradičním 
zápase (mobum matsogi). Mistrovství 
bylo zahájeno v 10 hodin úvodním 
slovem místostarosty města Říčany 
Ing. Pavla Matošky a člena zastupitel-
stva Ing. Miloslava Šmolíka.
Dopolední program patřil mladším 
a starším žákům, kde říčanští závod-
níci dosáhli významných úspěchů. 
Marek vacek získal stříbrnou medaili 
a titul vicemistra republiky v katego-
rii sestav a přidal bronzovou medaili 
ve sportovním zápase. nguyen thi 
Xuan thao se stala vicemistryní Čes-
ké republiky v kategorii sestav. Bron-
zové medaile v sestavách vybojovali 
nguyen Xuan nhi, anna hanzalová, 
Kateřina Gombošová, Julie sekrtová 
a Marek vacek.
V odpoledních seniorských kategori-
ích zazářil Marek Jankovský (4. dan), 
který získal stříbrnou medaili a titul vi-
cemistra republiky v kategorii nejvyš-
ších sestav. Jan Kundračík (1. dan) 
vybojoval stříbro ve sportovním zápase 
a bronz v sestavách.
Reprezentanti města Říčany celkem 
získali 12 medailí, včetně čtyř titulů vi-
cemistrů republiky, čímž potvrdili své 
postavení mezi špičkou tohoto sportu 
v České republice. Těchto výsledků 
bylo dosaženo díky tvrdému tréninku 
a podpoře partnerů, především měs-
ta říčany, Středočeského kraje a Ná-
rodní sportovní agentury.
Hlavním pořadatelem byla Škola 
Taekwon-Do Kwang Gae, z. s., ve spo-
lupráci s Českou federací Taekwon-Do 
ITF. Akci podpořila řada místních i re-
gionálních sponzorů, včetně pekařství 
Frydrych, autodopravy Jirásek, firmy 
Super 2001, s. r. o., Pivovarské restau-

race Uhříněves, hotelu Oáza, Autocen-
tra Roškota a Janoušek, s. r. o., firmy 
Rupa Uhříněves, Lenner Motors, fir-
my Hayashi a Paraškoly Impact Kolín.

Vladimír Machota (7. dan)
předseda Školy Taekwon-Do Kwang 
Gae, z. s., a prezident České federace 

Taekwon-Do ITF
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Lesní běh říčany 2024
v sobotu 13.října se uskutečnil již 
42. ročník lesního běhu říčany. 
i přes částečné ochlazení bylo pro 
běžce ideální počasí. v době, kdy 
probíhaly dětské závody, bylo sice 
podmračeno, ale všechny děti se 
s tím skvěle vyrovnaly. při závodě 
dospělých dokonce chvilkami vysvit-
lo sluníčko.

Pár slov k historii závodu: První ročník 
se konal 24. října 1982. Pořadatelem 
byli atleti TJ Sokol Říčany. Ti nalezli 
trať v malebném údolí potoka Rokyt-
ka, která je vhodná pro všechny věkové 
kategorie dospělých, jak délkou, tak 
i profilem. Okruh změřil známý běžec-
ký veterán František Mirovský z Dukly 
Praha a stanovil jeho délku na 6250 m. 
Již od prvního ročníku se počítalo se 
závody žákovských kategorií. Na star-
tu prvního ročníku bylo celkem 75 běž-
ců a běžkyň.
Trať se několikrát musela měnit, hlav-
ně z důvodů lesních prací a zarůstání. 

Bylo to hlavně ve stráni na Rokytkou. 
Před dvěma roky členové pořádajících 
klubů vyznačili v okolí Říčan tři běžec-
ké okruhy, značené barevnými „kapka-
mi“. Jeden z nich (zelený) je součas-
ná trať Lesního běhu v délce 5,7 km. 
Mladší muži běží dva takto značené 
okruhy, starší veteráni a všechny ženy 
jeden okruh.
Rozběhy všech věkových kategorií (10 
dětských a 8 dospělých) proběhly bez 
jakýchkoliv problémů a zranění. Všich-
ni doběhli do cíle v časech odpovída-
jících jejich výkonosti a trénovanosti. 
Potěšila velká účast zejména v dětských 
kategoriích. Dívek v ktg. 8–10 let star-

tovalo najednou 42, měl jsem obavy, 
jak to bude vypadat po startu. Dívky ale 
vše zvládly bez velkých strkanic a pádů. 
Celkem odstartovalo 158 dětí a 117 do-
spělých včetně dorostu. Největší účast 
v dětských kategoriích byla ze Sokola 
Říčany a Radošovice, cvičitelky dobře 
děti namotivovaly.
Díky přítomnosti České televize, 
která uvedla krátký šot na stani-
ci ČT sport se o naší akci dozvědělo 
mnoho diváků. Kdo nestihl záznam 
v televizi, může si ho prohlédnout 
na odkazu www.ceskatelevize.cz/
porady/10103510226-sport-v-regio-
nech/224471290031037.
Akci podpořilo dotací město Říča-
ny, Ladův kraj a dále tradiční a věrní 
sponzoři, podnikatelé většinou také 
z Říčan. Všem jménem zúčastněných 
děkuji.
Již se zamýšlíme nad organizací příští-
ho ročníku v termínu 12. 10. 2025, 
opět v neděli.
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Vánoce na ledě  
s bruslením  
a koledami

Na zamrzlé rybníky to o letošních Vánocích opět nevypa-
dá. My z Říčan a okolí si však zoufat nemusíme, protože 
máme celoročně namraženo v Com-Sys Ice Areně kou-
sek od Masarykova náměstí. Pokud máte Vánoce spoje-
né s bruslením, dovolujeme si vás pozvat na již tradiční 
akci Vánoce na ledě. Uskuteční se 19. prosince od 15.00 
do 16.50 hodin. V plánu máme spojit zdravý pohyb 
s o něco méně zdravým cukrovím a svařákem (pro děti 
samozřejmě nealkoholická verze). To vše za doprovodu 
koled. Těšit se můžete i na vystoupení našich říčanských 
krasobruslařek. Nacvičují pro vás speciální číslo.
Těšíme se na viděnou!

Jana Zychová
Klub bruslení Říčany, z. s.
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otevírací doba

Oddělení pro dospělé:
Pondělí až pátek 8.30–18.00
Sobota 8.30–12.00

Oddělení pro děti:
Pondělí 12.00–18.00
Úterý 12.00–17.00
Středa, čtvrtek 8.30–18.00
Pátek 12.00–18.00 
Sobota (první a třetí v měsíci)  
8.30–12.00

beseda s Jakubem 
Greschlem: Vánoce ve světě 
v oddělení pro dospělé
Vánoce se již přibližují, a tak téma-
tem besedy bude, jak se tyto svát-
ky slaví v blízké i vzdálené cizině 
– ve Španělsku, Skandinávii, Velké 
Británii, ale třeba také na Kubě a v dal-
ších exotických zemích.
Jakub Greschl bojuje s následky dětské 
mozkové obrny, kterou prodělal v dět-
ství, ale žije plnohodnotný život. In-
tenzivně se věnuje cestování do nejrůz-
nějších koutů světa a o svých cestách 
vypráví na přednáškách a besedách. 
Jakubovy pořady přinášejí lidem doku-

menty z putování po zajímavých desti-
nacích, ale především ukazují sílu mo-
tivace, důležitost vzdělání a také cestu 
za své vlastní hranice.
Jakub není v Říčanech nováčkem, 
knihovna s ním uspořádala již několik 
úspěšných besed s vyprávěním z cest 
po celém světě. avizovaná akce pro-
běhne ve středu 4. prosince od 18 
hodin v oddělení pro dospělé. Vstup 
volný.

beseda v oddělení pro děti: 
Proč slavíme Vánoce

Srdečně Vás zveme na vánoční po-
vídání o tom, proč slavíme vánoce. 
Začneme od Adama a Evy. Besedu po-
vedou Anna Sirovátková a Šárka Land-
kammerová z římskokatolické farnosti 
Říčany. Neuslyšíte známý vánoční pří-
běh, ale příběh, který stojí za vánoční-
mi událostmi.
Zváni jsou děti, rodiče, ale vítáni jsou 
i účastníci bez dětí. Přijďte s námi strá-
vit adventní čas do příjemného prostře-
dí knihovny. akce proběhne v husově 
knihovně v oddělení pro děti ve čtvr-
tek 19. 12. 2024 od 18 do 19 hodin. 
Vstup volný.

Výsledky ankety: Vaše názory 
a nápady nás zajímají
Během října měli naši čtenáři mož-
nost přímo v knihovně či návštěvníci 

našeho webu elektronicky vyplnit 
anketu. Položili jsme vám dvě ná-
sledující otázky: s jakou osobností 
bychom mohli uspořádat besedu? 
a Co dalšího by vás v knihovně 
potěšilo? Prostřednictvím vašich 
odpovědí jsme získali přes 100 tipů 
na osobnosti z oblasti literatury a ná-
vrh na pozvání zhruba 50 dalších 
zajímavých tváří ze světa kultury, 
gastronomie, vědy, politiky a bezpeč-
nostní sféry. Mezi tipy nechyběl ani 
pan prezident Petr Pavel či ministr 
kultury Martin Baxa. Velký zájem byl 
také o besedy s cestovateli do zemí 
dalekých i blízkých.
Když se vrátíme k literární tvorbě, 
k nejčastěji doporučovaným patřili 
například Radka Denemarková, Pet-
ra Dvořáková, Patrik Hartl, Veronika 
Hurdová, Michaela Klevisová, Karin 
Lednická, Aleš Palán, Kateřina Tučko-
vá a další, třeba i méně známí tvůrci. 
Ozvali se nám i milovníci poezie a lidé, 
kteří mají rádi spojení čtení s hudeb-
ním doprovodem.
Na druhou otázku jsme dostali spous-
tu rozličných odpovědí i pochvalných 
slov, což nás upřímně těší. Naše čtená-
ře by třeba potěšilo uspořádat více akcí 
v Kouzelné zahradě a tvořivé, hudební, 
maškarní či seznamovací akce. Zájem 
je také o čtenářský klub pro dospělé či 
rozšíření knihovního fondu v oblasti 
audioknih a elektronického čtení. Moc 
všem děkujeme za vyplnění ankety, váš 
názor je pro nás důležitý.

Přejeme vám krásný adventní čas 
a dovolujeme si připomenout, že 
knihovna bude během svátků od 
pondělí 23. prosince 2024 do středy 
1. ledna 2025 uzavřena.

vaše Husova knihovna
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V sobotu 16. listopadu odešel na nebeský kůr 
prof. Josef „Pepík“ Zicha. Velká osobnost našeho 
kraje, vysokoškolský pedagog, vedoucí inženýr při 
konstrukci Perkova dalekohledu s primárním zrca-
dlem o průměru 2 metry v Astronomickém ústavu 
ČSAV v Ondřejově. Milující manžel, otec, dědeček, …  
Pro většinu z nás ale hlavně člověk s obrovským 
srdcem, otevřeným vždy a pro všechny a s neuvěři-
telně nakažlivým úsměvem a optimismem, který ho 
do poslední chvíle neopustil. 
 
Právě díky němu v našem kraji pravidelně zaznívá 
v době vánoční již 50 let Rybova Česká mše vánoční. 
A znít bude i nadále!

Pepíku, děkujeme Ti za všechno! Štěpán Vydrař
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PROGRAM 2024 PŘIPRAVU-
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Říčany – 17. listopadu 214 +420 323 602 456

Těšíme se na Vaši návštěvu!

info@kclabut.cz

ŽLUTÝ PES
Pá 14 / 03 / 2025 – 20:00
 KONCERT BIGBEATOVÉ LEGENDY V ČELE S ONDŘEJEM 
 HEJMOU. MEZI HITY SKUPINY PATŘÍ PÍSNĚ SAMETOVÁ, 
 MODRÁ JE DOBRÁ, NÁRUŽIVÁ ... 

SILVESTR 
SE SKUPINOU REPETE
Út 31 / 12 / 2024 – 20:00
 PO PŮLNOCI 80S - 90S RETRO DANCE PÁRTY A DJ ROGA. 

ONDŘEJ HAVELKA
AND HIS MELODY MAKERS
St 05 / 03 / 2025 – 20:00
 O LÁSCE A JINÝCH SWINGOVÝCH BĚSECH. 

K.T.O. – PÍSNIČKY ZLATÉ ÉRY
& VZPOMÍNKA NA
WALDEMARA MATUŠKU
St 15 / 01 / 2025 – 19:30 
 HUDEBNÍ SKUPINA K.T.O. (KAMARÁDI TÁBOROVÝCH OHŇŮ), 
 FUNGUJE OD ROKU 1963. VYJMA VLASTNÍHO POČÍNÁNÍ 
 DOPROVÁZELA 35 LET WALDEMARA MATUŠKU.  

P.S. IVETA
St 29 / 01 / 2025 – 19:30
 ŠÁRKA VAŇKOVÁ A FREDY BITTNER BAND. JEDINEČNÝ 
 HUDEBNÍ PROJEKT, KTERÝ MAPUJE HUDEBNÍ KARIÉRU 
 NEZAPOMENUTELNÉ ZPĚVAČKY IVETY BARTOŠOVÉ. 

JAZZOVÉ VÁNOCE –  
BRASS BAND RAKOVNÍK  
& PRAGUE RHYTHM KINGS
St 11 / 12 / 2024 – 19:00
 TRADIČNÍ DIXIELANDOVÝ A JAZZOVÝ CELOVEČERNÍ 
 VÁNOČNÍ POŘAD, KTERÝ SE TĚŠÍ VELKÉ OBLIBĚ MEZI 
 DIVÁKY JIŽ PŘES 10 LET! 

CLIFF STEVENS (USA) – ON TOUR 
& DOBRÉ RÁNO BLUES BAND 
Čt 20 / 03 / 2025 – 20:00
 CELOSVĚTOVĚ CENĚNÝ ERIC CLAPTON TRIBUTE BAND 
 (USA) V ČELE SE SLAVNÝM BLUESOVÝM KYTARISTOU 
 CLIFFEM STEVENSEM (USA). DOBRÉ RÁNO BLUES BAND  
JE  KAPELA V ČELE S FENOMENÁLNÍM KYTARISTOU 
 VÍŤOU KOPECKÝM. 

HRDINOVÉ
Út 07 / 01 / 2025 – 19:30
 KOMEDIE.HRAJÍ: P. KOSTKA, J. SATORANSKÝ, M. VLADYKA.   

29. BEATLEMANIA
So 07 / 12 / 2024 – 19:00
 HRAJÍ: PANGEA A REPETE. HOSTÉ: STARÁ GARDA 
 ROCK´N´ROLLU – VIKTOR SODOMA A PAVEL SEDLÁČEK.  
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 KONCERT Y 

MIKULÁŠSKÝ KONCERT
Po Pořádá ZUŠ Říčany.

 SPOLEČNOS T A TANEC

PRVNÍ ŘÍČANSKÁ VEŘEJNÁ TANČÍRNA
Po Přijďte se pobavit, procvičit taneční kroky či odložit zbytečná kila.

 DIVADLO  KOMEDIE 

NA VÁNOCE BUDU GAY – VYPRODÁNO!
Út Pikantní komedie o nelehkém životě zadaných heterosexuálních mužů.

 KONCERT Y 

MARIKA SINGERS
St Vokální skupina, kterou musíte nejen slyšet, ale i vidět!

 KONCERT Y 

RICHARD PACHMAN A DITA HOŘÍNKOVÁ
Čt  Tradiční adventní koncert.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT A PÍSNĚ ELTONA JOHNA
Pá Koncert studentů Manuely Dvorské. Písně vánoční a hity sira Eltona Johna.

 KONCERT Y 

29. BEATLEMANIA 
So Pangea a Repete. Hosté: Stará garda rock´n´rollu Viktor Sodoma a Pavel Sedláček.

 KONCERT Y 

PATRIK STOUPA – POD KŘÍDLY VÁNOC 
Po  Patrik Stoupa vystoupí se svou kapelou a pěveckým sborem ZUŠ Říčany NaLaděno.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT ZUŠ FLOW
Út Vánoční koncert.

 KONCERT Y 

JAZZOVÉ VÁNOCE – BRASS BAND RAKOVNÍK 
& PRAGUE RHYTHM KINGS
St Tradiční dixielandový a jazzový celovečerní vánoční pořad, který se těší velké 
oblibě mezi diváky již přes 10 let!

 SPOLEČNOS T A TANEC

´80s - ´90s RETRO DANCE PÁRTY 
So Šesti hodinový disco ples těch největších hitů osmdesátých a devadesátých let.

 KONCERT Y  

VÁNOČNÍ KONCERT ZUŠ FOLKLORIKA 
Po Vánoční koncert.

 KONCERT Y  

VÁNOČNÍ KONCERT ZŠ BEZRUČOVA
St Vánoční koncert.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT VIVA MUSIC ACADEMY 
Čt Vánoční koncert.

 VÁ ŽNÁ HUDBA 

ADVENTNÍ KONCERT 
ŘÍČANSKÉHO KOMORNÍHO ORCHESTRU  
Pá Sólisté: Václav Hudeček – housle, Marie Baboráková – housle.  
Program: G. F. Händel, J. S. Bach, P. I. Čajkovskij.

 KONCERT Y 

WINTER MARTYRIUM VOL. 27
St Tradiční vánoční večírek na Boží hod ve spolupráci: McM promotion and 
STARÁK Crew. Vystoupí kapely: V.T. Marvin, All Mad Here, Blank Out.

 KONCERT Y 

SILVESTR SE SKUPINOU REPETE
Út Po půlnoci 80s - 90s RETRO DANCE PÁRTY a DJ ROGA.

www.kclabut.cz

 NÁŠ
TIP

NEBUĎ
LABUŤA ZAJDI NA KULTURU!

VÍC NEŽ DOBRÝ TIP NA ČAS PŘEDVÁNOČNÍ! 
– 29. Beatlemánia
  Jak říčanští obyvatelé i lidé z blízkého okolí vědí, stalo se dobrým 
zvykem sejít se v KC Labuť na výročí úmrtí Johna Lennona za zvuku 
kvalitní beatlesácké muziky a vzpomenout na hudbu a legendární 
skupiny The Beatles s pietní vzpomínkou na Johna Lennona  
a George Harrisona na celorepublikovém setkání fandů této muziky. 
Přijďte se pobavit a zatančit si za zvuku těch nejlepších beatle-
revivalových skupin.
Stane se tak v sobotu 7. prosince 2024 od 19:00 v Říčanech v sále 
KC Labuť.
Program bude tentokrát obsazen opravdu tím nejkvalitnějším 
souborem z oblasti beatle-revivalů v Čechách, šumperskou 
skupinou PANGEA. S ohlédnutím na úspěšnou historii těchto akcí, 
které byly vždy oživením kulturního spektra Říčan, nevynecháme ani 
letos účast hostujících VIP hvězd, které nám zazpívají a vzpomenou  
na své vazby k tvorbě legendární skupiny The Beatles. Můžete  
se těšit na bardy českého RnR 60 let PAVLA SEDLÁČKA  
a VIKTORA SODOMU!
Doporučujeme letos opravdu tuto akci nevynechat a zúčastnit  
se (viz úvodní přísloví v článku). Na akci zahrají dvě skupiny.  
Ta druhá je říčanským obyvatelstvem velmi oblíbená a uznávaná parta 
REPETE, která dodá kompletní hity s domácí i zahraniční produkce 
z šedesátých až osmdesátých let. Takže každý si na akci najde  
to své. Písničkami Olympiku počínaje a skladbami skupiny AC/DC  
a Pink Floyd konče.
Třešničkou na dortu bude křest a prodej nové knížky s názvem 
BEATLES PRO PAMĚTNÍKY II. – DEVATERO ZASTAVENÍ, 
kterou nikde jinde než zde nepůjde pořídit, protože autorsky  
i vydavatelsky pochází z fanklubu The Beatles. Pořízení drobných 
beatlesáckých artefaktů a triček v klubovém stánku na sále  
je pravidelnou samozřejmostí.
Celým programem vás bude provázet jako vždy předseda fanklubu 
The Beatles a moderátor Čro Jiří Svátek. Takže heslo dnešní doby 
říká: Užijme si dobré hudby, dokud to jde.
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ŽLUTÝ PES
Pá 14 / 03 / 2025 – 20:00
 KONCERT BIGBEATOVÉ LEGENDY V ČELE S ONDŘEJEM 
 HEJMOU. MEZI HITY SKUPINY PATŘÍ PÍSNĚ SAMETOVÁ, 
 MODRÁ JE DOBRÁ, NÁRUŽIVÁ ... 

SILVESTR 
SE SKUPINOU REPETE
Út 31 / 12 / 2024 – 20:00
 PO PŮLNOCI 80S - 90S RETRO DANCE PÁRTY A DJ ROGA. 

ONDŘEJ HAVELKA
AND HIS MELODY MAKERS
St 05 / 03 / 2025 – 20:00
 O LÁSCE A JINÝCH SWINGOVÝCH BĚSECH. 

K.T.O. – PÍSNIČKY ZLATÉ ÉRY
& VZPOMÍNKA NA
WALDEMARA MATUŠKU
St 15 / 01 / 2025 – 19:30 
 HUDEBNÍ SKUPINA K.T.O. (KAMARÁDI TÁBOROVÝCH OHŇŮ), 
 FUNGUJE OD ROKU 1963. VYJMA VLASTNÍHO POČÍNÁNÍ 
 DOPROVÁZELA 35 LET WALDEMARA MATUŠKU.  

P.S. IVETA
St 29 / 01 / 2025 – 19:30
 ŠÁRKA VAŇKOVÁ A FREDY BITTNER BAND. JEDINEČNÝ 
 HUDEBNÍ PROJEKT, KTERÝ MAPUJE HUDEBNÍ KARIÉRU 
 NEZAPOMENUTELNÉ ZPĚVAČKY IVETY BARTOŠOVÉ. 

JAZZOVÉ VÁNOCE –  
BRASS BAND RAKOVNÍK  
& PRAGUE RHYTHM KINGS
St 11 / 12 / 2024 – 19:00
 TRADIČNÍ DIXIELANDOVÝ A JAZZOVÝ CELOVEČERNÍ 
 VÁNOČNÍ POŘAD, KTERÝ SE TĚŠÍ VELKÉ OBLIBĚ MEZI 
 DIVÁKY JIŽ PŘES 10 LET! 

CLIFF STEVENS (USA) – ON TOUR 
& DOBRÉ RÁNO BLUES BAND 
Čt 20 / 03 / 2025 – 20:00
 CELOSVĚTOVĚ CENĚNÝ ERIC CLAPTON TRIBUTE BAND 
 (USA) V ČELE SE SLAVNÝM BLUESOVÝM KYTARISTOU 
 CLIFFEM STEVENSEM (USA). DOBRÉ RÁNO BLUES BAND  
JE  KAPELA V ČELE S FENOMENÁLNÍM KYTARISTOU 
 VÍŤOU KOPECKÝM. 

HRDINOVÉ
Út 07 / 01 / 2025 – 19:30
 KOMEDIE.HRAJÍ: P. KOSTKA, J. SATORANSKÝ, M. VLADYKA.   

29. BEATLEMANIA
So 07 / 12 / 2024 – 19:00
 HRAJÍ: PANGEA A REPETE. HOSTÉ: STARÁ GARDA 
 ROCK´N´ROLLU – VIKTOR SODOMA A PAVEL SEDLÁČEK.  
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Přijďte se pobavit a zatančit si za zvuku těch nejlepších beatle-
revivalových skupin.
Stane se tak v sobotu 7. prosince 2024 od 19:00 v Říčanech v sále 
KC Labuť.
Program bude tentokrát obsazen opravdu tím nejkvalitnějším 
souborem z oblasti beatle-revivalů v Čechách, šumperskou 
skupinou PANGEA. S ohlédnutím na úspěšnou historii těchto akcí, 
které byly vždy oživením kulturního spektra Říčan, nevynecháme ani 
letos účast hostujících VIP hvězd, které nám zazpívají a vzpomenou  
na své vazby k tvorbě legendární skupiny The Beatles. Můžete  
se těšit na bardy českého RnR 60 let PAVLA SEDLÁČKA  
a VIKTORA SODOMU!
Doporučujeme letos opravdu tuto akci nevynechat a zúčastnit  
se (viz úvodní přísloví v článku). Na akci zahrají dvě skupiny.  
Ta druhá je říčanským obyvatelstvem velmi oblíbená a uznávaná parta 
REPETE, která dodá kompletní hity s domácí i zahraniční produkce 
z šedesátých až osmdesátých let. Takže každý si na akci najde  
to své. Písničkami Olympiku počínaje a skladbami skupiny AC/DC  
a Pink Floyd konče.
Třešničkou na dortu bude křest a prodej nové knížky s názvem 
BEATLES PRO PAMĚTNÍKY II. – DEVATERO ZASTAVENÍ, 
kterou nikde jinde než zde nepůjde pořídit, protože autorsky  
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The Beatles a moderátor Čro Jiří Svátek. Takže heslo dnešní doby 
říká: Užijme si dobré hudby, dokud to jde.
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aKCE V ŘíČaNECh
V PROSINCI 2024

28.	11.	–	29.	12. Muzeum	Říčany výstava	Tajemné	bytosti	adventu
14.00–18.00  Víte, kdo je to Mikuláš a proč ho doprovázejí čert s andělem? Koho se naši  
  předkové v adventu nejvíce báli a na koho se děti těšily? Co měly za úkol  
  Barborka, Lucka nebo Perchta? To vše se dozvíte na nové vánoční výstavě.  
  Vstupné 90/60/220 Kč.

Ne	1.	12. Město Říčany První adventní neděle 
17.00 Masarykovo nám. adventní prozpěvování a rozsvícení vánočního stromu.

Ne	1.	12. Infocentrum Říčany  Autogramiáda
17.30 Masarykovo nám. Vánoční dárek s podpisy autorů. Jste srdečně zváni na společnou autogramiádu 
  tvůrců knihy Když přijel do Říčan první vlak renaty Skalošové, radka holodňáka  
  a Jana Kužníka a autora knihy Řeka zázraků Vladimíra Kořena.

po	2.	12. ZUŠ Říčany Mikulášský koncert
17.00 KC Labuť Tichá aukce obrazů a dalších artefaktů z Koloběhu
2.–7. 12. Koloběh Říčany Prodejní výstava kreseb, maleb, grafik, sošek a dalších kuriozit, 
 Výstavní sál Staré radnice jejichž cenu určí nejvyšší nabídka kupujícího.  
  Otevřeno: pondělí až pátek 15–18 hod.,  
  sobota 9–12 hodin. 

3.–19.	12. Galerie	kotelna Bezplatné	ocenění	obrazů
  Využijte předvánoční nabídky galerie. Otevírací doba: úterý–čtvrtek 12.00– 
  18.00 hodin. Více se dozvíte na adrese www.galeriekotelna.cz.

st	4.	12. Muzeum Říčany Vybruste si vánoční dárek
18.00–20.00 Geopark Říčany Přijďte si do dílny v Geoparku Říčany vlastními silami vybrousit a vyleštit kámen! 
  dozvíte se zajímavosti o vzniku achátů a chalcedonů a z vybroušeného minerálu 
  může být krásný a originální dárek. rezervace v e-shopu muzea.

Čt	5.	12. Město Říčany Čertů rej
17.00 Masarykovo nám. Čeká vás čertovský program, ohňová show, soutěž o nejlepší kostým  
  a mikulášská nadílka.

Čt	5.	12. Centrum Na Fialce Knižní klub 
10.00  Povídky, autobiografie a fikce: autentické zážitky, inspirativní reportáže a osobní  
  příběhy, povídky. host: Vladimír Kořen.

Čt	5.	12. Centrum Na Fialce Mikuláš na Fialce 
16.00  děti budou plnit čertovské úkoly, navštíví tvořivou dílnu a setkají se s Mikulášem,  
  čertem a andělem. Chybět nebude bohatá nadílka. Vstupenky  
  na adrese: kino.nafialce.cz.

Ne	8.	12. Město Říčany Druhá adventní neděle
17.00 Masarykovo nám. Program připravili: Římskokatolická farnost Říčany, Junák – český skaut,  
  středisko Lípa Říčany.

st	11.	12. Česko zpívá koledy   Přijďte si užít vánoční atmosféru a zapojit se do tradičního celorepublikového 
18.00 (sraz 17.45)  s Deníkem projektu. Na náměstí si společně se zbytkem republiky zazpíváme nejznámější  
 Masarykovo nám. české vánoční koledy: Nesem vám noviny, Pásli ovce Valaši, Půjdem spolu  
  do Betléma, Jak jsi krásné, neviňátko, Štěstí, zdraví, pokoj svatý, Vánoce,  
  Vánoce přicházejí.

Čt	12.	12. Centrum Na Fialce Přednáška z cyklu Dobrodružství cestování
10.00  Jaroslav Bouzek: Estonsko, Lotyšsko, Litva.

Čt	12.	12. Muzeum Říčany Zimní večer v muzejním klubu
18.00–20.00  Předvánoční akce pro členy Klubu přátel Muzea Říčany. Přijďte posedět  
  u šálku čaje nebo kávy a popovídat si o říčanské historii nad archivními  
  fotografiemi, texty či nahrávkami, které pro vás vybrali naši historici.  
  Vstupné 90/60 Kč.
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pá	13.	12. Muzeum Říčany Na kvíz do muzea
18.30–21.00  Pobavte se a potrapte své mozkové závity na týmovém muzejním kvízu!  
  Čekají vás otázky z oblasti přírody i říčanských dějin a poznávačka tajemných  
  předmětů z našeho depozitáře. Občerstvení zajištěno.  
  rezervace v e-shopu muzea.

so	14.	12. T. J. Sokol Říčany Říčanská laťka 
8.30–13.00 a radošovice atletický závod ve skoku vysokém pro všechny věkové kategorie se koná  
 Sportovní hala Říčany ve Sportovní hale Říčany (ul. Škroupova), propozice a registrace  
  na webu atletika-ricany.cz.

so	14.	12. ME GA  Vernisáž výstavy TO MíSTO
16.00 Koncertní sál Výstava čtyř umělců různých generací s hudebním vystoupením saxofonisty 
 Staré radnice Františka Kopa. Nebude chybět vánoční svařák a punč. Výstava potrvá  
  až do 25. ledna 2025. 

Ne	15.	12.	 Město Říčany	 Třetí adventní neděle – vánoční jarmark
15.00 Masarykovo nám. Předvánoční vystoupení dětí z MŠ U Slunečních hodin, MŠ zahrádka, MŠ Větrník  
  Říčany, MŠ Čtyřlístek Říčany, 2. zŠ Bezručova Říčany. Vánoční koncerty  
  Ellen Pospíšilové a Vlasty horvátha. Originální dárky a vánoční inspirace.

Ne	15.	12. Muzeum Říčany Vánoční stromky lokálně, ekologicky a ekonomicky
14.00–16.00 dvorek muzea Pořiďte letos vánoční stromek lokálně! Stromky vyrostly v Říčanském lese,  
  nevynikají rovnými větvemi, zato však mají osobitý tvar a jedinečné kouzlo.  
  Cena stromku 150 Kč. Stromky objednávejte v e-shopu muzea.

Čt	19.	12. Centrum Na Fialce Knižní klub 
10.00  audioknihy: Příprava, zpracování, herecký a režijní pohled, čtení nahlas.  
  Pohled na lidský hlas ze všech možných úhlů pohledu. host: Iva aliana Bendová.

so	21.	12. KŠ Říčany 1925 Regionální turnaj mládeže v šachu 
8.30–15.00 KC Labuť Vhodné i pro příchozí z okolí Říčan, pro mládež do 15 let. Sedmikolový turnaj.  
  akce se koná za podpory města Říčany.

Ne	22.	12. Město Říčany Čtvrtá adventní neděle 
17.00 Masarykovo nám. 

po	23.	12. Město Říčany České Vánoce
17.00 Masarykovo nám. Tradiční sousedské setkání s vánočním koncertem Josefa Vágnera  
  a pěveckého sboru zUŠ Říčany, zvonohra Petra rudolfa Manouška a další.

pá	10.	1. Koloběh Říčany Slavnostní novoroční koncert Koloběhu
19.00 Koncertní Trojice hráčů České filharmonie (Ondřej roskovec – fagot, klavír, Jan Keller –  
 sál Staré radnice violoncello, Petr Valášek – basklarinet) a dvě vynikající zpěvačky (Jitka Novotná,  
  Taťána roskovcová) v originálních úpravách moravských lidových písní  
  s lehce„jazzovým kabátkem“. Vstupenky  v ceně 380/250 Kč.  
  k zakoupení v Koloběhu.

Ne	12.	1. Kotel sv. Petra a Pavla Rybova mše vánoční
17.00  Vstup do kostela bude umožněn 30 minut před zahájením koncertu.  
  aktuální informace na adrese www.rybovky.cz.

Ne	1.	12. Hrusice Rozvícení vánočního stromku a lampionový průvod
17.00 Park Josefa Lady Na akci s občerstvením zve mateřská škola. 

Ne	1.	12. Mukařov Rozvícení vánočního stromku 
14.00–18.00 Náves před obecním Bohatý program: výstava betlému, trh, vystoupení dětí ze školky i školy,  
 úřadem zapálení první svíčky, proslovy starostky a hostů, rozvícení stromku,  
  vánoční hudba.

Ne	1.	12. Struhařov Rozsvícení stromku a čertovský rej s peklem
  

Ne	1.	12. Velké Popovice Vánoční jarmark a adventní koncert učitelů
14.30–18.00 zUŠ Josefa Lady,  dílnička, stánek, betlém, občerstvení, oheň, v 17.30 hod. koncert v kostele  
 Masarykova 29 Panny Marie Sněžné.
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Ne	1.	12. Louňovice Rozvícení vánočního stromku 
17.00  

Út	3.	12. Kostelec u Křížků Koncert v kostele sv. Martina a rozsvícení vánočního stromu
16.00 Kostel sv. Martina,  Vystoupení zUŠ Velké Popovice + vystoupení dětí ze zŠ a MŠ,  
 náměstíčko před zŠ občerstvení. Určeno pro všechny.

Út	3.	12. Kunice Vánoční setkání seniorů
16.30 Obecní úřad Obec a spolek dětem Kunic zvou na vánoční setkání s hudbou a občerstvením.

so	7.	12. Nupaky Vánoční trhy
13.00 Společenské centrum S vystoupením dětí a folklorního souboru Vonička. 
 Nupaky

so	7.	12.	 Struhařov Mikulášský lesní běh
12.00

Ne	8.	12. KČT Říčany Nedělní pochod s Irenou: Zvánovice – Stříbrná Skalice 
9.53 Bus zastávka haškova Turistický pochod – 10 km. Start na autobusové zastávce Říčany, haškova 
  odjezd bus č. 383 v 9.53 hod. do zvánovic. Více na adrese www.kct-ricany.cz,  
  na e-mailu: irenkotkova@seznam.cz nebo na tel.: 606 680 150.

Ne	8.	12. Senohraby Hrátky s Mikulášem
14.00 Náves Chocerady 

Ne	15.	12. Kamenice Laura a její tygři hraje pro Herničku Hernajs
19.30 KC Kamenice Černé kalhoty a funky drive, černé brýle a punková naléhavost, černé kravaty  
  a jazzová elegance.

po	16.	12. Struhařov Jarmark a zpívání u stromu
14.00  

Út	17.	12. Kamenice Jakub Jan Ryba: Česká mše vánoční
19.30 KC Kamenice Česká mše vánoční v podání Kamenického pěveckého sboru, Smíšeného 
  pěveckého sboru homunculi z Jílového u Prahy, sólistů a Symfonického  
  orchestru dalibora havlíčka.

pá	20.	12. Hrusice Vánoční zastavení se svařákem
18.00 Park Josefa Lady Obec baráčnická, MO včelaři, sbor hasičů a obec pořádají vánoční zastavení,  
  které bude doprovázet hudební skupina amatéři. hrneček na svařák s sebou.

so	21.	12. Kunice Tradiční předvánoční koncert Nemytá Bambule
20.30 restaurace Na Staré faře 

so	21.	12. Ondřejov Rybova mše vánoční
18.00 Sportovně kulturní Vstup do sálu bude umožněn 30 minut před zahájením koncertu. 
 centrum aktuální informace na www.rybovky.cz.

Ne	22.	12. Hrusice Vánoční mše

16.00 Kostel sv. Václava Římskokatolická farnost srdečně zve na oslavu Vánoc, kdy bude kostel  
  otevřen od 8.00 do 16.00. Prohlídka betléma a betlémské světlo. 

Út	24.	12. Mnichovice Rybova mše vánoční
24.00 Kostel Narození P. Marie Vstup do kostela bude umožněn 30 minut před zahájením koncertu. 
  aktuální informace na www.rybovky.cz.

Ne	29.	12. Hrusice Rybova mše vánoční
10.00 Kostel sv. Václava Vstup do kostela bude umožněn 30 minut před zahájením koncertu. 
  aktuální informace na www.rybovky.cz.



 
 

Čtvrtky 
s knihou

Dopolední klub o knihách,  
s přáteli  

a zajímavými hosty. 

 

knižní klub a diskuze 

dvakrát měsíčně 

10:00–11:30 
osm témat 

zajímaví hosté 

Centrum Na Fialce,  
Mánesova 2530, Říčany 

VSTUP VOLNÝ!
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Nemovitosti:
n Ubytování a pronájem pokojů v Říčanech v RD  
se zahradou, pro firmy i jednotlivce. Tel.: 737 511 734.
n pronájem řadového domu v tehově u říčan: 4+kk 
(78m2) částečně zařízený bezbariérový jednopodlažní 
dům s terasou a dílnou, zahradou 200m2, 2 parkovací 
stání s možností nabíjení elektromobilu. K dispozici od  
1. 1. 2025. Další informace na tel.: 602 668 636.
n Hledám dlouhodobý pronájem garáže nebo garážového 
stání v Říčanech a okolí. Tel.: 602 202 938.

ostatní:
n pediKÚra v pohodlí vašeho domova. udělejte  
radost dárKovÝM pouKaZeM těm, na kterých 
vám záleží. tel.: 792 959 809. 
n rizikové kácení a prořezávání stromů a jiné výškové 
práce. Tel.: 603 326 965.
n ráj chovatelů – vše pro vaše zvířecí kamarády.  
olivova 116/7, říčany, www.rajchovateluzvirat.cz.
n Výkup STARÝCH peřin. Tel.: 606 514 445.
n ruční mytí vozů, čištění interiérů včetně tepování. 
tel.: 603 212 353.
n strojní čištění domácích odpadů a kanalizací.  
říčany a okolí. tel.: 603 212 353.
n Vývoz fekálií, jímek, odpadních vod a septiků.  
Vše provádíme pomocí vlastní techniky.  
Tel.: 602 318 311.
n Dovoz pitné vody (bazény, studny), dovoz vody  
do jezírek, přistavení nádrží. Tel.: 602 318 311.
n drobné truhlářské práce a opravy. šikovný důchod-
ce s autem. volejte otovi: 607 100 924.
n !ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU!  
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. Naloží-
me a odvezeme nepotřebné věci za rozumnou cenu.  
STĚHOVÁNÍ. Tel.: 773 484 056.

n SEKÁNÍ TRÁVY, PROŘEZ KEŘŮ, ZASTŘIŽENÍ 
ŽIVÉHO PLOTU. Tel.: 7777 50 190. www.posekamcz.cz
n Sběratel s více než 30letou praxí koupí a bezplatně 
ohodnotí starožitnosti všeho druhu, např. obrazy, mince, 
zlato, hodiny, porcelán a další starožitnosti. Platím vždy 
hotově na místě. Nejlepší ceny od sběratele!  
Tel.: 728 109 626.
n pronajmu vybavené prostory pro manikúru  
a pedikúru v zavedeném salonu v centru říčan.  
tel.: 608 132 440.
n Hledáme zdravotní sestru na výpomoc do lékařské 
ambulance v Říčanech na náměstí na DPP. Vhodné  
pro sestru na rodičovské dovolené nebo v penzi. Práce 
v dopoledních hodinách, dle domluvy.  
Tel.: 606 384 404 nebo: mmatejkova@email.cz.
n velmi kvalitní čištění čalouněného nábytku, sedacích 
souprav a koberců (15 Kč/m²).  
E-mail: karolsanpat@seznam.cz, tel.: 602 625 320.
n věnujte svým blízkým chvíli klidu a uvolnění.  
poukazy na relaxační masáž jako vánoční dárek.  
tel.: 724 876 006, masazevricanech.cz.
n Přijmeme recepční do ubytovacího domu v Říčanech 
na denní i noční směny. Hlídání objektu, kontrola hostů, 
drobné administrativní práce. Vhodné i pro osoby 50+ 
nebo jako přivýdělek k důchodu. Info na tel.: 776 667 526 
(volejte Po – Pá, od 8:00 do15:00h).

soukromá řádková inzerce je zpoplatněna takto:
První řádek soukromé inzerce 100 Kč. Za každý další řádek +50 Kč. 

Ceny komerční řádkové inzerce si vyžádejte na adrese: inzerce.kuryr@ricany.cz.  
Inzerce nabízející pronájem bytu bude nadále zařazena jako komerční. Řádková inzerce musí  

být zaplacena před vydáním konkrétního čísla.

inzerce.kuryr@ricany.cz

Doučování z matematiky
Nabízím doučování pro ZŠ a přijímačky na gymnázia.
Doučuji jak online tak i osobně po celých Říčanech.

Je mi 16 let a doučuji již 2. rokem.
Kontakt: 739 393 624, michalpoul1@gmail.com
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                        Provedu po dohodě 

Tel. 606227390, jsaifrt@seznam.cz

malířské práce, štukování 

Dřevo, železo, nerez, hliník a sklo
Pergoly, zahradní domky, dřevostavby, 

skleníky, brány, terasy, ploty,  
voliéry, sauny, ocelové konstrukce,  

nerezové lankové a umělé designové sítě, 
pronájem bagru 2t atd.

www. specialnimontaze.cz
e-mail: technik@specialnimontaze.cz

Martin Ondřej, Říčany 251 01
tel.: 773 573 636

ÚČETNÍ SLUŽBY
Ing. Hana Janíková

➥ Zakládání obchodních společností 

➥ Vedení účetnictví a daňové evidence 

➥ Mzdové účetnictví 

➥ Zdanění kryptoměn

➥ Příprava veškerých daní 

➥ Denní kontrola datové schránky 

➥ Komunikace s úřady 

➥ Konzultace

Říčany (online celá ČR)

+420 776 816 828

janikova.ucetnictvi@gmail.com

IČO: 08588031
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Pro distribuční firmu se skladem v Říčanech 
u Prahy hledáme

skladníka/skladnici 
s nástupem ihned.

Nabízíme: nástupní mzdu  
30 – 35.000, dvousměnný provoz  

5 dnů v týdnu, pracovní doba 7-15 nebo 
12-20 (možnost jen odpoledních směn), 
25 dnů dovolené, příspěvek na obědy,

příspěvek na volnočasové aktivity.

Požadujeme: čistý trestní rejstřík,  
schopnost práce v kolektivu, spolehlivost 

a ochota učit se novým věcem.

Kontakt: pavel.votruba@diskus.cz, 
tel. 604 231 526
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Společnost Inzet s.r.o., zabývající se dodávkami a výstavbou vodo-
hospodářských zařízení, hledá nového kolegu či kolegyni na pozici 

TECHNIKA – PŘÍPRAVÁŘE.

Náplň práce: • Koordinace staveb kompletní, nebo jen dílčí  
(objednávky materiálů, komunikace s investorem, účast  

na kontrolních dnech, atd.)

Požadujeme: • SŠ nebo VŠ vzdělání technického směru
• Orientace na vodohospodářské technologie výhodou

• Znalost programu KROS – výhodou
• Řidičský průkaz sk. B

• Komunikativnost
• Samostatnost a časovou flexibilitu

Nabízíme: • Práci na HPP
• Služební automobil i pro soukromé účely, mobilní telefon  

 neomezeným voláním, notebook
• Stravenky • Možnost dočasného ubytování

• Stabilizovaný pracovní kolektiv
• Pozice je vhodná i pro absolventy

• Plat v rozpětí 40 000 Kč - 60 000 Kč (fix + prémie ze zakázek)
• Nástup možný ihned nebo dle dohody

• Kanceláře společnosti: Říčany

KONTAKT: Inzet s.r.o, Bílá 480/1 Radošovice, 251 01 Říčany
E-mail: inzet@inzet.cz

Přijmeme dispečera / dispečerku 
mezinárodní a vnitrostátní silniční 

přepravy:

l práce z domova
l zajímavé finanční ohodnocení

l notebook, 2 monitory a mobilní telefon  
samozřejmostí; 

l lze zajistit kancelářský stůl
s kontejnerem a kancelářskou židli

l pracovní činnost na hPP,  
dPČ nebo živnostenský list

l práce vhodná i pro osoby se zdravotním 
omezením

V případě zájmu nás kontaktujte  
na telefonním čísle 777 775 562  

nebo na emailu info@transorbis.cz.
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Staň se členem našeho
odpovědného týmu!
Společnost DAF Trucks Praha, s.r.o., se sídlem Zdě-
bradská 61, Jažlovice poskytuje širokou škálu pro-
duktů a služeb. Nabízí prodej nových nákladních 
vozidel DAF, prodej náhradních dílů, servis, údržbu 
a opravy nejen nákladních vozidel, ale také auto-
busů. Nově pro vás máme otevřeno 7 dní v týdnu.

Naše společnost se chová zodpovědně k životnímu prostředí a v sou-
ladu se zákonem o výrobcích s ukončenou životností zajišťujeme 

zpětný odběr pneumatik, automobi-
lových baterií nebo akumulátorů. Konečný uživatel může 
odevzdat použité pneumatiky a autobaterie na místech 
zpětného odběru zdarma. Seznam míst zpětného odběru 
najdete na www.zpetnyodber.eu. 

Více informací na www.daftruckspraha.cz  
nebo sociálních sítích.
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                  klepou na dveře,  
   nejvyšší čas  
na nákup hraček.

Dárky pro Vaše děti za ty nejlepší ceny právě nyní 
na naší kamenné prodejně.

Čím Vás překvapíme?
✷ největší výběr hraček v Říčanech a okolí
✷ zajímavé Akce a Slevy
✷ dárek k nákupu nad 1000,-Kč
Příjemná a zaškolená obsluha – to jsme My  
Hračky DANNY

Adresa: Hračky DANNY Olivova 
41/3, Říčany, naproti kavárně Gusto
Otevírací doba:  
Po – Pá 8,00-17,30, So 8,00-12,00
Tel: 775 284 627,  
www.hrackydanny.cz

Vánoce
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Nechte své účetnictví na odbornících
Jste podnikatel nebo firma, která chce mít pořádek ve svých financích? My Vám pomůže-
me. Naše účetní společnost nabízí komplexní služby, které Vám ušetří čas a energii.

◆  Co nabízíme?
l Zpracování účetních závěrek 
l Daňová přiznání a optimalizace daní 
l Mzdová agenda a zpracování mezd 
l Poradenství při zakládání a rozvoji firmy

◆  Proč si nás vybrat?
l Profesionální tým s dlouholetými zkušenostmi 
l Individuální přístup ke každému klientovi 
l Optimalizace pro maximální úspory

Ušetřete čas, starosti a soustřeďte se na růst Vašeho podnikání

Kancelář:  
Politických vězňů 1233/40, Říčany
Tel: +420 773 784 158
E-mail: mmandat@austina.cz
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historie v obrázcích
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Pohled na říčanské panorama s hradem, školou a kostelem přes Mlýnský rybník i na Olivovnu připomínající zámek patří mezi časté záběry na pohled-
nicích ze začátku 20. století. Na té horní jako by chtěl autor vyjádřit, jak umně namíchali lidé ve spolupráci s přírodou barevnost této podívané. Partie 
z Říčan byla odeslána v roce 1911. O dva roky dříve našla svého adresáta pohlednice zobrazující někdejší vychovatelnu (dnes léčebnu). Zachycená místa 
se za více než sto let výrazně neproměnila. 
Jak vidíme na obrázku Olivovny, pisatelé se nezdráhali připsat přání do nového roku rovnou na přední stranu. Byla to doba čilé korespondence a vděčíme 
jí za množství fotografií z různých koutů Říčan, které se dnes nacházejí ve sběratelských albech. Tyto snímky získalo muzeum k oskenování od sběratele 
pana Vaňka.

Prosíme vlastníky historických fotografií (od 19. století do doby po listopadu 1989), kreseb nebo malovaných 
obrazů s regionální tematikou o zapůjčení či darování muzeu. zapůjčené předměty budou po naskenování 

v pořádku vráceny majiteli. Přispějete tak k dokumentaci podoby města a okolí.

M
INIM

ÁLNÍ OKRAJ
INVERZNÍ 

PRUH

M
INIM

ÁLNÍ OKRAJ
POZITIV
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